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علی لاریجانی در گردهمایی معاونین روابط عمومی بسیج:

بسیج رکن مهم 
استقامت ملی کشور است

ایمان: رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان این که بسیج یک رکن مهم در استقامت ملی کشور است گفت: این نهاد در 
بخش های مختلف کشور نفوذ کرده و باید حضورش در صحنه بین المللی منعکس شود.

علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی در نخستین گردهمایی معاونین روابط عمومی بسیج که روز گذشته در سالن شهید فهمیده 
سازمان بسیج برگزار شد، با بیان این که باید پذیرفت بسیج یک حرکت منحصر به فرد در امت اسلامی است افزود: بسیج در شرایط امروز یک 

رکن مهم استقامت ملی  ماست و بدون آن هیمنه انقلاب اسلامی ظهور نمی کرد.  
رئیس مجلس تاکید کرد: امروزه در کشورهای منطقه قلیانی به وجود آمده است، اما در کشور ایران سکون و آرامش حکم فرماست و دلیل 

آن حضور بسیج در کشور است. وی اضافه کرد: این یک واقعیت است که بسیج یک رکن مهم در استقامت ملی کشورمان است و ....

ایمان: آیت الله صافی گلپایگانی با تاکید بر لزوم رعایت 
سبک سنّتی و اسلامی در ساخت و سازها، تصریح کرد: 
آپارتمان نشینی نباید براساس فرهنگ غربی و ضدّ اسلامی 

باشد.  
این مرجع تقلید  ، پیش از ظهردیروز در دیدار جمعی از مسئولین 

و خیرین مسکن ساز کشور، گفت: حیات جامعه اسلامی در این است 
که انسان های نمونه، مؤمن و خیری در آن حضور داشته باشند و به 

نفع محرومان و مستمندان و مردم کم درآمد، انجام وظیفه نمایند.
آیت الله صافی گلپایگانی با اشاره به این که روایاتی که از حضرات 

معصومین علیهم السلام در این باره وارد شده است....

آیت الله علوی گرگانی:

ورزش بدون تهذیب بی ارزش است 
آیت الله صافی گلپایگانی: 

سبک سنتی و اسلامی 
در ساخت و ساز مسکن رعایت شود 

تا پایان سال صورت می گیرد:

بهره برداری از فاز نخست 
طرح توسعه ضلع شرقی حرم مطهر 

استاندار قم :

کاروان هاي حج استان قم باید الگو باشند
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در نظر دارد: پروژه بازسازي ایستگاههاي حفاظت از زنگ و اجراي تأسیسات برقي را از طریق مناقصه 
عمومی )یک مرحله اي( و پس از ارزیابي کیفي به مناقصه گران واجد شرایط واگذار نماید :

الف- شرح مختصر کار :
1(   حفر 9 حلقه چاه آندي آبي و نصب غلاف هاي فلزي، PVC و ...

2(   بازسازي تأسیسات برقي و محوطه سازي ایستگاههاي حفاظت از زنگ
3(   تهیه و نصب 8 عدد ترانس رکتیفایر

4(   تعمیرات و سرویس دوره اي ایستگاههاي تقلیل فشار و میترینگ در سطح استان .
 ب- محل اجرا : سطح شهر قم مي باشد.

ج- شرایط پیمانکاران متقاضی :
1(   توانایی انجام کار در مدت 150 روز تقویمی.

2( دارا بودن حداقل پایه 5 در رشته تأسیسات و تجهیزات و یا پایه 5 رشته نفت و گاز )رشته خطوط انتقال و 
مخازن و تلمبه خانه ها و شبکه هاي نفت و گاز( از معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي و یا دارا بودن کد تأسیسات 

از اداره کار و امور اجتماعي.
3( توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزي به حساب شماره 2174633403005 سیبا( به مبلغ 

70/000/000 ریال به عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی.
4(   توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی.

 د- مهلت اعلام آمادگی و دریافت اسناد مناقصه و ارزیابي کیفي تا تاریخ 1393/06/30 مي باشد.
هـ- مهلت عودت اسناد ارزیابي کیفي و پاکات مناقصه تا پایان وقت اداري مورخ 1393/07/14 مي باشد.
و- جایگزیني پیشنهاد قیمت )پاکت ج( حداکثر تا ساعت 10روز شنبه مورخ 93/07/26 مجاز مي باشد.

ز- زمان گشایش پاکات ساعت 10 روز یکشنبه مورخ 1393/07/27 مي باشد.
مناقصه گران می توانند جهت خرید اسناد مناقصه )به مبلغ 270/000 ریال با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده( به 
آدرس قم, بین میدان امام خمینی و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 18 شرکت گاز استان قم، امور قراردادها 
WWW.nigc-qom.  :مراجعه نمایند. در ضمن این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس

ir یا سایت پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات به آدرس WWW.Spac.ir قابل دریافت است.  
نکات قابل توجه : 

1(   ارایه مدارک فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
2( کارفرما در صورت درخواست پیمانکار منتخب، به میزان 20 درصد مبلغ اجراي کار و 25درصد مبلغ کالاي 
عهده پیمانکار به عنوان پیش پرداخت طبق شرایط پیمان و در ازاي ارایه ضمانتنامه بانکي به پیمانکار پرداخت 

مي نماید.
3(   شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

4(   به پیشنهادهاي مشروط و مبهم و پیشنهادهایي که بعد از مدت مقرر در آگهي برسد مطلقاً ترتیب اثر داده 
نخواهد شد.

5( در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره تلفکس امور قراردادهای شرکت گاز استان قم 
36620004-025 تماس حاصل فرمایند.     

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

»آگهي فراخوان مناقصه عمومي« ) نوبت اول(

شرکت گاز استان قم
شماره مناقصه: 11/93
شماره مجوز: 270009

آمریکا مقابل ایران زانو زد
در مسابقات والیبال قهرمانی مردان جهان:
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شورای  مجلس  رئیس  ایمان: 
اسلامی با بیان این که بسیج یک رکن 
است  کشور  ملی  استقامت  در  مهم 
گفت: این نهاد در بخش های مختلف 
کشور نفوذ کرده و باید حضورش در 

صحنه بین المللی منعکس شود.
علی لاریجانی در نخستین گردهمایی 
معاونین روابط عمومی بسیج که روز گذشته 
در سالن شهید فهمیده سازمان بسیج برگزار 
شد، با بیان این که باید پذیرفت بسیج یک 
حرکت منحصر به فرد در امت اسلامی است 
افزود: بسیج در شرایط امروز یک رکن مهم 
استقامت ملی  ماست و بدون آن هیمنه 

انقلاب اسلامی ظهور نمی کرد.  
در  امروزه  کرد:  تاکید  مجلس  رئیس 
آمده  وجود  به  قلیانی  منطقه  کشورهای 
است، اما در کشور ایران سکون و آرامش 
حکم فرماست و دلیل آن حضور بسیج در 
کشور است. وی اضافه کرد: این یک واقعیت 
است که بسیج یک رکن مهم در استقامت 
ملی کشورمان است و در بخش های مختلف 
نفوذ کرده و باید این پدیده بزرگ منعکس 
شود و این حضور اخلاصی باید در همه ابعاد 

نشان داده شود.  
پیروزی  ابتدای  از  داد:  ادامه  لاریجانی 
انقلاب اسلامی حرکت های بسیج از سوی 
با  و  شد  شروع  سازندگی  بسیج  سازمان 
حرکت مردمی، خودجوش ادامه پیدا کرد. 

لاریجانی با بیان این که مردم به صورت 
هماهنگ برای کمک به روستاهای محروم 
تلاش می کردند گفت: امام)ره( جریان بسیج 
را به عنوان حرکت مهم در بطن جامعه بیان 
کرد و مسئله مهم در آن زمان دفاع مقدس 
شد. وی با اشاره به دوران فرماندهی بنی صدر 
حضور  مانع  همواره  وی  زمان  در  گفت: 
بسیجیان در صحنه بود و هنگامی که از 
سمتش عزل شد فضا برای حضور بسیجیان 
در جبهه ها فراهم گردید و در فاصله ای حصر 
آبادان شکسته شد و مقدمه ای برای فتوح 

مناطق دیگر جنوب کشور گردید. 
لاریجانی تاکید کرد: نقش سپاه برای 
به  و  بود  مهم  بسیار  بسیج  شکل گیری 
عنوان یک پیشینه درخشان برای حضور 
مثبت بسیج بود.  وی افزود: امام )ره( راه 
را برای حضور بسیج در بخش های مختلف 
باز کرد، از جمله در حوزه فرهنگ، دانشگاه، 
بسیج یک نقش جامعی را که از توده مردم 
را  توانست پرونده جدیدی  بود،  برخاسته 

برای حرکت های نو باز کند.  
 وی تاکید کرد: بسیج در فراز و فرودهای 
المللی در صحنه بود و  منطقه ای و بین 
ماموریتش را به عنوان دفاع از انقلاب به 
خوبی محقق کرد. یک سابقه تاریخی چند 
دهه پس از انقلاب اسلامی داشته و با این 
عقبه تاریخی حرکتی را آغاز خواهد کرد و 

در شرایط امروز بسیج با توجه به اولویت های 
مشخص ماموریت خود را آغاز خواهد کرد.  
 رئیس قوه مقننه اضافه کرد: بسیج صرفا 
یک فریاد نیست و همچنین یک ندای بلند 
برای یک ناهنجاری نیز نیست، بلکه فریادی 
بلند همراه با نگاه طبیبانه و حضور در صحنه 
دارد و با مسئولیت و ایثارگری و با همه 
هستی اش در دفاع مقدس حضور داشته و 
در سازندگی مناطق مختلف کشور احساس 
مسئولیت می کرد و اولین نهادی بود که در 

صحنه حاضر شد.  
با اشاره به مسئله هسته ای  لاریجانی 
ایران گفت: بسیج در این عرصه در مصاف 
با برنامه های بین المللی قرار دارد و گاهی 
مشاهده می کنیم که برای مسئله هسته ای 

حاشیه درست می کنند.  
امور  وزیر  با  دیدارش  به  اشاره  با  وی 
منطقه  عرب  کشورهای  از  یکی  خارجه 
در تهران اظهارداشت: وی درباره مذاکرات 
مسئله  گفت؛  بنده  به  ایران  هسته ای 
هسته ای ایران برای ما مهم نیست، حتی اگر 
بمب هسته ای هم داشته باشد، آنچه که مهم 
است این است که ایران در مسئله فلسطین 
و منطقه ای طرحهای ما را بهم می ریزد و ما 
به آن فشار می آوریم. در واقع آن ها در ذیل 
مذاکرات هسته ای اهداف دیگری را دنبال 

می کنند و همواره به دنبال بهانه هستند.  
لاریجانی خطاب به این وزیر امور خارجه 
گفت: نگرانی شما چیست؟ مشکل شما این 
است که موازنه قدرت در منطقه را تغییر 
داده اید و ما بر دانش هسته ایمان می افزاییم، 
درد آن ها هسته ای است، این انقلاب اسلامی 
بیداری را در منطقه بوجود آورده و آن ها با 
روش های مختلف با آن مقابله می کنند و 
ما خود را مسئول امنیت منطقه می دانیم 
و شما شرایط را غبارآلود می کنید و مانع 
منطقه  در  آرامش  حرکت  آمدن  بوجود 
هستید. لاریجانی افزود: وقتی کشوری مورد 
اشغال قرار می گیرد، جوانان آن کشور خود را 

ملزوم می دانند که با آن مقابله کنند.  
وی با اشاره به حرکت های گروهک های 

تروریستی در کشور افغانستان و عراق گفت: 
کشورهای عرب منطقه در پشت صحنه به 
تروریست ها کمک می کنند تا وجهه اسلام 
را خراب کنند. تروریست ها ایادی شما در 
منطقه می شوند. اگر نگران منطقه اید، چرا 

اینقدر به این تروریست ها پول می دهید؟  
این  امور خارجه  وزیر  اضافه کرد:  وی 
کشور عربی صحبت های بنده را قبول کرد 
اما دوباره این کار را در سوریه تکرار کردند، 
اگر می خواهید با تروریست مقابله کنید، 

علیه تروریسم تاکتیکی برخورد کنید.
انقلاب  فکر  کرد:  تاکید  لاریجانی 
و  اصیل  پاک،  مجاهدانه،  اسلامی 
مسئولیت شناس است و به دنبال ترور و 
کشتار وحشیانه نیست و ما صددرصد با 
این مسائل مخالفیم، حزب الله و مقاومت 
فلسطین جریان انقلاب اسلامی را درک 
کرده و برای آرمان فلسطین جان می دهند 
و تروریسم یک چالش استراتژیک است و 
با رفتار تاکتیکی قابل حل است و برای 
حل آن طرف مقابل باید اندازه جریان را 
درک کند و به دنبال فریبکاری نباشد. وی 
با تاکید بر اینکه 35 سال با این اتفاقات در 
منطقه جنگیدیم گفت: پرونده هسته ای و 
حقوق بشر را کشورهای غربی فراهم کردند 
و سختی هایی را بوجود آورده و ایران این 
سختی ها را هضم کرد و در دلش ایجاد 
قدرت نمود و ایران مسئول امنیت ملی در 
منطقه شد.  لاریجانی تصریح کرد: هرچقدر 
اجتماع ما قوی، منسجم و هدفدار باشد، 
در مقابل اتفاقات و جریانات بین المللی 
باشیم،  متفرق تر  هرچقدر  و  است  موفق 
نمی توانیم به سادگی بر این پدیده فائق 
آئیم. ما هرچقدر در مسئله دفاع مقدس 
متحد بودیم موفق شدیم و هر وقت متفرق 
شدیم، مشکلات زیادی برایمان فراهم شد.  
رئیس مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه فضای بین المللی امروز احتیاج به 
همگرایی دارد گفت: یکی از عوامل موفقیت 
ایران بعد از انقلاب اسلامی داشتن رهبر 
عادل، فهیم و مجاهد بود و در عرصه بین 

المللی اگر حرکت اجتماعی حفظ شود، 
می توان به اهداف مورد نظر دست یافت، چرا 
که شرایط بین المللی امروز بسیار پرتحرک 
است و باید در مقابل موج بدلی تروریسم 

استقامت کرد.  
وی اضافه کرد: این اجتماع بزرگ در 
راستای اسلام شکل می گیرد و همانطور که 
خداوند فرموده پدیده تروریسم و آدمکشی 

مانند کف روی آب است.  
اقتصاد  مسئله  به  اشاره  با  لاریجانی 
در کشور گفت: در حال حاضر مشکلات 
معضلات  و  تحریم ها  جمله  از  ریشه ای 
سلیقه ای مدیریت در این حوزه چشمگیر 
است و سیاست های اقتصاد مقاومتی که 
مقام معظم رهبری گفتند کلید راه بود و 
تکرارش فایده ندارد و لب مسئله اقتصاد 
اقتصاد  تشکیل  و  تولید  رونق  مقاومتی 
مردمی است.   وی اضافه کرد: مردم باید در 
مسئله اقتصاد درگیر شوند و بسیج می تواند 
در اقتصاد مقاومتی فعالیت کند و دولت 

بسترش را فراهم کرده است.  
وی افزود: بسیج در بسیاری از ارگان ها 
دست افرادی را گرفته و حتی در روستاهای 
است.  کرده  را  تلاش هایی  نیز  محروم 
متاسفانه در روستا ها مسائل زیربنایی توسعه 
پیدا کرده است، اما چرخه اقتصاد احتیاج 
به کارآفرینی دارد و بسیج برای راهنمایی 
روستاییان تلاش می کند تا آنان را کارآمد 
سازد.  لاریجانی با بیان اینکه ملت ما احتیاج 
به تئوری توسعه ملی دارد گفت: مقام معظم 
رهبری در نشست با هیئت دولت به این 
موضوع اشاره کردند که در اقتصاد و صنعت، 

کارآفرینی محور قرار بگیرد.  
وی اضافه کرد: بسیجی ها باید کارآفرینی 
اگر  و  دهند  قرار  اهداف خود  را سرلوحه 
بخواهیم فرهنگمان را در درازمدت اصلاح 
کنیم باید در آموزش سرمایه گذاری کنیم.  
تاکید  اسلامی  شورای  مجلس  رئیس 
کرد: باید دانش آموزان یاد بگیرند که چگونه 
در زندگی توانمند شوند. اگر روحانیت از 
حرکت فکری و سیاسی جدا شود، نقش 

مهمی در کشور رخ خواهد داد.  
وی تصریح کرد: برای مقابله با انحرافات 
در کشور باید بدانیم که دین اسلام به واسطه 
متخصص  اسلام  راه  و  شده  حفظ  علما 
می خواهد.  لاریجانی گفت: حضور بسیج در 
صحنه های مختلف از روی مسئولیت پذیری 
و نگاه برادرانه است و می تواند سبکی را برای 
کار خود طراحی کرده و روابط عمومی ها نیز 

این سبک را متجلی کنند.  
خاطرنشان  پایان  در  مجلس  رئیس 
کرد: امیدواریم بسیج امت را بیدار کرده و 
در راستای فرهنگ، علم و اقتصاد جریانی 
زنده و پویا داشته باشد و استحکام داخلی 

خود را حفظ کند.  

توسعه  و  ساخت  مدیر  ایمان: 
راههای استان قم از آغاز بهره برداری 
بهسازی  و  تعریض  پروژه  اول  قطعه 
دو  از  بیش  طول  به  قم-قنوات  محور 
پل  از  بعد  تا  گذاری  )شماره  کیلومتر 
ماه  شهریور  دوم  نیمه  در  باکسی( 

سالجاری خبر داد.
به  توجه  با  افزود:  فراهانی  عباس 
پیشرفت مناسب عملیات تکمیلی آسفالت 
این  اول  فاز  انشاله  مسیر،  نخست  قطعه 
پروژه که به طول بیش از دو کیلومتر می 
پلهای  از  پس  تا  گذاری  شماره  )از  باشد 
زیرگذر آزادراه قم-کاشان( تا در نیمه دوم 
شهریور ماه سالجاری به بهره براری خواهد 
مناسب  به سرعت  اشاره  رسید.وی ضمن 

اجرای پروژه با توجه به شرایط این محور و همچنین 
مسائل مالی گفت: از مشکلات عدیده تعریض راههایی 

که از دل شهرها و روستاها می گذرد بحث معارضین 
ملکی و آزادسازی این مسیرها می باشد که بحمداله 
و هم  انجام شده  اقدامات هماهنگی  این خصوص  در 

اینک در بعضی قسمت های مسیر در حال 
اصلاح، عملیات تخریب و بهسازی موانع 

ملکی در حال انجام است.
فراهانی در ادامه اضافه کرد: طول کل 
که  باشد  می  کیلومتری   9 قریب  مسیر 
جاده  ساختارهای  به  توجه  با  آن  عرض 
موجود متغیر و از 25 متر تا 35 متر می 
باشد. مدیر ساخت توسعه راههای استان 
قم گفت: قریب 7 کیلومتر از مسیر قم-

قنوات هم اینک زیر بار ترافیک رفته که 
نیز  آباد  مبارک  تا  کیلومتر   1/5 انشااله 

بزودی به بهره برداری خواهد رسید.
عملیات  حجم  به  اشاره  ضمن  وی 
گفت:  مسیر  این  در  شده  انجام  عمرانی 
سطح  ارتقاء  و  رشد  زمینه  امیدواریم 
اجتماعی، اقتصادی این منطقه از استان که از  قطبهای 

کشاورزی می باشد فراهم گردد.

علی لاریجانی در گردهمایی معاونین روابط عمومی بسیج:

بسیج رکن مهم استقامت ملی کشور است

شهرسازی   و  راه  وزیر  معاون  ایمان: 
ضلع  توسعه  طرح  نخست  فاز   : گفت 
شرقی حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
تا پایان سال 93 تکمیل و به بهره برداری 

خواهد رسید.
ضمن  قم  به  یکروزه  سفر  در  علیزاده 
بررسی از نحوه پیشرفت فیزیکی این طرح 
: ده میلیارد تومان دیگر  افزود  فرا استانی 
تکمل  رهبری جهت  معظم  مقام  از سوی 
و اجرای شبستان طرح توسعه ضلع شرقی 
حرم مطهر حضرت معصومه)س( و تکمیل 
سالجاری  پایان  تا  پروژه  این  نخست  فاز 
اختصاص  می یابد. وی افزود : برای تملک 
باقی مانده از فاز یک و دو توسعه ضلع شرقی 

حرم مطهر که قریب 400 متر مبع اماکن تجاری، مسکونی به صورت متراکم می باشد 
نیاز به بیست میلیارد تومان دیگر پول می باشد.علیزاده  ادامه داد: فاز دوم این طرح 
عظیم که شامل شبستان و صحن می باشد انشااله طبق برنامه ریزی به عمل آمده 

و عنایت ویژه ای که مقام معظم رهبری 
در  دارند  پروژه  این  تکمیل  و  تسریع  در 
پایان سال آینده  آماده بهره برداری خواهد 
شد. در این بازدید که معاون امور عمرانی 
استانداری قم و مدیرکل راه و شهرسازی 
علیزاده جهت  داشتند،  نیز حضور  استان 
اجرای فاز 3 این طرح بزرگ عنوان کرد: 
یکصد میلیارد تومان دیگر جهت اجرای فاز 
3 که فاز توسعه طرح ضلع شرقی حرم می 
باشد اعتبار نیاز است که بخش اهم آن به 
یافت.شایان ذکر  اختصاص خواهد  تملک 
است که جهت اجرای فاز های اول و دوم 
طرح توسعه ضلع شرقی حرم مطهر 29 
هزار متر مربع در نظر گرفته شده است که 
برای اجرای فاز سوم نیاز به ده هزار متر مربع دیگر فضا می باشد. فاز نخست طرح توسعه 
ضلع شرقی حرم مطهر حضرت معصومه)س( شامل کتابخانه با 4 طبقه بنا و 11200 

متر زیربنا تا پایان سال 93 تکمیل و آماده بهره برداری خواهد شد.

 ایمان : طی مراسمی از برگزیدگان 
دومین جشنواره ملی وبلاگ نویسی 
جمعیت هلال احمر استان قم موسوم 
به دختر آفتاب دوشنبه شب با حضور 
مسوولان استانی در سالن همایش های 

شهرداری قم تجلیل به عمل آمد. 
معاونت امور جوانان هلال احمر قم ،اظهار 
داشت: این جشنواره همزمان با میلاد کریمه 

اهل بیت)س( و روز ملی دختر با محوریت 
انسان دوستی در دین اسلام و زندگی بانوی 
کرامت حضرت فاطمه معصومه)س( ترتیب 
یافت. محمد مصباحی با اشاره به شرکت 
بیش از 220 نفر در این جشنواره، اظهار 
داشت: 43 نفر از این تعداد از وبلاگ نویسان 
قمی و 52 نفر نیز از اعضای جمعیت هلال 
احمر هستند، که بیش از یک هزار و 500 

پست، عکس و دلنوشته با موضوع کریمه 
اهل بیت )ع( در فضای مجازی ایجاد کرده 
محورهای  تبیین  در  همچنین  وی  اند.  
این مسابقه ، گفت: حضرت معصومه )س( 
الگوی دختر مسلمان،سیره عملی زندگی 
حضرت  ولایتمداری،  و  بصیرت  ایشان، 
آن  و طهارت  ،اسوه عفت  معصومه )س( 
بزرگوار و حضرت معصومه )س( در روایت 

و کتب از جمله محورهای تشکیل دهنده 
این جشنواره بوده است. معاون امور جوانان 
جمعیت هلال احمر قم همچنین عنوان 
اقامت حضرت  روز  مناسبت 17  به  کرد: 
معصومه)س( در قم به سه نفر کمک هزینه 
عتبات عالیات، به هشت نفر کمک هزینه 
سفر به مشهد مقدس و شش نفر نیز کمک 

هزینه سفر به شهر قم اهدا شد.

دومین  اختتامیه  مراسم  ایمان: 
با  همایش حدیث رضوی 11 شهریور 
حضور آیت الله ری شهری در قم برگزار 

شد.
این  در  ری شهری  محمدی  آیت الله 
دهه  موضوع  اهمیت  به  اشاره  با  همایش 
برنامه های  افزایش کیفی  لزوم  بر  کرامت، 
این دهه تاکید کرد و گفت: نکته کلیدی 
در این دهه آن است که هر چه بیشتر خود 
را به اهل بیت)ع( نزدیک کرده و از زندگی 
این حضرات بهره مند شویم. وی در ادامه 

به محصولات جدید موسسه دارالحدیث به 
خصوص حکمت نامه رضوی اشاره کرد و 
افزود: این حکمت نامه در راستای عمل به 
بیان امام رضا)ع( در خصوص بیان محاسن 
کلام اهل بیت)ع( است. در ادامه این مراسم، 
حجت الاسلام والسلمین کاظم طباطبایی، 
رئیس دانشکده علوم و معارف حدیث دانشگاه 
قرآن و حدیث، با اشاره به اهمیت بازشناسی 
تاثیر زمان و مکان در صدور روایات گفت: 
یکی از نکاتی که باید به آن توجه ودقت کرد، 
بازشناسی زمان و مکان صدور روایات است 

که تاثیر بسیار زیادی بر فهم ما از منابع دارد. 
در ادامه حجت الاسلام والمسلمین ایزدپناه 
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی و همچنین 
مسعودی دبیرعلمی این همایش به تشریح 
ویژگی های مختلف این همایش در حوزه 
حجت الاسلام  پرداختند.  حدیث شناسی 
والمسلمین محمدتقی سبحانی نیا، مسئول 
برگزاری این همایش نیز گفت: 46 مقاله به 
این همایش رسید و با توجه به مشکل بودن و 
کم منبع بودن موضوع همایش، خوشبختانه 
شاهد روند مثبت کیفی در جشنواره حدیث 

رضوی بودیم. وی افزود: موضوع این همایش 
در خصوص جریان های فکری دوران اهل 
به 7مقاله  زمینه  این  در  که  بود  بیت)ع( 
برتر این همایش نیز جوایزی اهدا می شود 
که اولویت ما بیشتر پژوهش های جمعی 
بوده است. سبحانی نیا عنوان کرد: همانگونه 
که قرآن و حدیث از هم جد نیستند، اهل 
بیت)ع( نیز نور واحد هستند؛ چه بهتر است 
برای اینگونه همایش ها در کنار حدیث رضوی 
به همه احادیث پرداخته شود و احادیث اهل 

بیت)ع( در این گسترده بحث شود.

تا پایان سال صورت می گیرد:

بهره برداری از فاز نخست طرح توسعه ضلع شرقی حرم مطهر 

حــوادث 

اخبـــار

سرمقــاله
مدیرعامل آتش نشانی قم:

سوختگیری با گاز مایع 
حادثه آفرید

ایمان: مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم گفت: راننده یک خودرو در 
قم هنگام سوختگیری با گاز مایع در اثر انفجار خودرو دچار سوختگی شدید شد. 
عباس جعفری با اشاره به حوادث 72 ساعت گذشته گفت: طی سه روز اخیر 47 
عملیات در استان انجام شد.وی اظهار داشت: 21 مورد عملیات حریق انجام شد که شامل 
سه باب منزل، پنج اصله درخت، هشت مورد ضایعات. 2 مورد لاستیک و 2 خودرو می شود. 
مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم اظهار داشت: از 18 مورد عملیات ایمن سازی 
انجام شده چهار مورد نشت سوخت خودرو، 6 بازگشایی درب، پنج مورد صید زنبور، یک 
جوجه تیغی، یک ریزش چاه داخل کوچه، یک مورد خارج کردن مدارک از داخل چاه 
بود.جعفری با اشاره به هشت مورد عملیات نجات انجام شده گفت: 2 مورد آسانسور، یک 
انگشتر بری، یک گیر کردن پای عابر پیاده لای پل خیابان، یک مورد گیرکردن پای 
سگ لای چرخ موتور، گیرکردن مرغ مینا لای نرده پنجره و محبوس شدن کودک در 
اتاق از جمله عملیات های نجات طی 72 ساعت گذشته است.وی درخصوص سوختگیری 
نامناسب گاز ال پی جی عنوان کرد: راننده یک خودرو روز گذشته هنگام سوختگیری 
گاز مایع در قلعه کامکار، در اثر انفجار خودرو راننده دچار سوختگی شدید شد.مدیرعامل 
سازمان آتش نشانی شهرداری قم تاکید کرد: هفته گذشته نیز در اثر سوختگیری گاز مایع 
در بلوار شهید مدنی روبروی مدرسه ایزدی راننده حین سوختگیری دچار سوختگی شدید 

شده بود.

رییس پلیس آگاهی  استان قم خبرداد:

کشف 320 راس احشام قاچاق
ایمان: رییس پلیس آگاهی  استان قم گفت: با تلاش ماموران پاسگاه انتظامی 
سلفچگان فرماندهی انتظامی شهرستان قم 320 راس احشام قاچاق از دو 

دستگاه کامیون کشف شد.
سرهنگ مهدی قدمی با اعلام این خبر، افزود: ماموران پاسگاه انتظامی سلفچگان به 
همراه ماموران قرارگاه مرصاد، با اجرای طرحی حین کنترل خودروهای عبوری در عوارضی 
سلفچگان - ساوه به دو دستگاه کامیون با بار احشام مشکوک شدند و آنها را متوقف کردند.

وی اضافه کرد: با توجه به عدم مجوز حمل از اداره دامپزشکی، خودروهای مذکور به اداره 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی قم منتقل شدند و در نهایت از این کامیون ها 320 
راس احشام کشف شد.وی گفت: پلیس آگاهی استان با شماره تماس 3141 به صورت 

شبانه روزی آماده دریافت هرگونه اخبار مردمی است.

مدیرکل پزشکی قانونی استان قم  خبرداد: 

کاهش فوتی های 
ناشی از تصادف در قم

ایمان: مدیرکل پزشکی قانونی قم گفت: فوتی های ناشی از تصادفات رانندگی 
در چهار ماه نخست امسال در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته، پنج درصد 

کاهش داشته است. 
حمید صدیقی آخا در این زمینه افزود: آمار فوتی های ناشی از سوانح رانندگی در چهار 
ماه آغازین سال جاری 97 مورد بوده است. وی اضافه کرد: از این تعداد، 24 مورد مربوط 
به تصادف موتور سیکلت بوده است که از این تعداد 23 نفر مرد و یک نفر زن بوده اند. 
وی با اشاره به کاهش تعداد مصدومان حوادث رانندگی نیز گفت: تعداد مصدومان حوادث 
رانندگی در چهار ماه نخست سال جاری با کاهش هشت درصدی نسبت به مدت مشابه 

در سال گذشته، به دو هزار و 676 نفر رسیده است.

هوا شناسی استان قم:

هوای قم آخر هفته گرمتر می شود
ایمان: سرپرست گروه پیش بینی اداره کل هوا شناسی استان قم گفت: دمای 

هوای قم طی روزهای آخر هفته به 40 درجه افزایش می یابد. 
محمدرضا قاضی با اشاره به وضعیت هوا برای آخر هفته جاری در قم گفت: حداکثر 
دمای روز چهارشنبه 39 درجه و روز پنج شنبه 40 درجه سانتیگراد خواهد بود و هوا صاف 
تا کمی ابری پیش بینی می شود.سرپرست گروه پیش بینی اداره کل هوا شناسی قم اظهار 
داشت: حداقل دمای هوا در روزهای سه شنبه و چهارشنبه 18 تا 19 درجه سانتیگراد است 
که روز پنجشنبه حداقل دما به 19درجه می رسد.قاضی در ادامه تاکید کرد: سرعت وزش 
باد روز سه شنبه نسبت به دو روزآخر هفته بیشتر و 50 کیلومتر بر ثانیه پیش بینی شده 
که این سرعت در روزهای چهارشنبه به 47 کیلومتر و روز پنجشنبه 42 کیلومتر کاهش 
می یابد.سرپرست گروه پیش بینی اداره کل هوا شناسی استان قم افزود: دمای هوا طی 
هفته آینده چندان تغییر نمی کند و اوایل هفته حداکثر دما بین 39 تا 40 درجه است که 
احتمال افزایش دما در اواسط هفته آینده پیش بینی می شود.قاضی خاطرنشان کرد: دمای 

صبحگاهی طی هفته آینده افزایش یافته و آسمان صاف و آفتابی خواهد بود.

پیروزی شیرین تیم ملی  والیبال ایران برابر آمریکا

قهرمان لیگ جهانی به زانو درآمد
ایمان: تیم ملی والیبال ایران در دومین دیدار خود در مسابقات قهرمانی 

مردان جهان موفق به شکست آمریکا قهرمان لیگ جهانی سال 2014 شد. 

مردان جهان  قهرمانی  والیبال  مسابقات  گروه چهارم  های  تیم  دیدار  دومین 
عصر دیروزدر شهر کراکوف لهستان پیگیری می شود و تیم ملی والیبال ایران در 

نخستین مسابقه به مصاف آمریکا رفت.
شاگردان اسلوبودان کواچ سرمربی تیم ملی والیبال ایران در این مسابقه سه بر 
دو به پیروزی رسیدند تا یک پیروزی ارزشمند دیگر در پرونده کاری خود ثبت 

کنند.
ملی پوشان والیبال ایران در ست های سوم و چهارم این دیدار با امتیازهای 25 
بر 19 و 25 بر 18 مغلوب آمریکا شدند، اما در ست های اول، دوم و پنجم به ترتیب 
با امتیازهای 25 بر 23، 25 بر 19 و 17 بر 15 آمریکا را از پیش رو برداشتند تا با 

5 امتیاز صدرنشین گروه چهارم این رقابت ها شوند.
اسلوبودان کواچ سرمربی تیم ملی والیبال ایران از سعید معروف، محمد موسوی، 
امیرغفور، عادل قائمی، فرهاد قائمی، مجتبی میرزاجانپور و فرهاد ظریف به عنوان 

ترکیب آغاز کننده تیم ایران برابر آمریکا استفاده کرد.
آرمین تشکری، مهدی مهدوی و میلاد عبادی پور دیگر بازیکنان ایران در این 

مسابقه بودند که به میدان آمدند.
سرمربی تیم ملی آمریکا نیز در ابتدای این دیدار از ترکیب تایلور ساندر، دیوید 
لی، میکا کرسیتنسن، مت اندرسون، مکسول هولت و گرت معاگو توتیا استفاده 

کرد.
آندری زنوویچ از روسیه به عنوان داور اول و رولان چولاکیان آرژانتینی به عنوان 

داور دوم قضاوت مسابقه ایران و آمریکا را بر عهده داشتند.
میانگین سنی بازیکنان تیم ملی والیبال ایران 26 سال و میانگین سنی بازیکنان 
آمریکا 26,7 دهم سال است. میانگین قد بازیکنان ایران 194 سانتی متر است و 
ملی پوشان آمریکا با میانگین 197 سانتی متر، سه سانت از میانگین قدی بازیکنان 

ایران بیشتر هستند.
تیم های ملی والیبال ایران و آمریکا قبل از این بازی با سه امتیاز در رتبه های 
دوم و سوم گروه چهارم رقابت های جهانی قرار داشتند. ملی پوشان والیبال ایران 
با شکست آمریکا 5 امتیازی شدند و در صدر گروه قرار گرفتند. آمریکا و فرانسه نیز 

رتبه های دوم و سوم را به خود اختصاص دادند.
دو دیدار دیگر گروه چهارم مسابقات والیبال قهرمانی مردان جهان روز گذشته 

برگزار  شد.
تیم ملی والیبال ایران پنجمین حضور خود در مسابقات قهرمانی مردان جهان 
را تجربه می کند و در نخستین دیدار دور مقدماتی خود نیز موفق به شکست سه 

بر یک ایتالیا شده بود.
دیدار ایران و آمریکا ششمین مسابقه رسمی والیبال دو کشور محسوب می شود 

که که در مجموع دو پیروزی و چهار شکست ره آورد ایران از این مسابقات است.

شوراي شهر 
سیاسي نیست

کلان شهر تهران را برخي به یک جهان با 5 قاره تعبیر 
مي کنند که در آن اقوام مختلف با گویش هاي متفاوت روزگار مي گذرانند و تمام آنها از 
امکانات برابر برخوردار هستند. اداره شهري با این خصوصیات بطور حتم از عهده نهادهاي 
رسمي خارج است و با افزایش جمعیت در سال 77 نخستین شوراي شهر و روستا با راي 
مردم براي انتخاب اعضایش برگزار شد چرا که صاحبان قدرت معتقد بودند مشارکت 
مردمي اصل مهمي در تسریع خدمت است. از سوي دیگر اکنون 70 درصد جمعیت 
کشور، شهرنشین هستند و این در حالي است که در گذشته این رقم از 50 درصد تجاوز 
نمي کرد. با افزایش شهرنشیني بطور طبیعي این نیاز احساس شد که شهرهاي جدیدي هم 
ساخته شود لذا مدیریت شهري تصمیم گرفت تا در مکان هایي که شرایط شهر شدن را 
دارد، اقدامات لازم را انجام دهد و در این راستا باید تمام شهرها با شوراي شهر اداره شوند. 
در نهایت انتخابات شوراي شهر به تقویم افزوده شد و در این میان افرادي که در خود توان 
کمک به بهبود وضعیت شهرها و روستاها را احساس مي کردند وارد گود انتخابات شدند. 
قرار بود اعضاي شوراي شهرهاي بزرگ، رئیس بلدیه ها یا همان شهردار را انتخاب کنند که 
تصمیمي نیکو مي نمود چرا که آنها با حضور در شوراي شهر مشکلات را بطور ریشه اي 
ارزیابي کرده و در انتخاب شهردار لحاظ مي کنند پس در این بخش علاوه بر تصمیم گیري 
براي حل مشکلات شهر، وظیفه خطیر دیگري که همان انتخاب اجراکننده تصمیمات 
شورا است در لیست وظایف اعضاي شوراي شهر گنجانده شد. باید بدون تعارف این نکته 
را به رشته تحریر آورد که مشکل بزرگ بسیاري ایرانیان آشنا نبودن آنها با فرهنگ کار 
گروهي است و شرایطي از سال ها پیش بر اقشار مختلف اجتماعي و فرهنگي کشور سایه 
انداخته است که به آنها اجازه مي دهد فضا را براي سیاسیون در عرصه هاي غیرمرتبط با 
سیاست بگشایند و شاید سهم تقصیر فعالان سیاسي براي ورود به عرصه شوراي شهر 
کمتر از سهم فعالان اجتماعي باشد چرا که آنها معمولا از هر فرصتي براي بهره برداري هاي 
سیاسي استفاده مي کنند. شوراي شهر تهران هم از همان ابتدا به بیماري سیاست زدگي 
دچار شد و دوري از سیاست او را دچار رخوت کرد. قابل استناد است زماني که شوراهاي 
شهر و روستاي داراي وزن غیرسیاسي بودند، همگان شاهد توسعه و آباداني در آن مکانها 
بودند اما در زمان هایي که سیاست بر تخصص غلبه داشت یا مهم تر از همه امور سیاسي در 
تصمیم گیري ها موثر بود، آبادي شهر به محاق مي رفت. حضور خواهر یک رئیس جمهور یا 
یک نماینده سابق مجلس و... موضوعي نبود که از نظر افکار عمومي دور بماند اما سکوت 
در برابر آفت سیاست زدگي شوراي شهر شاید از آن جهت بود که احتمال تنش هاي 
سیاستمداران که ناشي از حذف آنها از عرصه دیده شدن در نزد افکار عمومي بود امکان 
داشت اندک آرامش شهرها را هم مخدوش کند. باید پذیرفت که سیاسي شدن شوراهاي 
شهر آفتي است که جبران آن دشوار است و باید آموخت و آموزش داد که شوراهاي شهر و 

روستا جاي کار سیاسي نیست بلکه بخش مهمي از مردمسالاري دیني است. 

آیت الله صافی گلپایگانی: 

سبک سنتی و اسلامی 
در ساخت و ساز مسکن رعایت شود 

ایمان: آیت الله صافی گلپایگانی با تاکید بر لزوم رعایت سبک سنّتی و 
اسلامی در ساخت و سازها، تصریح کرد: آپارتمان نشینی نباید براساس فرهنگ 

غربی و ضدّ اسلامی باشد.  
این مرجع تقلید  ، پیش از ظهردیروز در دیدار جمعی از مسئولین و خیرین مسکن ساز 
کشور، گفت: حیات جامعه اسلامی در این است که انسان های نمونه، مؤمن و خیری در آن 
حضور داشته باشند و به نفع محرومان و مستمندان و مردم کم درآمد، انجام وظیفه نمایند.

آیت الله صافی گلپایگانی با اشاره به این که روایاتی که از حضرات معصومین علیهم 
السلام در این باره وارد شده است، افزودند: هیچ عبادتی بهتر از این نیست که انسان، سرور 
و شادمانی را به یک فرد مومن هدیه کند. وی خطاب به خیرین خاطرنشان کرد: شما نه 
تنها قلب مؤمنین را شاد می کنید، بلکه اول کسی که خوشحال می شود، وجود مقدّس 
حضرت ولی عصر)عج( است، چون مردمی که خانه و مسکن ندارند، شیعیان آن حضرت و 
فرزندان ایشان می باشند و شما در حقیقت، خانه را برای فرزندان آن حضرت ساخته اید و 
این افتخار بسیار بزرگی است که نصیب شما شده است. این مرجع تقلید افزود: من هم به 
خیرین، این نعمت بزرگ را تبریک می گویم و خیلی دوست داشتم که با شما در این کار 
بزرگ و در ثواب بسیار زیاد آنها سهیم وشریک باشم. آیت الله صافی گلپایگانی در توصیه 
ای به خیرین، گفت : به خیرین محترم توصیه می کنم که خانه ها و منازل را به سبک 
سنّتی و اسلامی بسازند تا فرهنگ اصیل اسلام رعایت شود.  وی  تصریح کرد: ما فرهنگی 
مستقل داریم و می توانیم به دنیا اعلام کنیم که تحت لوای این فرهنگ، به اهداف والای 
انسانی و اسلامی خواهیم رسید. این مرجع تقلید تاکید کرد: باید مواظب بود که فرهنگ 
آپارتمانی، فرهنگ غربی و ضدّ اسلامی نباشد؛ بلکه فرهنگی باشد که خانواده ها در آن به 
دستورات شرع مقدّس و عفّت و حجاب پایبند بوده و از اختلاط غیر شرعی محفوظ باشد.

آیت الله علوی گرگانی:
ورزش بدون تهذیب بی ارزش است 

 ایمان :آیت الله سید محمدعلی علوی گرگانی  از اساتید برجسته حوزه علمیه 
گفت: ورزش بدون تهذیب بی ارزش است. 

وی روز سه شنبه در دیدار عبدالحمید احمدی، معاون فرهنگی آموزشی و پژوهشی 
وزارت ورزش و جوانان و هیات همراه با وی، افزود: اسلام تاکید فراوانی بر سلامتی در دو بعد 
روحی و جسمی دارد و ورزش را برای سلامتی در بین جوانان یک ضرورت دانسته است.

آیت الله علوی گرگانی اضافه کرد: ورزش جسم انسان را صیقل می دهد و باعث استحکام 
و قوت بدن می شود.وی با اشاره به اینکه توجه بیشتر به ورزش و بعد جسمانی نباید انسان 
را از بعد روحانی دورکند، گفت: تربیت و تهذیب نفس در کنار سلامتی جسم از ضروریات 
دین اسلام است. وی افزود: تهذیب نفس یکی از مهمترین و بهترین راهها برای درک 
حقایق الهی و فهمیدن مفاهیم قرآنی است و توجه به این امر باعث تجلی نورانیت در باطن 
ورزشکار خواهد شداستاد برجسته حوزه علمیه قم ، فرق مهم ورزشکاران ایرانی و خارجی 
را مسلمان بودن و ایمان راستین به مکتب حقه تشیع برشمرد و حضور ورزشکاران مسلمان 
با استمداد از نام حضرات معصومین)ع( در میادین بین المللی را یک نوع تبلیغ آیین دین 
مقدس اسلام دانست.وی با ابراز تاسف از موسیقی های که در ورزشگاه ها برای به هیجان 
در آمدن ورزشکاران به صدا در می آید، خاطرنشان کرد: این نوع آهنگ ها و موسیقی ها که 
یک عادت در ورزشگاه ها شده است، به هر بهانه ای نواخته می شود و مغایر با آموزه های 
الهی و اسلامی است.وی مرجعیت را دلسوز و پدری مهربان برای مسوولان و جامعه دانست 

و برضرورت اجرای رهنمودهای آنان در جامعه تاکید کرد.

مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان: 

 فرهنگ شناسنامه انقلاب است 
 ایمان : مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان قم با ابراز گلایه از کمبود 
بودجه های فرهنگی در کشور، گفت: فرهنگ، شناسنامه انقلاب اسلامی است و 

باید توجه بیشتری به این حوزه وجود داشته باشد.  
حجت الاسلام والمسلمین ایزدپناه، پیش از ظهر دیروز در دومین همایش حدیث 
رضوی، در قم با اشاره به تاکیدات رهبر معظم انقلاب در حوزه نشر معارف اهل بیت)ع( 
گفت: ایشان با نگاه نافذ و کلام حکیمانه خود بانی جریان اهل بیتی)ع( در کشور بوده اند. 
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم افزود: جشنواره حدیث رضوی یکی از این حرکت های 
مهم و تاثیرگذار در جامعه است که خوشبختانه سال به سال نیز بر گستره آن افزوده می 
شود. وی یادآورشد: امسال موضوع "جریان های سیاسی و اعتقادی و فکری در زمان اهل 
بیت)ع (" برای این همایش در نظر گرفته شده بود که یکی از خلاءهای جدی در این حوزه 
نیز بوده است. حجت الاسلام والمسلمین ایزدپناه در ادامه با اشاره به برگزاری جشن های 
دهه کرامت در کشور، تصریح کرد: امسال در سراسر کشور، جشن های باشکوهی در دهه 
کرامت برگزار شده است؛ این موج از قم شروع شده  و در سراسر کشور و کشورهای دیگر 
نیز ادامه دارد. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قم یادآورشد: جشن های دهه کرامت در 
سال های اخیر در عرصه کیفی و فراگیری و سازماندهی بسیار چشمگیر تر از گذشته بوده 
است و با مساعدت تولیت حرم های مطهر رضوی و کریمه اهل بیت)ع( این دهه در کشور 
نهادینه شد و روز به روز بر شکوه آن افزوده می شود. وی در ادامه با ابراز گلایه از کمبود 
بودجه های فرهنگی در کشور، گفت: فرهنگ، شناسنامه انقلاب اسلامی است و باید توجه 
بشتری به این حوزه وجودداشته باشد. حجت الاسلام والمسلمین ایزدپناه تصریح کرد: باید 
توجه زیادی به عرصه اجرای طرح های فرهنگی شود، چون گاهی طرح های فرهنگی با 

ظاهر کاملا اسلامی و از سوی افراد دین دار اجرا می شود که نتیجه سکولار دارد.

حجت الاسلام والمسلمین شهرستانی: 

نباید از استعدادهای نسل جوان غافل شد
ایمان: نماینده آیت الله سیستانی در ایران با تاکید بر اینکه باید اعتماد به نفس 
را در میان نسل جوان تقویت کرد گفت: اگر اعتماد به نفس در نسل جوان تقویت 

شود شاهد رشد و پیشرفت کشور خواهیم بود.
حجت الاسلام والمسلمین سید جواد شهرستانی ظهر دیروز در دیدار معاون وزیر ورزش 
و جوانان با اشاره به اینکه در مسائل مدیریتی بهره گیری از تخصص و تعهد اهمیت زیادی 
دارد گفت: در جوانان ما خلاقیت ها و استعدادهای بسیاری وجود دارد ولی کمتر از این 
استعدادها استفاده درستی صورت می گیرد.وی با اشاره به وجود استعدادهای فراوان در 
بخش های صنعت، سینما، ورزش و... اضافه کرد: بهترین جوانان را داریم ولی از استعدادهای 

سرشار آنها بهره برداری صحیحی نداریم.

با حضور مسئولان استانی:

برگزیدگان جشنواره وبلاگ نویسی دختر آفتاب تجلیل شدند 

اختتامیه دومین همایش حدیث رضوی  در قم برگزار شد 

حسین عبداللهی

مدیر ساخت و توسعه راههای استان قم خبر داد:

بهره برداری از قطعه اول محور قم-قنوات نیمه دوم شهریور



3 اقتصادی

معاون مهندسی آبفای کشور؛
خروج 7 کلانشهر از حالت بحرانی آب

 ایمان: معاون مهندسی آبفای کشور با اشاره به فعالیت کمیته ویژه پایش 
وضعیت تامین آب کلانشهرها که به دستور وزیر نیرو فعالیت می کند گفت: 
7 کلانشهر اراک، بندرعباس، قزوین، قم، کرج، مشهد و همدان از حالت تنش 

آبی خارج شده اند.
حمیدرضا تشیعی با اشاره به تشکیل کمیته ویژه پایش وضعیت تامین آب کلانشهرها 
در ابتدای سال  جاری گفت: این کمیته با دستور وزیر نیرو و و به ریاست قائم  مقام وزیر 
تشکیل شد و در نشست های اردیبهشت  ماه برای مجموعه عملکردها و فعالیت  های مورد 

نیاز تامین آب این شهرها، تصمیماتی اتخاذ و اجرایی شد.
معاون مهندسی آبفای کشور اظهارداشت: با توجه به پایش ماه به ماه وضعیت آب این 
شهرها و کنترل وضعیت موجود، اقدام شرکت  های آب و فاضلاب در دو بخش تامین 

اضطراری و مدیریت منابع برنامه  ریزی و آغاز شد.
تشیعی ادامه داد: با مجموعه این اقدامات و برنامه  ها در 12 شهر مواجه با تنش آبی در 
شهرهای اراک، بندرعباس، قزوین، قم، کرج، مشهد و همدان به وضعیت پایدار رسیده  ایم 

و در حال حاضر فقط در اصفهان و کرمان نیاز به تمهیدات ویژه داریم.
وی گفت: با اجرای طرح های اضطراری، تامین آب در بیشتر کلانشهرهای مواجه با تنش 

آبی به وضعیت پایدار رسیده  و پیک گرمای تابستان را بدون مشکل پشت سر گذاشتیم.
این مقام مسئول در وزارت نیرو با اشاره به دستاوردهای مهم این کمیته در بخش تامین 
اضطراری ادامه داد: در این بخش تاکنون حفر و تجهیز 213 حلقه چاه، اجاره و بهسازی 
50 حلقه چاه کشاورزی، 6 طرح بازسازی و ارتقای سامانه  های تصفیه، احداث ایستگاه 
پمپاژ اضطرار با ظرفیت 5400 لیتر، راه  اندازی 311 هزار مترمکعب مخازن تامین آب، 
193 کیلومتر خطوط انتقال اضطراری، بازسازی و بهسازی 350 کیلومتر شبکه توزیع 

اجرا شده است.
تشیعی با اشاره به فعالیت  های دفتر تخصصی پیگیری و رصد وضعیت بحران در شهرها 
تصریح کرد: کارشناسان این دفتر از سال گذشته وضعیت شهرهای مواجه با تنش آبی را 
پیش  بینی کرده  اند و به  طور دام سامانه کنترل مصرف آب با شهرهای مواجه با تنش، 
آمار مربوط به تولید و مصرف و تغییرهای منابع تامین  کننده آب شهرها چه سطحی و 

زیرزمینی و چه کمی و کیفی رصد می شود.
وی خاطرنشان کرد: نشست  های کمیته بحران موجب ایجاد تعامل و همکاری مناسبی 
بین شرکت  های آب و فاضلاب و آب منطقه  ای در بخش حفظ ذخیره سدها و اعمال 
مدیریت مصرف سفره  های آب زیرزمینی و سدها، ایجاد حساسیت در شرکت  های آبفا و 

انجام اقدامات پیشگیرانه تامین کسری آب موردنیاز برای فصل تابستان شده است.
 

قائم مقام وزیر در مسکن مهر:

پروژه های مسکن مهر با 10هزار میلیارد ریال 
امکان اسکان پیدا می کنند 

ایمان: قائم مقام وزیر راه و شهر سازی در طرح مسکن گفت: در صورت 
پرداخت 10 هزار میلیارد ریال از طرف معاون برنامه ریزی رئیس جمهور و وزارت 
نیرو، پروژه های مسکن مهری که کار ساخت آنها به اتمام رسیده و در شرف 

تحویل هستند، تا پایان امسال امکان اسکان خواهند داشت. 
احمد اصغری مهرآبادی در بازدید از پروژه مسکن مهر سنقرو کلیایی افزود: عمده 
مشکلات پروژه های مسکن مهر خدمات زیربنایی است که با دستور معاون اول رئیس 
جمهور و با انجام جلسات متعدد کار شناسی رقم 56 هزار میلیارد ریال برای تکمیل کل 

مسکن مهر در کشور برآورد شده است. 
مدیر کل راه و شهر سازی استان کرمانشاه نیز گفت: مجموع مسکن مهر استان کرمانشاه 
47 هزار واحد بوده که نزدیک به 20 هزار واحد آن به اتمام رسیده وتحویل داده شده و 24 

هزار واحد دیگر در آینده تحویل داده خواهد شد. 
فدایی افزود: روند مسکن مهر در استان کرمانشاه رضایت بخش است. 

علیرضا ایزدی با بیان اینکه وضعیت ساختمانهای احداث شده مناسب است گفت: 
مشکل اصلی این واحدها محوطه سازی و معابر است که خواستار توجه ویژه نسبت به 

تکمیل آن هستیم. 

مجوز معافیت گمرکی خودرو
 برای معلولان صادر شد 

ایمان: مجوز معافیت گمرکی خودرو جهت استفاده معلولان صادر شد. 
بنا بر اعلام دبیرخانه فراکسیون حمایت از حقوق معلولان، وزارت صنعت، معدن و 
تجارت مجوز فعالیت گمرکی خودرو جهت استفاده حدود 4500 نفر از معلولان را با 

محدودیت پنج سال خرید و فروش صادر کرده است. 
دبیرخانه فراکسیون حمایت از حقوق معلولان همچنین اعلام کرده که جامعه معلولان 
خواهان حذف محدودیت پنج سال خرید و فروش جهت حسن استفاده از این امکانات 

است. 

آخرین نرخطلا در ایران 

4,215,000یک مثقال طلا

973,040یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,490,000سکه بهار آزادی

9,492,000سکه امامی

4,760,000نیم سکه

2,670,000ربع  سکه

1,700,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,000,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,500,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 18,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

ایمان: همزمان با مصوبه شورای عالی اقتصاد و 
افزایش قیمت خرید تضمینی برق از سرمایه گذاران 
خصوصی تولید کننده برق حرارتی و تجدید پذیر، 
آئین نامه تعرفه های مشترکان برق کشور در وزارت 
نیرو تصویب و پیش بینی می شود این تعرفه های 

برق از ابتدای سال آینده اعمال شود.
با ثبت رکوردهای جدید مصرف برق در تابستان سال 
جاری وزارت نیرو طرح جریمه مشترکان پر مصرف برق 
را در دستور کار قرار داده است.بر این اساس با آغاز نصب 
کنتورهای سه تعرفه ای، قرار است قبوض برق مشترکانی 
که در ساعات پیک خارج از الگو برق و انرژی مصرف 
می کنند به صورت ویژه محاسبه احتمالا مشمول جرایم 
شوند.از این رو آئین نامه تعرفه های جدید مشترکان برق 

کشور در هیات مدیره توانیر به عنوان متولی تولید، انتقال و 
توزیع برق کشور تصویب شده است و پیش بینی می شود 
این تعرفه های جدید از ابتدای سال 1394 در کل کشور 

اجرایی و عملیاتی شود.
وزارت نیرو با انتشار گزارش کوتاهی، اعلام کرده است: 
مطابق این آیین نامه به شرکت های برق منطقه ای و توزیع 
نیروی برق اجازه داده می شود که با هدف مشتری مداری  
و جلب مشارکت مصرف کنندگان بزرگ برق در برنامه های 
آیین نامه  در  موجود  گزینه های  افزون بر  بار،  مدیریت 
کنونی تعرفه ها، گزینه های جدیدی را به مشترکان موثر 
در برنامه های مدیریت بار پیشنهاد ارائه کنند.در همین 
حال معاونت برق و انرژی وزارت نیرو هم از افزایش قیمت 
تضمینی خرید برق توسط دولت از سرمایه گذاران بخش 

خصوصی خبر داده است.
نرخ  افزایش  از  نیرو  وزیر  معاون  فلاحتیان  هوشنگ 
خرید برق از نیروگاه های تجدیدپذیر به منظور حمایت از 
سرمایه گذاران این بخش خبر داد و گفت: سال گذشته هر 
کیلووات  ساعت برق تجدیدپذیر چهارهزار و 430 ریال 
خریداری می شد امسال این رقم با موافقت وزیر نیرو به 
حدود چهارهزار و 630 ریال به ازای هر کیلووات ساعت 
افزایش یافته است.این مقام مسئول افزود: با افزایش نرخ 
خرید برق از نیروگاه های تجدیدپذیر توجیه پذیری فنی 
و اقتصادی طرح های این بخش بیشتر از گذشته شده و 
در نتیجه انگیزه بیشتری برای جلب مشارکت های بخش 

خصوصی ایجاد می شود.
وی با بیان اینکه با گزارش های به معاونت نظارت و 
راهبردی رییس  جمهوری تهیه شد و با مجوز این شورا 
اقتصاد برای خرید تضمینی برق از نیروگاه های سیکل 
برق  که  شده  مقرر  کرد:  تصریح  شد،  صادر  ترکیبی 
نیروگاه های سیکل ترکیبی جدید در سال جاری به ازای 
هرکیلووات ساعت 70 تومان با بازده 50 درصد خریداری 
شود و چنانچه بازده بیش از 50 درصد باشد، بیش از 
70 تومان و چنانچه بازده کمتر از 50 درصد باشد، نرخ 
خرید از این نیروگاه ها به ازای هرکیلووات ساعت کمتر از 

70 تومان خواهد بود.
فلاحتیان با اعلام اینکه هدف از این گونه فرمول گذاری 
نرخ خرید برق  افزایش انگیزه سرمایه گذاران برای نصب 
نیروگاه ها با بازده بیشتر است، تبیین کرد: در آینده دیگر 
نیروگاه گازی صرف نخواهیم ساخت و از ابتدا به صورت 
سیکل ترکیبی برنامه ریزی می شود و کسانی که به احداث 
واحد گازی اقدام کنند، حداکثر به مدت دو سال می توانند 
به شبکه برق بفروشند و باید در دو سال واحد بخار را 
نرخ خرید  یادآور شد:  نیرو  وزیر  کنند.معاون  راه اندازی 
برق را باید به گونه ای تنظیم کنیم که از نظر بانک ها که 
تسهیلات بانکی در اختیار سرمایه گذاران قرار می دهند در 
یک دوره 5 تا 6 ساله سرمایه آنها به شبکه بانکی بازگردد.

مصوبات برقی شورای اقتصاد؛

قیمت خرید برق افزایش یافت

خصوصی  سازمان  رئیس  ایمان: 
سازی با تأکید براینکه لایحه سهام 
هیات  به  آینده  روزهای  در  عدالت 
گفت:  شد،  خواهد  ارائه  دولت 
ورقه های سهام عدالت فاقد هر گونه 
اعتبار است و خرید و فروش آن فاقد 

اثر اجرایی و حقوقی است.
عبدالله پوری حسینی در نشستی خبری 
که در وزار امور اقتصادی و دارایی برگزار 
به  عدالت  ارائه لایحه سهام  از  بود  شده 

هیات دولت طی روزهای آینده خبر داد.
وی با بیان اینکه این لایحه در وزارت 
اقتصادی و داریی نهایی شده و در  امور 
روزهای آینده به دولت می رود، افزود: البته 
مجلس باید این لایحه را به تصویب نهایی 

برساند تا اجرایی شود.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی ضمن 
تأکید براینکه سهام عدالت پیچیدگی های 
این  کرد:  تصریح  دارد،  خاصی  بسیار 
پیچیدگی ها شامل شناسایی مشمولان، 
همچنین  و  شرکت ها  گذاری  قیمت 

سازوکار آزادسازی سهام است.
برخی  عدالت  سهام  در  داد:  ادامه  وی 
شرکت ها قیمت گذاری شده اند که اصلا 
تاسیس  هنوز  و  ندارند  خارجی  وجود 

نشده اند مانند شرکتی که 6 هزار میلیارد 
اصلا  ولی  شده  گذاری  قیمت  تومان 

تشکیل نشده است.
به  ارتباط  همین  در  حسینی  پوری 
و  اجتماعی  روانی،  سنگین  فشارهای 
سیاسی به سازمان خصوصی سازی اشاره 
و عنوان کرد: پرتفوی این موضوع بسیار 
سنگین است و حدود 90 هزار میلیارد 
تومان ارزش دارد که می توان از آن بعنوان 

غولی در بازار نام برد.
رئیس سازمان خصوصی سازی درباره 
هم  که  عدالت  سهام  برگه های  ارزش 
است  مردم  از  برخی  دست  در  اکنون 
اینطور توضیح داد که سهام عدالت ورقه 
سهم نیست و آنچه در اختیار مردم است 

برگه های ثبت نام می باشد.
وی ادامه داد: البته این برگه ها هم اکنون 
معتبر هستند ولی به عنوان یک برگه ثبت 
نام نه ورقه سهم؛ بنابراین ورقه ها فعلاً فاقد 
هرگونه اعتبار هستند و خرید و فروش آنها 

نیز فاقد اثر اجرایی و حقوقی است.
معاون وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره 
پرسپولیس  و  استقلال  باشگاه  واگذاری 
ایجاد شده  باور در دولت  این  هم گفت: 
که سرخابی ها باید واگذار شوند البته در 

دولتمردان  بین  باوری  چنین  گذشته 
نبود ولی الان واقعا خواستار این واگذاری 
هستند. پوری حسینی با اشاره به اینکه 
هم اکنون مسئولان مربوطه دنبال تهیه 
فهرست نهایی برای قیمت گذاری هستند، 
متعهد  مدیره ها  هیات  همچین  افزود: 
به  را  خود  مالی  صورت های  که  شده اند 

سازمان بدهند.
شدن  نهایی  از  امیدواری  ابراز  با  وی 
مالی  صورت های  از  حسابرسی  گزارش 
باشگاه های استقلال و پرسپولیس گفت: 
بنا داریم تا 3 ماهه سوم امسال یعنی تا 

پایان آذرماه سرخابی ها را واگذار کنیم.
همچنین  خصوصی  سازمان  رئیس 
این  عملکرد  تشریح  به  نشست  این  در 
سازمان پرداخت و با بیان اینکه از سوی 
شخصیت های دولتی و غیر دولتی تاکنون 
ارقام مختلفی در خصوص رقم خصوصی 
سازی در کشور اعلام شده، گفت: مجموع 
سهام واگذار شده در 12.5 سال گذشته، 
97 هزار میلیارد تومان بوده که 53 هزار 
میلیارد تومان آن به صورت فروش سهام 
در قالب مزایده و خصوصی سازی واقعی 
بوده و حدود 44 هزار میلیارد تومان نیز 
در قالب رد دیون و سهام عدالت تخصیص 

عرضه  با  واگذاری  نوع  چون  که  یافته 
عمومی در یک فضای رقابتی همراه نبوده، 
از نظر ما خصوصی سازی واقعی تلقی نمی 

شود.
وی تصریح کرد: در نیمه دوم سال 92 
بالغ بر 28 هزار میلیارد تومان سهام واگذار 
شده که به اندازه واگذاری 3.5 سال قبل 
آن بوده؛ لذا دولت یازدهم در نیمه دوم 
سال گذشته یک رکورد در امر خصوصی 

سازی از خود به جای گذاشته است.
رئیس کل سازمان خصوصی سازی با 
تاکید بر اینکه رویکرد سازمان خصوصی 
سازی این است که بدهی های دولت نباید 
در قالب انتقال عین سهام جبران شود، 
تصریح کرد: از آنجا که قیمت سهام در 
زمان رد دیون ، واقعی ارزیابی نمی شود و 
معمولا این نوع سهام ، سهام هایی هستند 
که سود ده نیستند و به صورت غیررقابتی 
واگذار می شوند، انتقال این نوع سهام یک 
اقدام تکلیفی به حساب می آید که طبیعتا 

خصوصی سازی نیست.
وی در خصوص سود سهام عدالت که 
گفت:  نیز  شده  واریز  خزانه  به  تاکنون 
علیرغم اینکه سود سهام عدالت در این 
هشت سال بالغ بر 44 هزار میلیاردتومان 
هزار  تنها 10  تاکنون  اما  شده،  ارزیابی 
سهام  سود  قالب  در  تومان  میلیارد 
عدالت به خزانه واریز شده و اگر 10هزار 
میلیاردتومان هم بابت تخفیف دهک های 
هزار   26 هنوز  بگیریم،  نظر  در  پایین 

میلیارد تومان به خزانه واریز نشده است.
پوری حسینی همچنین در این نشست 
را  سازی ها  خصوصی  اول های  شاگرد 
معرفی و تصریح کرد: شاگرد اول خصوصی 
سازی شرکت مادر تخصصی صنایع ملی 
دوم  شاگرد  درصد،  با 25.5  پتروشیمی 
سوم  شاگرد  درصد،   21.2 با  ایمیدرو 
نیز توانیر با 14 درصد و شاگردهای بعد 
فرآورده های  پخش  شرکت  و  مخابرات 

نفتی می باشند.

 معاون وزیر اقتصاد خبر داد؛

برگه های سهام عدالت فاقد اعتبارند

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X3364,000,000 

 MVM X3377,500,000 جدید اتومات

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
ــناد و املاک منطقه یک قم تصرفات  ــتقر در اداره ثبت اس هیات حل اختلاف مس
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001001530  ش رأی   -1
1391114430001001139آقا / خانممحمد رضا یعقوبی فرزند حسن 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 174/95 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10817/1 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001003385  ش رأی   -2
1391114430001001583 آقا / خانم مهدی بیگدلی فرزند معراجعلی6دانگ یک 
باب ساختمان  بمساحت 66 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11243 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از ورثه غلامرضا ولی.
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006642  ش رأی   -3
1391114430001001294 آقا / خانم حسین متقی علی آبادفرزند ید اله 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 125 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11003 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001007886  ش رأی   -4
1391114430001001344 آقا / خانم یوسف حسابی علیکلایه فرزند علی6دانگ 
ــمتی از پلاک ثبتی  ــاحت 47/28 متر مربع بر روی قس ــاختمان بمس یک باب س
ــطه از جواد  ــی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس 10437/1 -اصل

حاج ابراهیم زارعی.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ب ــوط  ــماره 139360330001006491 مرب 5-  رأی ش
1391114430001000697 آقا / خانم گل علی سیفی فرزند ناد علی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 143/74 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10838 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید محمود زارعی .

ــه  ــده کلاس ــه پرون ب ــوط  ــماره 139360330001006114 مرب 6-  رأی ش
1391114430001000557 آقا / خانم عباس حیدری نژاد فرزند حسین 6دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت 58/38 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10979 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001007807  ش رأی   -7
ــاع از  1391114430001001068 آقا / خانم نصیر رنجبرفرزند محمد علی3مش
ــاحت 113/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک  6دانگ یک باب ساختمان بمس

ثبتی 11005 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001007818 مرب 8-  رأی ش
1392114430001003271 آقا / خانم مریم مجیدی فرزند آقامعلی3دانگ مشاع 
از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 113/13 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11005 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001005916  ش رأی   -9
ــیده زهرا حسینی فرزند سید محسن  1391114430001001094 آقا / خانم س

6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 86/61 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
10473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث مرحوم 

ز ین العابدین ذوالمجدین قمی .
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001007982 مرب 10- رأی ش
1391114430001000261 آقا / خانم میر هادی حمزه لوفرزند میر جواد6دانگ 
ــاحت 176/75 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی  ــاختمان بمس یک باب س
ــطه از  10833و10834 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس

خانم اعظم خوش سخن.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001006493 مرب 11- رأی ش
ــن6دانگ  ــکریفرزند حس 1391114430001000949 آقا / خانم علی اصغر عس
ــمتی از پلاک ثبتی  ــاحت 60/20 متر مربع بر روی قس ــاختمان بمس یک باب س
11285/160 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم 

شهره انصاری نژاد.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001007821 مرب 12- رأی ش
1391114430001001548 آقا / خانم عای محمد فرهادیفرزند محمد6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 119/40 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10877 
ــطه از خانم فاطمه صدر  -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواس

الحفاظی.
ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001007281  ش 13-رأی 
1391114430001001562 آقا / خانم سکینه دوستان فرزند حسین 6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 153 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 7843 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از معصومه و فاطمه گلچین.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001005579 مرب 14-  رأی ش
ــعید بداقیفرزند علی6دانگ یک باب  ــا / خانم س 1391114430001001684 آق
ساختمان بمساحت 146/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10273 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001008166 مرب 15- رأی ش
1391114430001001630 آقا / خانم رضا میرزا علیفرزند ابراهیم6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 27/06 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11135/480 
-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از غلام ارم مالک رسمی.

ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001008131  ش 16-رأی 
1391114430001001714 آقا / خانم عباس حیدری فرزند غلامعلی6دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت 102 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11395/13 

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001010284 مرب 17- رأی ش
1391114430001001808 آقا / خانم سید عباس صفوی زاده یزدی فرزند سید 
محمود 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 618 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 11218/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001005293 مرب 18- رأی ش

1391114430001001458 آقا / خانم لیلی غلامی فرزند قاسم 6دانگ یک باب 
ساختمان بمساحت 81/30 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11238 -اصلی 

واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از خانم بشری سزلوار.
ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006555  ش 19-رأی 
ــید  ــین روحانی رادفرزند س ــید حس 1391114430001000544 آقا / خانم س
ــاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 163/10 متر مربع بر  حسن4دانگ مش
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10614/141 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001006564 مرب 20- رأی ش
ــید  ــد س ــم زاده گان فرزن ــرا هاش ــم زه ــا / خان 1393114430001000037 آق
ــین2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 163/10 متر مربع بر  حس
روی قسمتی از پلاک ثبتی 10614/141 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001006590 مرب 21- رأی ش
ــید  ــمی زاده گان فرزند س ــم زهرا هاش ــا / خان 1391114430001000545 آق
ــاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/31 متر مربع  ــین1/5دانگ مش حس
ــمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری  بر روی قس

سند رسمی
ــه  ــده کلاس ــه پرون ــوط ب ــماره 139360330001006593 مرب 22- رأی ش
ــید  ــادات روحانی رادفرزند س 1393114430001000082 آقا / خانم ریحانه الس
ــاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/31 متر مربع  ــین1/5دانگ مش حس
ــمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری  بر روی قس

سند رسمی
ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006599  ش 23-رأی 
1393114430001000083 آقا / خانم هانیه روحانی رادفرزند سید حسین1/5دانگ 
ــاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/31 متر مربع بر روی قسمتی از  مش

پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006602  ش 24-رأی 
ــید  ــادات روحانی رادفرزند س 1393114430001000084 آقا / خانم فاطمه الس
ــاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 92/31 متر مربع  ــین1/5دانگ مش حس
ــمتی از پلاک ثبتی 10633 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری  بر روی قس

سند رسمی
ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006550  ش 25-رأی 
1391114430001000235 آقا / خانم سید علی اکبر علوی نژاد فرزند سید علی 
2دانگ مشاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی 11561 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006551  ش 26-رأی 
ــید علی علوی نژاد فرزند سید حسین  1392114430001002903 آقا / خانم س
2دانگ مشاع از6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 11561 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی
ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006552  ش 27-رأی 
1392114430001002904 آقا / خانم سید محمد حسین علوی نژاد فرزند سید 
ــاع از 6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 150 متر مربع بر روی  علی 2دانگ مش
قسمتی از پلاک ثبتی 11561 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری سند رسمی

ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006085  ش 28-رأی 
ــن 6دانگ یک  1391114430001000610 آقا / خانم علی یزدی زادهفرزند حس
باب ساختمان بمساحت 60 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 10473 -اصلی 
واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی از حورا ذوقیان ورثه مصطفی فرهادی زاده

ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره 139360330001006029  ش 29-رأی 
ــن عاصی لاهیجانی فرزند اسمعیل  1391114430001001324 آقا / خانم حس
ــاحت 194/04 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک  6دانگ یک باب ساختمان بمس
ــمی و1/14متر  ــند رس ــی 9462 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری س ثبت

خریداری عادی از محمد رضا منتظری 
ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره139360330001006504   ش 30-رأی 
ــم ام البنین کریمی فرزند حبیب 6دانگ  ــا / خان 1391114430001000677 آق
ــاحت 110/62 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی  ــاختمان بمس یک باب س
11038/27 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از صندوق 

ذخیره علوی
ــه  کلاس ــده  پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره139360330001007834   ش 31-رأی 
1391114430001001478 آقا / خانم سید محمد سید صادق فرزند سید علی 6دانگ 
ــاختمان بمساحت 161 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 11518/1  یک باب س

-اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه ازعباس حسینی فر
ــه  ــده کلاس پرون ــه  ب ــوط  مرب ــماره139360330001007930   32-رأی ش
ــان هنرمندفرزند محمد  ــی عزیزی ــم عل ــا / خان 1391114430004000004 آق
تقی6دانگ یک باب ساختمان بمساحت 597/46 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی 538/3105 -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خریداری سند رسمی
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
ــمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین  موعد مقرر سند مالکیت رس
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره 
ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1393/05/28
تاریخ انتشار دوم: 1393/06/12
جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

موضوع ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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ورزشی4

 جزئیات قرارداد فالکائو
 با منچستریونایتد فاش شد

 ایمان: مدیر برنامه هاي رادامل فالکائو جزئیات قرارداد این مهاجم کلمبیایي با  
منچستریونایتد را فاش کرد.در حالی که در آخرین روز نقل و انتقالات تابستانی 
2014 خبر رسید که رادامل فالکائو، مهاجم کلمبیایی موناکو با منچستریونایتد 
به توافق رسیده و فصل جاری به صورت قرضی به جمع شیاطین سرخ اضافه 

خواهد شد، حالا جزئیات این انتقال هم منتشر شده است.
خورخه مندس، مدیر برنامه های مهاجم کلمبیایی موناکو با تأیید خبر توافق موناکو و 
منچستریونایتد بر سر انتقال فالکائو به اولدترافورد عنوان کرد: شیاطین سرخ برای در اختیار 
گرفتن وی به مدت یک فصل قرضی رقم شش میلیون پوند را به موناکو پرداخت خواهند 

کرد و دستمزد این مهاجم 28 ساله هم برای یک فصل 10 میلیون پوند خواهد بود.
مندس همچنین خبر داد پس از پایان این فصل فالکائو قراردادی دائمی با این تیم به 
امضا خواهد رساند و منچستری ها رقم 51,3 میلیون پوند را به وی پرداخت خواهند کرد. 
به این ترتیب در واقع منچستریونایتد با قراردادی چهار ساله این مهاجم کلمبیایی را به 
خدمت خواهد گرفت و برای اینکه از سوی اتحادیه فوتبال اروپا به دلیل نقض قوانین بازی 

جوانمردانه مالی جریمه نشود، فصل اول وی را به طور قرضی به خدمت می گیرد.
منچستریونایتد در فصل نقل و انتقالات تابستانی 2014 بازیکنانی نظیر لوک شاو، آنخل 
ــا، آندر هررا و مارکوس روخو را در مجموع با رقم 133 میلیون پوند به خدمت  دی ماری

گرفت.
 

چک: آبی رنگی است 
که هیچ وقت تغییر نمی کند

ایمان: دروازه بان تیم چلس�ی عنوان کرد در این تیم خواهد ماند و برای پس 
گرفتن جایگاهش در ترکیب ثابت خواهد جنگید.

 پتر چک، دروازه بان با سابقه چلسی که این فصل نیمکت نشین تیبو کورتوآ شده، مورد 
توجه تیم های پاری سن ژرمن و کوئینز پارک رنجرز قرار داشت، در ساعات پایانی نقل و 
انتقالات شب گذشته چک در گفت وگو با سایت چلسی خیال هواداران این تیم را راحت 

کرد و عنوان کرد در چلسی می ماند.
ــی گفت: 10 سال است که در چلسی بازی  ــی درباره حضور در چلس دروازه بان چلس
می کنم و برای اولین بار است که روی نیمکت ذخیره ها قرار گرفته ام. طبیعی است که 
هضم این موضوع برایم سخت باشد، اما فوتبال همین است و هیچ دلیلی برای ترس و 
نگرانی نیست. نمی توانم به این دلیل که در سه بازی نخست نیمکت نشین بودم چمدانم 
را ببندم و از باشگاه بروم. باید بمانم و تلاشم را بیشتر کنم. در حال حاضر نزدیک به 10 
سال است که در چلسی بازی می کنم و دو سال دیگر با این تیم قرارداد دارم. در فوتبال 
هیچ چیز از قبل قابل پیش بینی نیست و هیچ بازیکنی نیز آنقدر کامل نیست که همیشه 

بازی کند. خیلی از بازیکنان به باشگاه می آیند و خیلی ها هم تیمشان را ترک می کنند.
دروازه بان چلسی ادامه داد: بازیکنی موفق است که با شرایط جدید کنار بیاید و بماند و 
برای حضور در ترکیب ثابت بجنگند. این کاری است که من قرار است در چلسی انجام 
دهم. می مانم و برای حضور در ترکیب ثابت می جنگم. مطمئنا اگر در تمرینات خوب باشم 
می توانم به تمرینات چلسی راه یابم. از همان ابتدا تمایلی به ترک چلسی و پیوستن به 
پاری سن ژرمن را نداشتم. پاری سن ژرمن فصل پیش نیز به من پیشنهاد داد، ولی ترجیح 
دادم که در چلسی بمانم. تیمم بازی های زیادی را در پیش دارد و می خواهم در موفقیت 

آنها سهیم باشم.
چک در پایان درباره ماندن در چلسی گفت: آبی رنگی است که تغییر نمی کند و من 

همیشه آبی خواهم ماند. خیال همه تان راحت که در چلسی می مانم.

آلونسو: برای قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپا 
به بایرن آمده ام

ایمان: هافبک جدید بایرن مونیخ رویای قهرمانی با این تیم در لیگ قهرمانان 
اروپ�ا را دارد. او می گوی�د بایرن را انتخ�اب کرد؛ چرا که انگی�زه زیادی برای 

درخشش دارد.
شاید بتوان گفت که یکی از انتقال های عجیب فصل جابه جایی تابستانی پیوستن ژابی 
آلونسو، هافبک رئال مادرید به بایرن مونیخ بود. آلونسو فصل بسیار خوبی را با کهکشانی ها 
پشت سر گذاشت و سهم بسزایی در موفقیت این تیم در لیگ قهرمانان اروپا داشت. با 
این حال سران باشگاه رئال مادرید با جدایی او موافقت کردند و او در روزهای پایانی فصل 

جابه جایی از بایرن مونیخ سر درآورد تا شاگرد پپ گوآردیولا در این تیم شود.
آلونسو هر چند سال های آخر دوران بازیگری خود را پشت سر می گذارد اما با بایرن مونیخ 
قرارداد دو ساله امضا کرده است و انگیزه زیادی برای درخشش در این تیم دارد. او می گوید 
به بایرن مونیخ پیوسته است؛ چرا که می خواهد با این تیم قهرمانی در لیگ قهرمانان اروپا 
را به دست آورد؛ افتخاری که فصل قبل با رئال مادرید به دست آورد و پیش از این هم با 

لیورپول تجربه کرده بود. 
او در پایان سخنان خود گفت: طرفداران فوتبال در اسپانیا به لیگ آلمان توجه می کنند 
ــلیگا افزایش می یاید. بازی در اینجا  و به آن اهمیت می دهند. روز به روز قدرت بوندس
جالب است. می خواهم توانایی های خود را در تیم جدیدم ثابت کنم. وارد تجربه بسیار 

جالبی شده ام.

قرارداد مارکو فان خینکل با میلان نهایي شد
ایم�ان: پ�س از فرناندو تورس هافبک جوان چلس�ي مارکو فان خینکل نیز  

قرارداد قرضي یک ساله ي خود را با آث میلان تکمیل کرد.
این هافبک هلندی بخش عمده ای از نخستین فصل حضور خود در استمفورد بریج را 
در دوران نقاهت مصدومیت شدید خود گذرانده بود و حالا ژوزه مورینیو مشتاق است تا او 

کمی تجربه ی بازی در ترکیب ثابت به دست بیاورد.
 این معامله همچنین به چلسی کمک می کند تا معضل بازیکنان خارجی بیش از حد 
مجاز مقررات لیگ برتر و لیگ قهرمانان را برطرف کند. فان خینکل در هنگام ورود به 
سن سیرو به خبرنگاران گفت: »من بسیار خوشحالم. میلان باشگاه بزرگی است و بازیکنان 
هلندی بسیاری در آن بازی کرده اند. من نایجل دی یونگ را از تجربیاتی که از تیم ملی 
داشته ام می شناسم، با او درباره ی میلان صحبت کردم و او چیزهای خوبی راجع به باشگاه 

گفت. من هافبکی هستم که دفاع می کند، اما راه گل زدن را نیز می شناسم.«
 

دنی ولبک به آرسنال پیوست
ایمان: باشگاه آرسنال برای به خدمت گرفتن دنی ولبک با انتقالی 20 میلیون  

یورویی با منچستریونایتد به توافق رسید.
در ابتدا گفته می شد که منچستریونایتد قصد دارد ولبک را به یکی از دو تیم اورتون یا 
تاتنهام قرض بدهد اما پیشنهاد قابل توجه آرسنالی ها باعث شد تا آنها با فروش او موافقت 
کنند و اکنون این ملی پوش جوان انگلیسی، با پشت سر گذاشتن تست های پزشکی، 
ــود.البته آنچه روی تصمیم یونایتدها در مورد جدایی ولبک  می تواند راهی امیریتس ش
تاثیرگذار بود، به خدمت گرفتن رادامل فالکائو، ستاره کلمبیایی موناکو، با انتقالی قرضی 
بود. پیشنهاد اولیه آرسنالی ها برای خرید ولبک 16 میلیون پوند بود و در مقابل باشگاه 
منچستریونایتد برای فروش این بازیکن 23 میلیون یورو می خواستند و در نهایت دو 

باشگاه بر سر مبلغ 20 میلیون یورو به توافق رسیدند.

ویدال در یوونتوس ماندني شد
ایمان: به نظر مي رسد یونایتدها فرصت را براي عقد قرارداد با آرتورو ویدال از  

دست داده اند.یونایتدها علی رغم ارایه ی یک پیشنهاد 30 میلیون پوندی موفق 
نشدند آرتورو ویدال هافبک قدرتی یوونتوس را به خدمت بگیرند.

 به نقل از منابع نزدیک به مدیران یوونتوس، پیشنهاد منچستری ها روز جمعه ارایه شده 
بود، اما پاسخ مدیران باشگاه تورینی امیدهای یونایتد را برای اعطای نشان ژنرالی خط 

میانی این تیم به ویدال به کلی بر باد داد. 
مدیران یوونتوس به یونایتد اعلام کردند که آن ها ضرب الاجل 24 مرداد را برای حصول 
هر گونه توافق بر سر انتقال ویدال تعیین کرده بودند و حالا در این فرصت اندک باقی مانده 
تا بسته شدن پنجره ی نقل و انتقالات زمان کافی را برای جذب جانشین مناسبی برای او 

در اختیار نخواهند داشت.

انتقال قرضی دو بازیکن ناپولی به گالاتاسرای
ایمان: باش�گاه ناپولی با انتقال دو بازیکن خود به باشگاه گالاتاسرای ترکیب  

موافقت کرد. بدین ترتیب گوران پاندف و زمائیلی فصل آینده در گالاتاسرای 
و زیر نظر چزاره پراندلی توپ خواهند زد.

انتقال هر دوبازیکن قرضی است و هیچگونه شرط خریدی در این انتقال برای گالاتاسرای 
پیش بینی نشده است. پاندف سابقه بازی برای تیم های لاتزیو و اینتر را هم دارد.

 سهام 100 میلیاردی پرسپولیس
 هنوز قطعی نیست!

ایمان: گفته می شود بعد از  جدی شدن فروش سهام باشگاه پرسپولیس  
در  بورس و خصوصی سازی این تیم  قیمت سهام این تیم 100 میلیارد تومان 
اعلام شده است اما ابوالقاسم شمس معاون سازمان خصوی سازی  ،پروسه 
خصوصی شدن و قیمت گذاری  این تیم را پیچیده می داند و می گوید:»  ما 
هنوز رقمی اعلام نکرده ایم چرا که ابتدا باید دو موسسه قیمت برند باشگاه را 
محاسبه کنند  بعد از آن حسابرسی های  باشگاه به اتمام برسد سپس قضیه 
انتقال  ورزشگاه درفشی فر به باشگاه که فعلا موقتی است قطعی شود تا بعد از 

اتمام این مراحل قیمت سهام مشخص شود.«
با این حساب  و پیچیدگی هایی که در پروسه به ثمر رسیدن هر یک از مراحل 
فوق وجود  دارد به نظر می رسد حتی با وجود  عزم جدی دولت و سه وزارتخانه 
آن)وزات ورزش،وزارت دادگستری و وزارت  اقتصاد و داریی( این کار به زودی فرجامی 

نخواهد داشت.

مجلس این بار جدي عمل مي کند؛
ماموریت ویژه براي واگذاري سرخابي ها

ایمان: با دستور اکید هیات دولت، واگذاري سرخابي ها وارد فاز جدیدي  
شد.بحث واگذاري دو باشگاه پرطرفدار استقلال و پرسپولیس سالیان سال 
است که به گوش مي رسد اما هر بار این وعده به دلایلي خاص به مرحله اجرا 

نمي رسد.
البته این بار به نظر مي رسد با دستور ویژه هیات دولت به محمود گودرزي، پورمحمدي 

و طیب نیا وزاري ورزش، دادگستري و اقتصاد این واگذاري شکل جدي به خود بگیرد.
هیات دولت طي جلسه اي دستور داده تا شرایط واگذاري سرخابي ها بررسي شود. 
طبق این دستور مقرر شده تا تعیین بدهي ها، قیمت گذاري فروش براي واگذاري، تعیین 
ارزش دارایي ها و حسابرسي تا یک ماه دیگر به پایان برسد و سپس تا 5 ماه آینده بحث 
واگذاري به مرحله عمل برسد.باید دید این بار وزراي ورزش، اقتصاد و دادگستري مي توانند 

سرنوشت واگذاري سرخابي ها را به مرحله اجرا برسانند.
 
 

جهانبخش در نایمخن 
ماندني شد

ایمان: علیرضا جهانبخش، مهاجم جوان ایرانی که  
درخشش خوبی در تیم نایمخن هلند داشت، مورد 
توجه چند تیم بزرگ لیگ برتری هلند قرار گرفته 
بود اما در نهایت این بازیکن ایرانی در نایمخن ماندنی 

شد.
علیرضا جهانبخش که این هفته  موفق شد دو گل برای تیمش به ثمر برساند از تیم های 
هیرنفین و خرونینخن هلند پیشنهاد داشت، ولی ترجیح داد تا زمستان در نایمخن بماند. 
به نظر می رسد رقم پرداختی جهانبخش مورد توافق دو باشگاه قرار نگرفت تا این بازیکن 
ایرانی در تیمش ماندگار شود. البته علیرضا جهانبخش از لیگ های روسیه، قطر و امارات 
نیز پیشنهاد داشت، ولی او ترجیح داد که کارش را در هلند ادامه دهد.نایمخن در حال 
حاضر در لیگ دسته دو هلند حضور دارد و به احتمال زیاد یکی از تیم های صعود کننده 

به لیگ برتر هلند در فصل آینده است.
 

استقلال و معضل بزرگ برای رویارویی با نفت
ایمان: امیر قلعه نویی برای دیدار با نفت مسجد سلیمان به مشکل بزرگی  

برخورده است. آبی ها در این دیدار از 4 مهره تدافعی خود محرومند و قلعه نویی 
باید ترکیب جدیدی را برای خط دفاعی آزمایش کند.

در تیم استقلال امیرحسین صادقی و حنیف عمران زاده مدت هاست با مشکل 
مصدومیت مواجه اند و هنوز به شرایط بازی نرسیده اند. همچنین هرائل مگوییان مدافع 
ارمنی آبی پوشان هم به دلیل تداخل رقابت های این هفته لیگ برتر با فیفادی مجبور 

است به کشورش سفر کند و برای  تیم ملی ارمنستان بازی کند.
از سوی دیگر قلعه نویی چند هفته ای هست که هاشم بیگ زاده را به مرکز خط دفاعی 
منتقل کرده و یعقوب کریمی را به دفاع چپ آورده است. اما بازی های تیم ملی امید در 
رقابت های آسیایی اینچئون و حضور یعقوب کریمی در تیم ملی امید باعث شده تا وی 

هم فعلا در اختیار سرمربی استقلال نباشد .
به نظر می رسد آبی پوشان برای  دیدار با نفت  زوج بیگ زاده - خرسندنیا را در مرکز 
خط دفاعی قرار دهند که البته هیچ کدام از این بازیکنان مدافع تخصصی نیستند. هم 
چنین پژمان نوری هم بعد از مدت ها وارد ترکیب اصلی استقلال خواهد شد و در پست 

دفاع چپ بازی خواهد کرد.
علی رغم آنکه نفت مسجد سلیمان در قعر جدول قرار دارد، اما با توجه به غیبت چهار 
بازیکن اصلی و هم چنین شرایط جوی و گرمای هوا، آبی ها کار بسیار سختی در برابر این 

تیم تازه لیگ برتری شده دارند.
 

چهار محروم در هفته هفتم لیگ برتر ایران
ایمان: بازی های هفته هفتم لیگ برتر  طی روزهای پنجشنبه و جمعه این  

هفته برگزار خواهد شد که در این دیدارها چهار بازیکن به دلیل محرومیت از 
همراهی تیم های  خود باز خواهند ماند.

سینا عشوری )ذوب آهن(،روح الله سیف اللهی و مومایلا دیاکیته) استقلال خوزستان( و 
حامد محمدی) نفت مسجد سلیمان( چهار بازیکن محروم  این هفته لیگ برتر هستند.در 
این بین استقلال خوزستان در بازی دشوار مقابل پدیده دو بازیکن مهم خود درون دروازه 

و خط حمله را  در اختیار ندارد و مشکلات ویسی  بیشتر خواهد بود

نکونام هنوز اجازه بازی ندارد
مدارک  هنوز  کویت  فوتبال  فدراسیون  ایمان: 

نکونام را برای اوساسونا ارسال نکرده است
 مشکل جواد نکونام برای بازی در اوساسونا حل نشده 

است.
با اینکه ITC کاپیتان تیم ملی، چند روز قبل به دست 

مدیران اوساسونا رسید اما سایت diariodenavarra خبر داده 
کردن ندارد.که علیرغم ثبت به موقع نام نکونام در فهرست تیم، او هنوز اجازه بازی 

به نوشته این سایت، فدراسیون فوتبال کویت هنوز مدارک کامل نکونام را به اسپانیا 
نفرستاده و به همین دلیل بازیکن محبوب هواداران اوساسونا، نمی تواند برای تیمش به 

میدان رود.

شهرام محمودی 
دو بازی را از دست داد

ایمان: اقدام به شیرجه برای توپگیری در بازی 
حساس ایران – ایتالیا مصدومیت تازه ای را برای 

شهرام محمودی به وجود آورده است.
 شهرام محمودی پس از اعلام اینکه در مچ پایش احساس درد 
شدیدی دارد، به همراه پزشک و سرپرست تیم ملی برای ام آی آر به 
بیمارستان رفت. حالا مشخص شده که دچار التهاب عضلات دور تاندون و التهاب تلَوس 

در مچ پای راستش شده است.
به گفته سیامک افروزی؛ پزشک تیم ملی، شهرام محمودی دچار همان عارضه ای شده 
که گریبان امیر غفور را در جام قهرمانان قاره ها گرفت. محمودی به چند روز استراحت 
نیاز دارد تا این التهاب از بین برود و به این ترتیب، بازی ایران با امریکا و فرانسه را از دست 

خواهد داد.

ملی پوش صربستان: حامد حدادی عالی بود
ایمان: ملی پوش بسکتبال صربستان به تمجید از حامد حدادی پرداخت.

میروسلاو رادوینیکا، بازیکن صربستان پس از پیروزی تیم بسکتبال این کشور مقابل 
ایران به تمجید از حامد حدادی پرداخت و گفت: بازی بسیار سختی پشت سر گذاشتیم. 
ایران از همان ابتدا بازی خوبی را به نمایش گذاشت. حدادی در این دیدار عالی بود و 
عملکرد بی نظیری از خود نشان داد. من نه در دفاع و نه در حمله احساس راحتی نداشتم، 

اما در نهایت خوشحالم که تیم توانست به پیروزی برسد، همین مهم است.
ساشا جورجوویچ، دیگر بازیکن صربستانی نیز گفت: از این پیروزی خیلی خوشحالم. 
ایران بازی را خیلی خوب شروع کرد، اما توانستیم قدرتمان را به آنها تحمیل کنیم. در نیمه 

دوم توانستیم مهدی کامرانی ، ستاره ایران را مهار کنیم و به موفقیت برسیم.

ایم�ان:  ح�الا در روزهایی که مدیران فدراس�یون 
فوتبال ایران همچنان درگیر پروسه شدیدا طولانی 
تمدید با کی روش هس�تند، کره جنوبی در گویانگ 
استادیوم با اروگوئه مسابقه می دهد و عربستان در 

اردوی لندن به دیدار استرالیا می رود.
ــوی تب و تاب فرودگاه، پیش از آن که از گیت های رد  ت
ــود و به سبب تمام شدن زمان ویزای اش ایران را ترک  بش
کند، خبرنگارها توانسته بودند حرف های آخر او را منتقل 
ــگقت  کنند. کارلوس کی روش، بهت زده و عصبانی، از ش
ــی اش به خاطر توقف قراردادی حرف زد که به گفته  زدگ
ــده بود.  ــس، تا 99 درصد به امضای طرفین نزدیک ش رئی

بر خلاف خود سی کیو، افرادی که موضع گیری تازه وزیر 
ورزش  و طعنه های او به نتایج این مربی و تیمش در جام 
جهانی برزیل را شنیده بودند، از این اتفاق متعجب نشدند. 
ــت و سرمربی  ــید همه چیز رو به اتمام اس به نظر می رس
پرتغالی، دیگر به ایران بازنخواهد گشت. در فدراسیون اما 
هنوز امیدواری هایی بری امضای قرارداد جدید با مرد اول 

نیمکت ایران در برزیل وجود داشت.
بلافاصله بعد از خروج کی روش از ایران، تزها و آنتی تزها 
و گمانه زنی ها در مورد سرنوشت تیم ملی شدت گرفتند. 
بعضی ها معتقد بودند هزینه سنگین قرارداد این مربی نباید 
پرداخت شود و وقت آن رسیده که گزینه مربی وطنی روی 

میز قرار بگیرد. بعضی های دیگر به این نظریه رسیده بودند 
که فدراسیون فوتبال باید یک جانشین خارجی بزرگ تر 
برای کی روش پیدا کند و عده ای دیگر نیز از لزوم بازگشت 
کی روش به ایران حرف می زدند. به نظر می رسید همه این 
نسخه ها در خود فدراسیون نیز تجویز می شدند. حسین 
فرکی، جدی ترین و شاید تنهاترین گزینه داخلی هدایت 
تیم ملی بود. مربی تیم قهرمان لیگ سیزدهم اما با توجه 
به اتمسفر این روزهای جامعه و جوی که در ارتباط با مربی 
ایرانی درست شده و البته علاقه بیشتر بازیکنان و هواداران 
تیم ملی به کی روش و عملکرد خوب تیم او در جام جهانی، 
حاضر به پذیرفتن این مسئولیت نشد. انتخاب یک مربی 
ــا پروسه ی زمان بر بود و با  خوب خارجی دیگر نیز اساس
توجه به فاصله کوتاه تا آغاز جام ملت ها، فدراسیون فوتبال 

بار دیگر به گزینه اولش بازگشت. به کارلوس کی روش.
ــود از  ــت. این را می ش ــی روش به ایران بازخواهد گش ک
تحرکات فدراسیون برای گرفتن ویزای جدید آقای سرمربی 
ــی قرارداد  ــغول تدارک متن نهای ــد. آن ها مش متوجه ش
ــتند تا با امضای او، سرانجام دوره حضور  کی روش نیز هس
ــمی تمدید شود.  این مربی در فوتبال ایران به صورت رس
ــت تیم ملی خواهد  ــترالیا هم روی نیمک کی روش در اس
ــادی از مهره های ایرانی  ــت و این موضوع، تعداد زی نشس
حاضر در جام جهانی را خوشحال می کند. قرارداد تازه این 
مربی با فدراسیون سه بخشی ست و به سه مقطع جام ملت 
ها، مقدماتی جام جهانی و جام جهانی مربوط می شود. پس، 
ــی رود که او از همین حالا به گفته های خودش  انتظار م
برای نگاه ویژه به جام جهانی فکر کند و بلاخره استعدادهای 

جوان تری را به تیم ملی دعوت نماید.
ــروع کنند«. این جمله را کارلوس  ــد از فردا کار را ش »بای
ــنی درباره تیم ملی  ــت در روز بازی با بوس کی روش درس
ایران مطرح کرده بود. چند ماه بعد از جام جهانی اما مطلقا 
ــده است. حالا در روزهایی  هیچ چیز در تیم ملی آغاز نش
که مدیران فدراسیون فوتبال ایران همچنان درگیر پروسه 
شدیدا طولانی تمدید با کی روش هستند، کره جنوبی در 
ــتادیوم با اروگوئه مسابقه می دهد و عربستان  گویانگ اس
ــترالیا می رود. تیم ملی ایران  در اردوی لندن به دیدار اس
ــت داده و انتظار می رود  ــادگی از دس دو فیفادی را به س
فدراسیون به تصمیم اش برای امضا با کی روش کمی سرعت 

ببخشد تا روزهای خواب خرگوشی تمدید نشوند.

فدراسیون تصمیم آخر را گرفت؛

 کی روش می ماند

که  کرد  اعتراف  فوتبال  فدراسیون  رئیس  ایمان: 
ته دلش راضی نیست قرارداد کارلوس کی روش را با 
تیم ملی فوتبال ایران تمدید کند. وی صادقانه گفت: 
می توانیم مبلغ قرارداد کی روش را صرف زیرساختها و 
توسعه فوتبال کنیم ولی به خاطر احترام به نظر مردم، 

قانع شدم تا قرارداد کی روش تمدید شود.
 علی کفاشیان  درباره آخرین وضعیت سرمربی تیم ملی 
فوتبال ایران و احتمال تمدید قرارداد کارلوس کی روش اظهار 
کرد: قرار شد کارلوس کی روش برای پیگیری یکسری از مسائل 
به پرتغال برود و همچنین اردوهای اروپایی تیم ملی را راه اندازی 

کند تا با چه تیم هایی در اردوی اروپایی بازی کنیم.
نگران تیم ملی نیستیم

وی افزود: ما الان از تیم ملی نگرانی نداریم. بر اساس برنامه 
اردوهای ما از مهرماه شروع می شود. تیم ملی 10 روز در 
مهرماه، 10 روز در آبانماه و 18 تا 19 روز هم در آذرماه اردو 
خواهد داشت. در آبان با تیم ملی کره جنوبی بازی خواهیم 
کرد. بابت پیگیری مسابقات لیگ هم نگران نیستیم چون 
دستیاران کی روش بازی ها را زیر نظر دارند و او حتی می تواند 

فیلم مسابقات را ببیند.
کی روش "سخت مذاکره" است

را  کی روش  اگر  اینکه  درباره  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
نمی خواستید، چرا بعد از جام جهانی با او مذاکره کردید، گفت: 
کی روش یک مربی "سخت مذاکره" است. او قبل از جام جهانی 
ابراز علاقه کرد که در تیم ملی بماند. بعد از آن تصمیم گرفتیم 
تا نتایج تیم ملی را در جام جهانی ببینیم و سپس بعد از جام 

جهانی تصمیم بگیریم.
کی روش از ما ناراحت شد

کفاشیان تاکید کرد: البته کی روش سر این قضیه از ما یک 
مقدار ناراحت بود. بعد از جام جهانی در هیات رئیسه فدراسیون 
فوتبال تصمیم گرفتیم تا قرارداد کی روش تمدید شود. وی از ما 
خواست تا در نامه ای کتبی، پیشنهادمان را ارائه بدهیم. ما هم 
نامه زدیم و گفتیم حاضریم با این مبلغ که کی روش قبلا گفته 
بود باید بیشتر از سال گذشته باشد، قراداد را امضا کنیم. ما برای 
جام ملت های آسیا پاداش هایی برای کی روش گذاشتیم ولی 
برای اینکه مبلغ قراردادش بیشتر از دوره قبل نشود، گفتیم باید 

دو  دستیار ایرانی داشته باشد.
خودم به صورت جدی مذاکره کردم

سرمربی تیم ملی افزود:  کی روش در هر صورت شرایط ما را 
قبول کرد و رفت. وقتی برگشت اینبار خودم به صورت جدی 
پای مذاکره نشستم. ما چهار، پنج جلسه که هر کدام چهار، پنج 
ساعت طول کشید با هم مذاکره کردیم. ما در اصل قرارداد با 
هم مشکل نداریم. چند بحث حقوقی بود که سر آن بحث بود. 
همه موارد را با استدلال بعد از چهار، پنج جلسه تنظیم کردیم 

تا رسیدیم به فسخ قرارداد.
اختلاف در مبلغ خسارت

علی کفاشیان در ادامه یادآور شد: ما سه مقطع زمانی برای 
فسخ قرارداد تعیین کردیم. اول تا جام ملت های آسیا؛ دوم 
تا صعود به جام جهانی روسیه و سوم تا پایان جام جهانی. 
درخواست کی روش اول این بود که هر وقت قراردادش فسخ 
شد پول تمام دوره را بگیرد ولی در نهایت روی این مسئله به 
تفاهم رسیدیم که هر وقت قرارداد فسخ شد، پول یکسال به 

کی روش داده شود. ما سر مبلغ خسارت به اختلاف خوردیم 
ولی کی روش در نهایت راضی شد.

احتمال غرامت دادن سرمربی تیم ملی
وی که میهمان حضوری برنامه نود بود، با بیان اینکه هنوز 
پیش قراردادی با کی روش امضا نشد است، گفت: ما برای جام 
ملت ها برای سرمربی تیم ملی پاداشهایی گذاشتیم ولی این را 
هم در نظر گرفته ایم که اگر تیم ملی همان اول کار حذف شد، 
کی روش باید غرامت بدهد. قرار شد ما روی قرارداد صحبت 
کنیم. کی روش هم گفت به پرتغال می روم تا کارهایم را انجام 

بدهم.
پیامکی با کی روش در ارتباطم

رئیس فدراسیون فوتبال با تاکید بر اینکه در آستانه اعلام 
شرایط خود به کی روش هستیم، یادآور شد: من از طریق پیام 
کوتاه با کی روش در ارتباطم. او حتی از من پرسید در پرتغال 
چه کار کنم. من از وی خواستم تا شرایط اردو را در اروپا برای 
تیم ملی فراهم کند. سرمربی تیم ملی قبلا اسپانیا، پرتغال و 

مجارستان را پیشنهاد داده بود.
باید سالی 8 میلیارد به سرمربی تیم ملی بدهیم

کفاشیان در بخش دیگری از صحبت هایش اظهار کرد: بحث 
دیگر ما بحث مالی است. ما چهار سال پیش وقتی قرادادی بالغ 
بر 2 میلیون و 500 هزار دلار بستیم، سازمان تربیت بدنی از 
ما حمایت کرد و گفت پول قرارداد را می دهد. الان هم سالی 
حدود 7 تا 8 میلیارد تومان باید به کی روش بدهیم. در کنار آن، 
کی روش کمتر اردوهای ایران را قبول دارد و دنبال اردوهای 
خارجی است که هزینه هایمان زیاد می شود. باید توجه داشته 
باشید که ما می توانیم پول کی روش را بدهیم ولی فدراسیون 

14 تا 15 تیم دیگر هم دارد که باید به فکر آنها هم باشد.
اگر تیم ملی ببازد می گویند قراردادمان ترکمنچای 

بوده است
وی در خصوص اینکه گفته می شود با وزارت ورزش برای 
تمدید قرارداد کی روش بازی شطرنج گونه ای را آغاز کرده که 
این موضوع در نهایت به ضرر تیم ملی خواهد بود، گفت: بعد 
از صعود به جام جهانی پول خوبی نصیبمان شد و در سال اول 
برای پرداخت قرارداد سرمربی تیم ملی مشکلی نخواهیم داشت 
ولی حرف من این است که اگر فردا تیم ملی در یک مسابقه ای 

باخت، می گویند ما قرارداد ترکمنچای امضا کردیم.
نهادهای دیگر جز وزارت ورزش قرارداد را می بینند

کفاشیان ادامه داد: گودرزی وزیر ورزش و جوانان از اول از 
فدراسیون حمایت کرده است ولی نهادهای دیگر گفته اند که 
قرارداد کی روش را می بینیم. پس من موظفم قرارداد خوبی 

ببندم.
وزیر گفت کی روش کار شاقی نکرده است!

رئیس فدراسیون فوتبال همچنین با حمایت از موضع وزیر 
ورزش و جوانان، تصریح کرد: گودرزی یک فرد ورزشی خالص 
است. او حرفش را سیاسی نمی زند. از روزی که از جام جهانی 
برگشتیم حرف وی همین بود. وزیر می گفت کی روش کار 
شاقی نکرده است و مربیان خوب دیگری هم هستند ولی در 

نهایت اختیار تمدید قرارداد را به ما داد.
ته دلم راضی نبودم

علی کفاشیان در این هنگام صادقانه اعتراف کرد که ته دلش 
به تمدید قرارداد سرمربی تیم ملی راضی نبوده است. وی گفت: 

ته دلم این بود که اگر پول قرارداد کی روش صرف توسعه 
فوتبالمان شود بهتر است ولی باید دید صلاح فوتبال چیست. 
ولی حالا که می بینم مردم کی روش را می خواهند، من هم به 

نظر آنها احترام می گذارم.
وزیر یک فرد خالص ورزشی است نه سیاسی

وی افزود: با این حال اگر یک باخت بدهیم همه ما را تحت 
فشار می گذارند. برای همین ناچارم طوری قرارداد ببندم که 
بعدا پاسخگو باشم. باز هم می گویم گودرزی سیاسی نیست و 

یک فرد ورزشی خالص است.
باید طوری امضا کنیم که بتوانیم از آن دفاع کنیم

رئیس فدراسیون فوتبال اظهار کرد: قرار شد در امضای 
قرارداد با کی روش شفاف باشیم. فردا روزی اگر یک ارگان 
خواست قرارداد را ورق بزند و آنرا بررسی کند، باید طوری باشد 
که بتوانیم از آن دفاع کنیم. من الان به خاطر احترام به نظر 

مردم راضی هستم تا با کی روش تمدید کنیم.
تفکر کی روش درست است

کفاشیان در پاسخ به سئوالی مبنی بر اخلاق تند کارلوس 
کی روش و اینکه وی می خواهد اختیار همه امور را در دست 
داشته باشد، گفت: نگاه کنید؛ ما وینگادا را به عنوان سرمربی 
تیم امید داریم که صمیمانه با همکارانش کار کرده و با همه 
مشورت می کند ولی کی روش با او فرق می کند. کار کی روش 
دست است که از الان می گوید کجا اردوی تیم ملی را برگزار 
می کند. تفکر کی روش درست است. او سفت و محکم است 

ولی کاری که می کند درست است.
توضیح درباره خصوصیات سرمربی تیم ملی

وی با بیان اینکه کی روش از الان نگران شرایط تیم ملی قبل 
از جام ملتهاست، گفت: او از همین الان رفته است برای آبان 
ماه در استرالیا صحبت کرده که با چه تیمی در کجا بازی کند. 
برخوردهای تند کی روش و اینکه از دیگران مشورت نمی گیرد 
باعث می شود یکسری از اطرافیان درباره اش حرفهای زیادی 
بزنند. ما هیچ وقت اختیار مسائل مالی را به کی روش نمی دهیم 
ولی وی اگر به عنوان مثال هتلی بگیریم که دوست نداشته 

باشد، باید عوض کنیم.
من هم باید حمایت شوم

رئیس فدراسیون فوتبال با تاکید بر اینکه کی روش بهترین 
گزینه هدایت تیم ملی است، افزود: ما سر تصمیم خودمان برای 
تمدید قرارداد هستیم. ولی من هم باید حمایت شوم. در یکسال 
گذشته مردم دو بار به خاطر فوتبال به خیابانها آمدند و شادی 

کردند. آیا این ارزش کمک کردن ندارد؟
در این هنگام مازیار ناظمی رئیس مرکز اطلاع رسانی و 
روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان روی خط آمد و موضع 
وزارتخانه را اعلام کرد. وی تاکید کرد که وزارت ورزش دخالتی 
در انتخاب سرمربی تیم ملی نداشته و فقط مشورت هایی به 
فدراسیون داده است. مشورت هایی که به زعم فردوسی پور 

دخالت در تصمیمات فدراسیون تلقی شد.
وزارت مشورتی برای برکناری شجاعی نداده است!

علی کفاشیان در پاسخ به سئوالی مبنی بر صحبت های 
فریده شجاعی برای کنار گذاشته شدن از فدراسیون فوتبال، 
گفت: نه، اینها استنباط خانم شجاعی بوده است. فردوسی پور 
به صحبت های شجاعی استناد کرد و گفت شجاعی اعلام کرده 
که کفاشیان با نظر وزارت ورزش قصد کنار گذاشتنم از نایب 
رئیسی فدراسیون فوتبال را دارد. کفاشیان در اینباره گفت: 
وزارت ورزش مشورتی به ما نداده است! آنها به ما نگفتند که 
شجاعی نباشد! این صحبت ها استنباط خانم شجاعی بوده است. 

وزارت ورزش به عملکرد ایشان ایراد گرفته است.
هیچکس را قربانی نمی کنم!

کفاشیان همچنین تصریح کرد: من هیچکس را قربانی 
نمی کنم. وزارت ورزش و معاونت بانوان وزارتخانه گفتند به 

خاطر عملکرد بانوان باید تغییراتی در این بخش داده شود.
رئیس فدراسیون در واکنش به طعنه فردوسی پور مبنی بر 
اینکه آیا وزارت مشورتی درباره آیت اللهی و نبی نایب رئیس 
و دبیر فدراسیون فوتبال نداشته است؟ گفت: خبر مشورتی 

نداده اند!
کی روش باید با شرایط ما کنار بیاید

در پایان فردوسی پور خطاب به رئیس فدراسیون فوتبال 
گفت: شما اعلام کرده بودید 99 درصد قرارداد کی روش تمدید 
خواهد شد و انگار یک درصد همان ته دل شما بود! کفاشیان در 
این باره گفت: من نمی توانم جزئیات قرارداد را بگویم.کی روش 

باید با شرایط ما کنار بیاید.

ا و باید شرایط ما را بپذیرد!

ته دلم راضی نیست قرارداد کی روش تمدید شود
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ایمان: دروازه بان تیم فوتس�ال ماهان تندیس قم با 
بی�ان این که هنوز 20 درص�د قراردادمان با صبا باقی 
مانده و کسی در این مورد پاسخگو نیست گفت:ترک 
ماهان تندیس تصمیم درستی بود و برای پیشرفت نیاز 

به تجربه حضور در تیم جدیدی داشتم.
محمدرضا دهقان درباره پایان دادن به حضورش در ترکیب 
نماینده قم در لیگ بر تر فوتسال اظهار کرد: 8 سال است که 
در ترکیب نماینده قم در لیگ بر تر فوتسال بازی می کنم اما 
واقعیت این است که در قم فشار سنگینی روی دورازه بان ها 
وجود دارد و اگر یک دروازه بان در 10 بازی درخشش داشته 
ــتباهی از او سر بزند، مسابقات  ــد و در یک مسابقه اش باش
درخشان او نادیده رفته می شود و می توان گفت در فوتسال قم 
دروازه بانان مظلوم واقع می شوند. وی گفت: شرایط به گونه ای 

پیش رفت که احساس کردم باید برای پیشرفت، حضور در 
تیم جدیدی را تجربه کنم و با توجه به اینکه شهید منصوری 
ــه تیمی مدعی و قدرتمند بوده و از کادر فنی بسیار  همیش
خوبی برخوردار است به پیشنهاد این تیم جواب مثبت دادم. 

دروازه بان فصل گذشته تیم فوتسال ماهان تندیس قم افزود: 
مسئولان تیم ماهان تندیس در فاصله یک هفته به آغاز فصل 
ــه ام را صادر کردند البته  ــد لطف کردند که رضایت نام جدی
امیر شمسایی سرمربی تیم به من گفت که ما روی تو حساب 
کرده بودیم اما من هم دلایلی برای خودم داشتم که توانستم 

شمسایی را قانع کنم. 
دهقان بیان کرد: در دوران حضور در ماهان تندیس با کسی 
مشکلی نداشتم و رابطه ای معقول و دوستانه با تمام اعضای 
تیم داشتم و به عنوان یک قمی، برای ماهان تندیس آرزوی 

موفقیت می کنم و امیدوارم مسئولان ماهان تندیس امسال 
ــال گذشته تیم را از نظر مالی به شکل خوبی  هم همانند س

پشتیبانی کنند.
ــال  ــهید منصوری عنوان کرد: س  دروازه بان جدید تیم ش
گذشته در اواسط فصل مصدوم شدم و پس از آن نتوانستم 
به شرایط آرمانی برسم و برای من که همیشه برای دروازه بان 
اول بدون می جنگیدم بیرون ماندن از تیم خیلی سخت بود اما 
امسال با پیوستن به یک تیم جدید و تجربه فضایی متفاوت، 

انگیزه زیادی دارم که فصل بد گذشته را جبران کنم. 
ــای قمی مثل ماهان  ــح کرد: از حضور در تیم ه وی تصری
تندیس، صبا و کیش ایر خاطرات خوبی دارم به ویژه از همه 
هواداران که همیشه پشتیبان تیم بودند و همه مسئولان و 

تلاشگرانی که برای فوتسال قم زحمت می کشند.
ــان کرد: در  ــگاه صبا خاطرنش دهقان با ابراز گلایه از باش
سالی که با صبا نایب قهرمان لیگ بر تر فوتسال شدیم تیمی 
بومی و جوان بودیم اما هنوز که هنوز است 20 درصد مبالغ 
قراردادمان باقی مانده و کسی در این مورد پاسخگو نیست.

دهقان پس از ترک ماهان تندیس و پیوستن به شهید منصوری:

برای پیشرفت نیاز به تجربه تیم جدیدی داشتم



5 علمی و سلامت

این ماده غذایی را در صبحانه فراموش نکنید 
وعده ی صبحانه بر خلاف باور غلط مردم علاوه بر اینکه تاثیری در چاقی 

ندارد، مانع مصرف ریزه خواری در طی روز می شود.
پروین میر میران متخصص تغذیه  در خصوص تاثیر صبحانه در کاهش وزن اذعان 
داشت: تحقیقات علمی نشان داده است کودکانی که وعده صبحانه را می خورند شیوع 
چاقی در آنها به نسبت کودکانی که صبحانه را حذف می کنند کمتر است، همچنین 
این افراد از ضریب هوشی بالاتری برخوردار هستند. وی با بیان اینکه این دو )صبحانه و 
چاقی( با یکدیگر هم سو هستند تصریح کرد:در طول خواب شبانه که معمولا بین 5 الی 
8 ساعت است، پس از یک مدت طولانی بدن نیاز به سوخت و ساز دارد، چرا که در طول 
خواب سوخت و ساز صرف متابولیسم پایه شده است، پس برای شروع مصرف روزانه بدن 
نیازمند کالری جدید است. به گفته میر میران در این راستا وعده ی صبحانه برخلاف باور 
غلط مردم علاوه بر اینکه تاثیری در چاقی ندارد، مانع مصرف ریزه خواری در طی روز 
می شود. وی گفت: حذف وعده صبحانه باعث می شود که در میان وعده ها و وعده های 
اصلی جبران بیشتری شود، به ویژه در کودکان که در مدرسه با شیرینی جات و تنقلات 
این ضعف را جبران می کنند. شایان ذکر است،وقتی که کالری در حجم زیاد در وعده های 
بعدی مصرف شود انرژی )کالری( کم تر مصرف می شود و در نتیجه تجمع چربی در بدن 
منجر به چاقی می شود. وی در پایان توصیه کرد: مصرف نان سبوس دار، پنیر کم چرب، 
گردو و چای کم رنگ در وعده ی صبحانه لازم  است چرا که یک فرد حدود 600 تا 800 

کیلو کالری در وعده صبحانه نیاز دارد.

معرفی دو ورزش مخصوص پشت میزنشین ها 
افرادی که به دلیل شغل خود، پشت میز می نشینند دچار ضعف عضلات تنه 

مرکزی می شوند.
امیرحسین عابدینی یکتا کارشناس پزشکی ورزشی گفت: تنه مرکزی قسمتی از بدن 
است که اندام های محیطی به آن متصل شده و باید این قدرت طبیعی را داشته باشد تا 
اندام هایی نظیر دست و پا بتوانند بر روی قدرت تنه مرکزی کار کنند و فعالیت لازم خود 
را انجام دهند.  وی ادامه داد: در صورتیکه تنه مرکزی ضعیف شود دردهای مزمن در 
نواحی گردن، شانه، کمر و لگن فرد به وجود می آید و فرد نیاز به انقباض هایی با قدرت کم 
و در طی زمان زیاد )دائم( دارد.  وی تصریح کرد: فرد باید تک تک عضلات خود را گرفته 
و آزاد کند و همچنین باید کشش این عضلات را انجام دهد تا اندام های او دچار گرفتگی 
و درد نشوند. همچنین حرکات باید 5 الی 6 بار تکرار و 6 الی 10 مرتبه در روز انجام شوند.

 وی افزود: اولین حرکت این است که فرد دست های خود را پشت کمر بگذارد و 
آرنج ها را مرتب به سمت بالا و پایین حرکت دهد تا به این صورت عضلات بین 2 کتف 
خود را تقویت کند. همچنین حرکت دوم برای شکم انجام می شود.  وی اذعان داشت: 
اشخاصی که وزن بالایی دارند و پشت میز می نشینند ورز شهای گفته شده برای آنها 
کفایت می کند اما برای آنکه دچار مشکلات ستون فقرات نشوند اولین و بهترین قدم این 
بوده که باید بتوانند وزن خود را کاهش دهند. در خصوص نحوه نشستن صحیح، فرد 
باید قوس های طبیعی بدن خود را حفظ کند. پزشکان می گویند حتی روش نشستن 

استاندارد طولانی مدت صحیح نیست و غیر استاندارد محسوب می شود. 

آسپرین تأثیر خاصی در پیشگیری از 
بیماری های قلبی ندارد 

مطالعات اخیر نشان می دهند که مصرف آسپرین تأثیر خاصی در پیشگیری 
از بیماری های قلبی و عروقی نداشته و حتی مبتلایان به این بیماری ها باید در 

مصرف آسپرین بسیار احتیاط کنند.
محمد صادق بهاری داروساز و متخصص داروشناسی  اظهار داشت: برخی از افراد تصور 
می کنند که مصرف آسپرین در پیشگیری از بیماری های مزمن و حتی غیر مزمن موثر 

است که البته این تصور چندان به واقعیت نزدیک نیست. 
وی گفت: بسیاری بر این باورند که آسپرین تأثیری قابل ملاحظه در پیشگیری از 

بیماری های قلبی و عروقی دارد که برخی از مطالعات این موضوع را اثبات نمی کنند. 
بهاری تأکید کرد: مطالعات اخیر نشان می دهند که مصرف آسپرین تأثیر خاصی در 
پیشگیری از بیماری های قلبی و عروقی نداشته و حتی مبتلایان به این بیماری ها باید در 

مصرف آسپرین بسیار احتیاط کنند. 

اگرچه شپش ها می توانند باعث خارش پوست سر شوند اما بیماری های دیگر 
از جمله شوره، اگزما و حساسیت به شامپو و سایر محصولات هم می توانند باعث 

خارش سر شوند.
همیشه در شوخی های مان برای اینکه از یک فرد کثیف دوری کنیم، می گوییم طرف 
شپش دارد! اما خیلی دلتان خوش نباشد و فکر نکنید شپش فقط سراغ آدم های کثیف 
و بدبو می رود! حتی اگر هر روز هم حمام می کنید باز هم ممکن است که خیلی راحت 

پذیرای این مهمان ناخوانده کوچولو شوید!
شپش ها تا 6 ساعت زیر آب دوام می آورند!

اگرچه شپش ها می توانند باعث خارش پوست سر شوند اما بیماری های دیگر از جمله 
شوره، اگزما و حساسیت به شامپو و سایر محصولات هم می توانند باعث خارش سر شوند، 
بنابراین باید با راه تشخیص شپش به خوبی آشنایی داشته باشید. برای این کار باید با 
استفاده از یک شانه دندانه ریز از قسمت های مختلف سر فرق باز کنید و پوست را بررسی 
کنید.اگر هم به شپشی برخوردید، می توانید با همان شانه آن را از روی مو بردارید. درواقع 
تنها نشانه هجوم شپش ها مشاهده کردن شپش های بالغ یا نابالغ روی سر است. وجود تخم 
شپش به تنهایی دلیل بر حمله شپش نمی شود. در بسیاری از افراد شپش ها هیچ مشکلی 
ایجاد نمی کنند و ممکن است مدت زیادی طول بکشد تا سر شروع به خارش کند. جالب 
است بدانید شپش ها می توانند تا 6 ساعت زیر آب دوام بیاورند! پس حمام کردن یا نکردن 
دلیل بر ابتلای به آن نمی شود. خبر خوب اینکه شپش ها بیماری ها را از فردی به فرد دیگر 

منتقل نمی کنند.
نه پرواز می کنند و نه می پرند!

در حقیقت 3 نوع شپش وجود دارد که هر سه آنها علائم تقریبا مشابهی را ایجاد می کنند 
اما هر یک در قسمت متفاوتی از بدن لانه گزینی می کنند. شپش سر که روی سر، گردن 
و گوش ها زندگی می کند، شپش بدن که از روی لباس یا تختخواب روی بدن منتقل 
می شود. شپش سر موجودی 6 پا  است که به پوست سر و گردن می چسبد و از خون 
انسان تغذیه می کند. سایز شپش به اندازه یک دانه کنجد است که با کمی دقت می توانید 
آنها را ببینید. رنگ شپش می تواند سفید، قهوه ای یا خاکستری تیره باشد. تخم شپش 
معمولا گرد یا بیضی شکل است و شپش ها آنها را روی ساقه مو در نزدیکی پوست سر 
می چسبانند.برای مشخص شدن تخم شپش می توانید بعد از حمام موی تان را شانه بزنید 
و موهای روی شانه را بررسی کنید. شپش درمیان کودکان در مدارس و مهدکودک ها 
رایج تر است زیرا بچه ها با یکدیگر ارتباط نزدیک تری دارند و ممکن است از شانه ها و گل 
سرهای یکدیگر استفاده کنند. بزرگسالانی که در خانه با کودکان زندگی می کنند هم در 
خطر بیشتری قرار دارند. وقتی موهای سرتان با موهای سر فرد مبتلا تماس پیدا می کند 
شپش می تواند از روی موی او به موی شما بخزد. البته شپش ها می توانند برای مدت 
کوتاهی روی لباس یا وسایل شخصی هم زنده بمانند اما به یاد داشته باشید شپش ها نه 

می توانند پرواز کنند و نه بپرند!
چیزی پوست سرتان را قلقلک می دهد؟!

شایع ترین علامت شپش، خارش است. اگرچه شپش بیماری خاصی ایجاد نمی کند اما 
گزش آن باعث ایجاد حساسیت روی پوست می شود. ممکن است بلافاصله پس از ابتلا 
دچار خارش نشوید. به خصوص اگر هجوم شپش ها خفیف باشد. ممکن است حتی تا 6 
هفته بعد از ابتلا هم هیچ نشانه ای نداشته باشید. علاوه بر خارش شدید، شپش ها می توانند 
باعث ایجاد حس قلقلک روی سر یا بدن شوند طوری که احساس می کنید چیزی درحال 
راه رفتن روی پوست تان است! به دنبال خاراندن پوست ممکن است زخم هایی هم روی 
آن ایجاد شود. زخم های حاصل از خارش جای گزش شپش می توانند توسط باکتری های 

روی پوست عفونی شوند.
اگرچه این موضوع خیلی رایج نیست اما اگر پوست سرتان قرمز، ملتهب و دردناک 
شده است یا غدد لنفاوی تان حساس شده اند در اسرع وقت به پزشک مراجعه کنید. اینها 
از علائم عفونت های پوستی هستند. حتی گاهی اوقات افراد مبتلا نمی توانند به راحتی 
بخوابند. علاوه  براین، شپش ها می توانند باعث ایجاد برآمدگی های قرمز رنگ روی سر، 
گردن، شانه ها  شوند. تکه های سفید رنگ چسبیده به مو نیز تخم های شپش هستند و به 

سختی می توان با استفاده از شانه آنها را از روی مو جدا کرد.
دفع شپش با شپش کش!

هرقدر هم بهداشت را رعایت کنید ممکن است به شپش مبتلا شوید. در این صورت 
بهترین راه برای درمان استفاده از داروها و روش هایی است که متخصص پوست برای تان 
تجویز کرده است. البته برای این کار داروهایی هم وجود دارند که برای تهیه آنها نیازی به 
نسخه پزشک وجود ندارد از جمله شامپوهای »پایرترین« یا »پرمترین.« از دیگر داروهای 

مخصوص درمان شپش می توان به مالاتیون )که باید به پوست سر و موها مالیده شود و 
بعد شسته شود(، لوسیون بنزیل الکل )که باید برای 10 دقیقه روی سر و مو باقی بماند و 
بعد شسته شود( و شامپوی لیندان اشاره کرد.برخی از این داروها از عصاره گل داوودی یا 
ترکیبات مشابه آن تولید شده اند و بی خطر محسوب می شوند اما ممکن است برای کودکان 
مناسب نباشند. این محصولات شپش ها را می کشند اما تخم های آنها را از بین نمی برند. 
قبل از استفاده حتما دستور مصرف شان را با دقت بخوانید. ممکن است 9 تا 10 روز بعد 
احتیاج به مرحله دوم درمان پیدا کنید. اگر این درمان 2 مرحله ای برای تان کارساز نبود 
وقت آن رسیده به پزشک متخصص مراجعه کنید تا داروهای قوی تری برای تان تجویز 

کند.
هیچ وقت از کش سر، سنجاق، مقنعه و روسری دیگران استفاده نکنید!

ابتلا به شپش مسری است، بنابراین برای جلوگیری از ابتلا به آنها باید یکسری نکات 
را رعایت کنید. هیچ وقت وسایل شخصی خود ازجمله شانه سر، سنجاق، کش، تل، کلاه، 
مقنعه و روسری خود را با افراد دیگر تقسیم نکنید. لباس ها و ملحفه های تان را هم مرتب 
عوض کنید و شست وشو دهید. اگر یک نفر در خانه تان مبتلا به شپش شده حتما همه 
مبل ها، صندلی ها و زمین را جاروبرقی بکشید و برای 2 هفته روی آنها را با کاور پلاستیکی 

بپوشانید.
اگر می خواهید نگرانی تان رفع شود به پزشک مراجعه کنید؛ پزشک، پوست سر شما 
را با استفاده از نور مخصوصی بررسی می کند. با این لامپ می توان به آسانی شپش ها را 
شناسایی کرد. علاوه بر این باید تمامی لباس هایی که در  48 ساعت گذشته از آن استفاده 
کرده اید و ملحفه ها و حوله ها را با استفاده از شوینده های مخصوص شپش و آب داغ 
شست وشو دهید. اگر هم کودک تان عادت دارد با عروسک هایش بخوابد آنها را هم برای 20 
دقیقه در خشک کن با دمای بالا بیندازید. برای درمان شپش تان خجالت نکشید! ارزش 

این همه خارش و سختی را ندارد!
مایونز، سرکه و شانه مخصوص مصریان باستان!

برخی  معتقدند مایونز، سرکه سفید و عصاره درخت چای می توانند به صورت طبیعی 
شپش ها را از بین ببرند. گفته می شود اگر مایونز روی مو مالیده شود و یک شب تا صبح 
روی آن با کلاه کیسه ای مخصوص سر پوشیده شود شپش ها را خفه می کند. درمورد 
سرکه نیز اعتقاد بر این است که ماده چسبنده تخم ها را حل می کند و آنها را از روی 
مو جدا می سازد. اگرچه تاثیر این روش ها به طور علمی ثابت نشده است اما متخصصان 
معتقدند امتحان کردن آنها ضرری به بدن نمی رساند. با این حال بهتر است به عنوان اولین 
راه چاره به کار برده نشوند. علاوه بر اینها می توان از شانه مخصوص شپش استفاده کرد.این 
شانه دارای دندانه های بسیار ریزی است که شپش ها و حتی تخم های آن را از روی مو جدا 
می سازد. درواقع اولین بار مصریان باستان از آن استفاده می کردند و آثاری از این شانه ها 
در مقبره های شان پیدا شده است. تنها نکته منفی وقت گیر بودن کار با آن است چراکه 
باید با دقت تک تک شپش ها و تخم های شان را از روی مو جدا کرد. بهتر است بلافاصله 
پس از استفاده از شامپوهای ضد شپش از این شانه استفاده کرد تا تمامی آثار شپش از 

روی مو پاک شوند.

این مهمان ناخوانده کوچک
 فقط مخصوص افراد کثیف نیست!

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

داروی آزمایشگاهی جدید یک شرکت داروسازی سوئیسی مرگ های ناشی 
از نارسایی قلبی مزمن را در مقایسه با درمان های موجود تا 20 درصد کاهش 

داده است. 
عوامل  از  ناشی  مرگ  خطر  بالینی  آزمایش های  در   Novartis شرکت  داروی 
قلبی عروقی و همچنین خطر بستری شدن به دلیل تشدید نارسایی قلبی را تا 20 

درصد کاهش داد. 
داروی جدید LCZ696 نام دارد و اواخر سال جاری در بازارهای امریکا و همچنین 

فصل نخست سال 2015 در بازارهای اروپا عرضه خواهد شد. 
این مطالعه شامل بیش از 8400 بیمار از 47 کشور بود که به صورت تصادفی 
LCZ696 یا enalapril دریافت کردند. enalapril یکی از داروهای موجود در گروه 

مهارکننده های AC است که در درمان معمول نارسایی قلبی به کار می رود. 
پس از بررسی وضعیت بیماران به مدت 27 ماه، کاهش 20 درصدی مرگ ناشی از 

عوامل قلبی عروقی یا بستری شدن بیماران گزارش شد. 

تشخیص مالاریا با میدان های مغناطیسی 
»اتحاد  تحقیقاتی  تیم 
فناوری  و  تحقیقات 
شیوه  ام آی تی-سنگاپور« 
جدیدی را برای تشخیص 
استفاده  با  مالاریا  بیماری 
مغناطیسی  میدان های  از 

ارائه داده است. 
اتحاد  در  حاضر  محققان 
با  را  روشی   SMART
»ام آر آر«  سیستم  از  استفاده 

)MRR( برای شناسایی نوعی محصول اتلافی انگل مالاریا در خون بیماران مبتلا 
طراحی کرده اند. 

سیستم جدید ماده اتلافی انگل به نام »هموزوئین« را شناسایی می کند. زمانی که 
انگل ها گلبول های قرمز خون را آلوده می کنند، از هموگلوبین غنی از ماده مغذی 
سلول تغذیه می کنند. با تجزیه شدن هموگلوبین توسط انگل، آهن آزاد می شود )که 
 می تواند سمی باشد( و این انگل آهن را به هموزوئین )یک بلور ضعیف پارامغناطیسی( 
تبدیل می کند.  این بلورها در چرخش های مغناطیسی عادی اتم های هیدروژن مداخله 
می کنند. زمانی که اتم های هیدروژن در معرض میدان مغناطیسی قوی قرار می گیرند، 
در یک جهت صف آرایی می کنند و زمانی که میدان کوچک تر ثانویه ای در اتم ها مداخله 
می کند، همگی جهت چرخش خود را تغییر می دهند. با این حال هنگامی که ذره 
مغناطیسی دیگری مانند هموزوئین حضور دارد، این هماهنگی مختل می شود و هر چه 

ذرات مغناطیسی بیشتری حاضر باشند، هماهنگی نیز سریع تر مختل می شود. 
دانشمندان به دنبال این بودند که چگونه رزونانس مغناطیسی هسته ای اتم های 
هموزوئین  مانند  دیگر  مغناطیسی  ذرات  دیگر  نزدیک بودن  تاثیر  تحت  هیدروژن 
تولیدشده توسط انگل مالاریا قرار می گیرد. برای رسیدن به این هدف آن ها از آهنربای 
0,5 تسلا استفاده کردند که از آهنرباهای دو و سه تسلای موردکاربرد در تصویربرداری 

ام آر آی ارزان تر و قوی تر است. 
در این مطالعه، تیم علمی با استفاده از سیستم »ام آر آر« خطرناک ترین شکل انگل 
مالاریا به نام Plasmodium falciparum را در گلبول های خون آزمایشگاهی 
شناسایی کردند. آن ها همچنین این انگل را در گلبول های قرمز موش های آلوده به 

Plasmodium مشاهده کردند. 

کفی کفش سنسوردار مخصوص ورزشکاران
این کفی کفش با داشتن GPS به نقشه گوگل متصل می شود و از طریق 

ارتعاش، »موقعیت، جهت و فاصله« را به کاربر اعلام می کند.
Lechal یک کفی کفش است که از طریق بلوتوث 2,1 با سیستم عامل iOS، آندروید 

یا ویندوز تلفن همراه قادر به برقراری ارتباط با کاربر است.
این کفی هوشمند دارای سنسور است؛ موقعیت، جهت، تعداد مراحل و فاصله را از 
طریق ارتعاشات به کاربر اطلاع می دهد؛ کاربر از طریق هشدارهای کفی می تواند از 

درستی راه مطلع شود.
این کفی با داشتن GPS به نقشه گوگل متصل می شود و از طریق ارتعاش، راه را به 
کاربر اعلام می کند؛ انعطاف پذیر است و پا را اذیت نمی کند؛ این کفی هوشمند فقط 

52 گرم است.

معرفی 3 برنامه کاربردی ویندوز فون 
با توجه به بالا رفتن تعداد کاربران ویندوز فون بر آن شدیم تا برخی از 
نرم افزارهای کاربردی این سیستم عامل را بر ایتان معرفی کنیم در این قسمت 

3 نرم افزار را به اختصار معرفی می کنیم.
بیش از 130 هزار نرم افزار و بازی در فروشگاه مجازی ویندوز فون در دسترس اند، برای 
آنکه در میان این تعداد بر نامک سردرگم نشوید هر از چند گاهی چند برنامه مفید را 

بر ایتان معرفی می نماییم.
bing translator-1:اگر به دنبال بهترین برنامه ترجمه هستید، حتما از این فرهنگ 
لغت استفاده کنید، این نرم افزار علاوه بر قابلیت ترجمه از زبانهای گسترده ای است، 
قابلیت تشخیص و ترجمه متن را از روی دوربین گوشی نیز دار است.همچنین توانایی 

تشخیص صوت و ترجمه ی آن نیز در این بر نامک گنجانده شد.

استفاده  از  اگر   :  files  -2
 کنندگان ویندوز فون 8,1 هستید 
فایل  منیجر  یک  دنبال  به  و 
نباشید. ناراحت  اصلا  هستید، 

رسمی  فایل  منیجر  نرم افزار  این 
مایکروسافت است و عملکرد قابل 

قبولی نیز دارد.
jalali calendar-3: نبود یک 

تقویم شمسی همراه با مناسبت های ملی و مذهبی یک مشکل بزرگ بود که برنامه سازان 
خوش ذوق ایرانی، این مشکل را برطرف کردند، به جرات می توان گفت تقویم جلالی 

بهترین تقویم فارسی زبان ویندوز فون است.
برای نصب هر نرم افزار تنها لازم است اسم آنها را در store جستجو کنید.

صندلی نامرئی مخصوص کارگران
یک صندلی تقریباً نامرئی توسط شرکت سوئیسی به منظور راحتی کارگران در 

حین کار ساخته شده است تا بتوانند نشسته کار انجام دهند.
Chairless Chair یک وسیله رباتیک است که به منظور راحتی و آسایش کارگران 

توسعه داده شده است.
برخی از کارگران مدت ها باید ایستاده کاری را انجام دهند و این برای سلامتی آنها مضر 
است؛ به همین منظور طراحان شرکت Noonee در سوئیس صندلی نامرئی ساخته اند تا 
کارگر در هنگام کار بتواند بنشیند؛ در ضمن صندلی جای زیادی نمی گیرد و در مکان هایی 

که خیلی باریک هستند کارگر به راحتی می تواند روی این صندلی بنشیند.
این پوشش )صندلی( به بدن کاربر متصل می شود و بدون اینکه روی زمین قرار گیرد، 
کاربر می تواند روی آن بنشیند؛ وزن صندلی 2 کیلوگرم است و از فیبرکربن، آلومینیوم 

و تسمه که به ران متصل می شود، 
ساخته شده است.

کاربر می تواند با این صندلی به 
راحتی و به طور معمول راه برود و 
در صورت لزوم بر روی دگمه روی 
صندلی فشار می دهد و از صندلی 
استفاده می کند؛ این صندلی توسط 
یک باتری 6V قابل شارژ است و تا 

8 ساعت شارژ دارد.
این صندلی هنوز در مرحله اولیه 
است و گام بعدی، آزمون آن قبل از 
تولید است؛ خودرو سازان آئودی و 

BMW به زودی از این صندلی برای کارگران خود استفاده خواهند کرد.

وقتی به مرگ کلیه ها تن می دهیم 
کلیه ها برای سلامتی بدن اهمیتی فراتر از تصور ما دارند که به دلیل این 

نقش حیاتی و انکارناپذیر در بدن، سزاوار توجه و مهربانی بیشتری هستند. 
کلیه ها،  خون را تصفیه،  هورمون های مختلفی را ترشح و مواد معدنی را جذب 
می کنند. آنها همچنین با تولید ادرار، مواد سمی را از بدن دفع کرده و اسیدهای بدن را 

خنثی می کنند. اما چرا بسیاری از ما با این عضو حیاتی نامهربان هستیم؟ 
آسیب کلیوی یا تحلیل رفتن تدریجی این عضو حیاتی اغلب و سال ها نادیده گرفته 
می شود زیرا کلیه ها می توانند همچنان با 20 درصد از ظرفیت خود نیز به فعالیتشان 
ادامه دهند. بنابراین به بیماری های کلیوی لقب »بیماری های خاموش« را داده اند. 
همین مسئله اهمیت مراقبت از آنها را تا پیش از اینکه خیلی دیر شود ضروری می کند. 
در این مقاله به 10 عادت مخرب که به مرور زمان آسیب های جبران ناپذیری به 
کلیه ها می زنند و در نهایت حتی این عضو حیاتی را به طور کلی از کار می اندازند، اشاره 

شده که باید به طور جدی از این عادات غلط پرهیز کنید: 
- عدم نوشیدن آب کافی 

مهمترین عملکرد کلیه ها تصفیه خون و زدودن مواد سمی و زائد از خون است. وقتی 
آب کافی نوشیده نشود،  مواد سمی و زاید در خون شروع به تجمع کرده و می توانند به 

بدن آسیب های جدی بزنند. 
- مصرف نمک زیاد در رژیم غذایی 

بدن برای عملکرد صحیح خود نیاز به سدیم یا نمک دارد. اما بسیاری از مردم نمک 
زیادی مصرف می کنند که این مسئله سبب بالا رفتن فشارخون و افزایش بار زیاد بر 
کلیه ها می شود. بنابراین بهترین میزان مصرف روزانه نمک کمتر از پنج گرم توصیه 

می شود. 
- تاخیر در دفع ادرار 

بسیاری از ما به دلیل مشغله زیاد یا عدم رغبت برای استفاده از توالت های عمومی، 
دفع ادرار را به تاخیر می اندازیم. تاخیر انداختن دفع ادرار به صورت مکرر سبب افزایش 
فشار ادرار شده و منجر به مشکلات کلیوی، سنگ کلیه و بی اختیاری ادراری می شود. 

پس هر وقت احساس کردید ادرار دارید به هشدار کلیه ها گوش دهید. 
- مصرف زیاد قند و شیرینی 

مطالعات نشان می دهد افرادی که روزانه بیش از دو وعده نوشابه قندی مصرف 
می کنند احتمال مشاهده پروتئین در ادرار آنها بیشتر است. وجود پروتئین در ادرار، 
نخستین علامتی است که نشان می دهد کلیه ها کار خود را آن طور که باید به خوبی 

انجام نمی دهند. 
- کمبود ویتامین و مواد معدنی 

مصرف غذاهای سالم و داشتن یک رژیم غذایی کامل و سرشار از سبزیجات تازه و 
میوه برای سلامت کلی بدن و عملکرد خوب کلیه ها ضروریست. بسیاری از کمبودهای 
ویتامینی و مواد معدنی خطر ابتلا به سنگ کلیه یا نارسایی کلیوی را افزایش می دهند. 
به عنوان مثال، ویتامین ب6 و منیزیم در کاهش خطر ابتلا به سنگ کلیه اهمیت 
فوق العاده ای دارند. بنابر آمار حدود 70 الی 80 درصد از مردم آمریکا منیزیم کافی 
مصرف نمی کنند و در این موارد ابتلا به این نارسایی های کلیوی امری شایع محسوب 

می شود و ممکن است حتی این خطر شما را نیز تهدید کند. 
- مصرف بیش از اندازه پروتئین حیوانی 

مصرف بیش از اندازه پروتئین حیوانی به ویژه گوشت قرمز،  باعث افزایش بار متابولیک 
بر کلیه ها می شود. بنابراین مصرف پروتئین بیشتر به این معنی است که کلیه ها باید 
سخت تر فعالیت کنند و این مسئله به مرور زمان به آسیب کلیه ها و اختلال آنها 

می انجامد. 
- کم خوابی 

همه ما بارها این جمله را شنیده ایم که خواب کافی شبانه بسیار مهم است. بی خوابی 
مزمن عامل بروز بسیاری از بیماری ها است که در این بین بیماری های کلیوی نیز به 
چشم می خورند. بدن در طول شب بافت های آسیب دیده کلیه را ترمیم می کند. پس به 

بدن خود زمان کافی را برای درمان و ترمیم بدهید. 
- عادت به نوشیدن قهوه 

کافئین نیز مانند نمک فشارخون را افزایش داده و فشار زائدی را بر کلیه ها تحمیل 
می کند. پس مصرف مکرر قهوه و جذب طولانی مدت کافئین سبب آسیب دیدگی 

کلیه ها می شود. 
- سوء مصرف مسکن ها 

معلوم نیست چرا با وجود در دسترس بودن مسکن های بی خطر و طبیعی هنوز 
هم بسیاری از مردم به محض احساس کوچکترین دردی رو به مصرف مسکن های 
شیمیایی می آورند. به گفته پزشکان، سوء مصرف مسکن های شیمیایی سبب آسیب 

جدی به کبد و کلیه ها می شود. 
- مصرف الکل 

الکل یک سم خطرناک است که متاسفانه نوشیدن آن در برخی کشورها قانونی شده! 
اما مصرف این نوشیدنی سبب ایجاد فشار زیاد به کلیه و کبد می شود. 

بنابراین اگر می خواهید سالم بمانید از مصرف میوه ها، سبزیجات و غذاهای سالم غافل 
نشوید و موارد فوق را به خاطر داشته باشید تا با داشتن کلیه های سالم بدن شما نیز 

از شما سپاسگزار باشد. 

افسردگی احتمال ابتلا به پوکی استخوان را 
افزایش می دهد 

بر اساس پژوهش ها، افسردگی می تواند در دراز مدت تراکم استخوان ها 
را به میزان قابل ملاحظه ای کاهش داده و از این طریق خطر ابتلا به پوکی 

استخوان را افزایش دهد.
مهدی آزما متخصص طب فیزیکی و توانبخشی گفت: بسیاری از افراد در نتیجه 
کاهش توده استخوانی دچار آسیب ها و بیماری های استخوانی شده و کیفیت زندگی 

آن ها دچار افت شدید می شود.
وی با اشاره به این که کاهش توده تراکم استخوانی از دلایل مهم ابتلا به پوکی 
تراکم  کاهش  دچار  مردان  از  بیشتر  مراتب  به  زنان  کرد:  است،تصریح  استخوان 
استخوانی و پوکی استخوان می شوند که این موضوع به ویژه در سنین میانسالی و 

سالمندی بسیار شایع است.
آزما با بیان این که اختلالات روانی و عصبی نیز ممکن است بر روی ساختار 
و تراکم استخوان اثر بگذارند، تأکید کرد: بر اساس پژوهش ها، افسردگی می تواند 
در دراز مدت تراکم استخوان ها را به میزان قابل ملاحظه ای کاهش داده و از این 
طریق خطر و احتمال ابتلا به پوکی استخوان را افزایش دهد.وی یادآور شد: اختلالات 
روحی و روانی، مانند افسردگی می تواند تا حدزیادی موجب افزایش سلول هایی که 
عامل تحلیل استخوان ها هستند، شود.آزما گفت: مصرف ناکافی لبنیات به ویژه شیر و 
نداشتن فعالیت بدنی مناسب،  عامل دیگر و بسیار مهم کاهش توده استخوانی و  ابتلا 

به پوکی استخوان است.

سونامی فشار خون بالا در بین کودکان 
بررسی ها نشان می دهند که موارد فشارخون بالا و عوارض آن در بین 
کودکان در سالهای اخیر، افزایش یافته و نگرانی های زیادی را به وجود آورده 

است.
فرهاد سالاری استادیار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی گفت: براساس آمارهای 
مختلف از هر پنج یا شش نفر جمعیت، یک نفر دچار مشکل فشار خون بالا است که 

اغلب افراد مبتلا در سنین میانسالی و سالمندی هستند. 
وی با اشاره به اینکه در سالهای اخیر شاهد افزایش ابتلا به برخی از بیماری های 
مزمن در بین کودکان و نوجوانان بوده ایم، تصریح کرد: متأسفانه بسیاری از عوامل خطر 
ابتلا به بیماری های مزمن در سنین پائین بسیار دیده می شود که این موضوع موجب 
افت کیفیت زندگی به ویژه در بین کودکان می شود.سالاری تأکید کرد: بررسی ها نشان 
می دهند که موارد فشارخون بالا و عوارض آن در بین کودکان در سالهای اخیر، افزایش 

یافته و نگرانی های زیادی را به وجود آورده است.
وی یادآور شد: نگرانی عمده ای که در خصوص کودکان مبتلا به فشارخون بالا وجود 
دارد، عدم درمان به موقع و مناسب اغلب این مبتلایان است که متأسفانه عوارض 
خطرناکی به همراه دارد.سالاری خاطر نشان کرد: فشارخون بالا در کودکان و عدم 
درمان آن، موجب افزایش موارد ناراحتی ها و مشکلات قلبی در بین کودکان خواهد 

شد. 

وقتی که کرم کدو داروی لاغری می شود 
یک مادر در یک اقدام غیر عادی و بسیار خطرناک یک کرم بسیار بزرگ را به 

عنوان دارو به فرزند خود داده است.
یک پرستار بیمارستانی به تازگی در یک مستند مربوط به حوادث پزشکی در تلویزیون 
ایالات متحده اعلام کرده یک مادر فلوریدایی به دختر نوجوان که می خواسته در تمرینات 
ورزشی وزن کم کند، کرم کدو را به عنوان غذا داده است.گفتنی است، این پرستار اعلام 
کرده پزشکان و پرستاران در ابتدا نمی توانستند تشخیص دقیق دهند که این دختر به چه 
بیماری مبتلا شده زیرا او از درد فراوان رنج می برده،نکته قابل توجه اینکه این شیوه درمانی 
باورنکردنی و چندش آور قدمتی در حدود هزاران سال دارد و در قرن های پیش نیز از این 

روش برای لاغری استفاده می شده است.

وسیله ای هوشمند برای ترک اعتیاد
 به تلفن همراه 

یک وسیله هوشمند می تواند باعث ترک اعتیاد غیر عادی افراد به گوشی 
تلفن شان شود.

کارشناسان برای افراد معتاد به استفاده از تلفن همراه که همه جا تلفن همراه را با خود 
حمل می کنند و به نوعی به آن اعتیاد شدید پیدا کرده اند یک تلفن همراه جعلی از نوع 

iphon طراحی کرده اند. 
گفتنی است، این تلفن جعلی از جنس پلاستیک و در حد اندازه iphon است اما فاقد 

دوربین، بلوتوث و حتی توانایی شماره گیری است. 
کارشناسان امیدوار هستند با استفاده از این دستگاه اعتیاد افراد به تلفن همراه که حتی 
آن را با خود به سرویس بهداشتی می برند، برطرف شود. این تلفن همراه جعلی از جنس 

نشکن، ضد آب است و کاربری درمانی دارد.

این رستوران توسط ربات ها اداره می شود
رستورانی در چین توسط ربات ها اداره می شود؛ این ربات ها آشپزی کرده و 

از مشتریان پذیرایی می کنند.
 »سونگ جوگان« صاحب یک رستوران در شهر کونشان در چین است؛ وی رستوران 

خود را با ربات های آشپز و خدمتکار اداره می کند.
وی می گوید: قیمت هرکدام از این ربات ها 40 هزار ین است و آنها قادر به درک و 

پاسخگویی هستند و بیش از 40 جمله می دانند.
این ربات ها به مدت 2 ساعت شارژ می شوند و در 5 ساعت به طور مداوم کار می کنند؛ 

مشتریان آنها را خیلی دوست دارند.
ربات ها در این رستوران غذا سرو می کنند، به عنوان پیشخدمت کار می کنند و برخی 

هم آشپزی می کنند و غذاهایی مانند شامی کباب یا خوراک سبزیجات می پزند.
این ربات ها بسیار زیبا طراحی شده اند و به خوبی می توانند از مشتریان پذیرایی کنند.

داروی جدید مؤثر در درمان نارسایی قلبی 
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اجتماعی6

انفجار بمب شایعه با باروت ناآگاهی شهروندان
رئیس بیمه سلامت ایران: 

تمدید دفترچه بیمه سلامت رایگان نیست 

تمدید  اینکه  به  اشاره  با  ایرانیان  سلامت  بیمه  سازمان  رئیس  ایمان: 
دفترچه های بیمه سلامت رایگان نیست، گفت: در صورتیکه برای سال 94 
اگر منابع تامین شود و شورای عالی بیمه و هئیت دولت مصوب کند، صدور 

دفترچه های جدید بیمه سلامت؛ رایگان صورت می پذیرد. 
انوشیروان محسنی بندپی در پاسخ به این پرسش که پس از رایگان شدن صدور 
دفترچه بیمه سلامت، بسیاری از افرادی که در گذشته دارای این دفترچه بودند عنوان 
می کنند، که آنها نیز برای تمدید دفترچه های خود باید پولی بپردازند، اظهار داشت: 
این افراد باید پول بپردازند، و این کار هم برای امسال بود و دائمی نیست. این افرادی 
هم که برایشان دفترچه رایگان بیمه صادر شد، بیشتر افراد آسیب پذیر بودند و کسانی 

بودند که پول حداقلی برای این دفترچه ها را نیز نداشتند.
وی دباره اینکه برای سال آینده صدور و یا تمدید دفترچه های بیمه رایگان خواهد 
بود، افزود: برای سال بعد معلوم نیست و باید شورای عالی بیمه و هئیت دولت مصوب 
کند، همانطور که هئیت دولت برای سال 93 مصوب کرده بود صدور این دفترچه ها 

رایگان صورت پذیرد.
هم  سال 94  برای  شود  تامین  منابع  اگر  بنابراین  داد:  ادامه  بندپی  محسنی 
دفترچه های بیمه رایگان خواهد شد، پیشنهاد و نظر ما این است که این افرادی که 
آسیب پذیر و کم درآمد هستند، که شامل روستائیان است این روند ادامه داشته باشد.

رئیس سازمان بیمه سلامت ایرانیان درباره مشکلات برخی خانواده ها که توانایی 
پرداخت همین هزینه دفترچه بیمه سلامت را برای تمدید ندارند، خاطرنشان کرد: 
اول اینکه رقم خاصی نسیت، درضمن از آن طرف هم 23 میلیون نفر از جمعیت 
روستایی که رایگان هستند، 5 میلیون هم که در روند جدید رایگان کردیم، کارکنان 
دولت هم یک سوم را پرداخت می کنند، فقط می ماند 2 تا 3 میلیون نفر که باید برای 

آنها کاری انجام داد.

مشاور وزیر ورزش وجوانان؛

ضرورت ساماندهی اوقات فراغت جوانان
 با هدف پیشگیری از اعتیاد

بدون  فراغت  اوقات  اینکه  بیان  با  وجوانان  ورزش  وزیر  مشاور  ایمان: 
برنامه ریزی، 30 درصد جوانان را به سمت آسیب های اجتماعی نزدیک می 
کند، گفت: ساماندهی اوقات فراغت جوانان برای پیشگیری از اعتیاد امری 

مهم و ضروریست.
»محمدرضا رستمی« تنها راه حل برون رفت از مشکلات و معضلات اجتماعی را 

غیردولتی کردن موضع و اجتماعی کردن آن دانست.
وی افزود: معضل مواد مخدر و اعتیاد زمانی که دغدغه داوطلبانه و عمومی مردم 
شود، مبارره با آن بسیار راحت تر، کیفی تر و نتیجه بخش خواهد بود.رستمی با بیان 
اینکه اجتماعی شدن مبارزه با مواد مخدر یک رویکرد بسیار مناسب است، ادامه داد: 
باید زمینه های تحقق این رویکرد توسط مردم و جامعه مدنی از طریق دولت فراهم 
شود و با فرهنگ سازی در سطح کلان، جامعه را از این بلای خانمان سوز مصون کنیم. 
مشاور وزیر ورزش وجوانان گفت: از لحاظ زمانی، اوقات افراد به دو قسمت زمان قانونی 
یا اجباری و فراغت تقسیم می شود که تحصیل و کار در زمره اوقات الزامی و زمانی که 
فرد برای پروراندن علایق و نیازهای درونی می گذارند را اصولا اوقات فراغت می گویند 
و ورزش، توانمندی و فعالیت در فضای مجازی نیز از جمله علایق افراد در زمان اوقات 
فراغت است.رستمی ادامه داد: اگر برنامه ریزی و طراحی درست برای اوقات فراغت 
جوانان انجام نگیرد علایق و توانمندی های فرد به تدریج بدون پاسخ مانده و سبب 
شکل گیری کانون ها زیرزمینی و آسیب های فردی و اجتماعی می شود.وی با تاکید 
بر اینکه عدم توجه و نداشتن برنامه ریزی فردی و اجتماعی نسبت به اوقات فراغت 
آسیب های اجتماعی همچون اعتیاد را به همراه دارد، اضافه کرد: دولت، جامعه مدنی 
و بخش خصوصی باید با همکاری یکدیگر اوقات فراغت افراد جامعه را ساماندهی 
کنند. مشاور وزیر ورش و جوانان افزود: نبود برنامه منسجم برای اوقات فراغت، اعتیاد، 
روابط ناسالم و سوق یافتن افراد جامعه را به اقدامات ضد اجتماعی به همراه دارد.

رستمی با اشاره به اینکه دولت می تواند با سیاستگذاری درست و ایجاد بستر مناسب 
سرمایه گذاری برای بخش خصوص و نهادهای مدنی فضای توسعه اوقات فراغت را 
ارتقاء بخشد، تصریح کرد: باید موانع دست و پاگیر در این رابطه برداشته شود تا شاهد 
مصون سازی جامعه از آسیب های اجتماعی باشیم.رستمی با اشاره به اینکه وزارت 
ورزش و جوانان وظیفه قانونگذاری و هماهنگی دستگاه های دولتی و نظارت بر اجرای 
درست برنامه ها توسط دستگاه های دولتی مسئول جوانان را عهده دار است، اظهار 
داشت: 24 دستگاه در کشور مسوول امور جوانان هستند که با هماهنگی ستاد ملی 
ساماندهی امور جوانان باید وظایف خود را برای جوانان و اوقات فراغت آنها انجام 
دهند. وزارت ورزش و جوانان هر سال سیاست و راهبرد اوقات فراغت را میان این 24 
دستگاه در استان های کشور ابلاغ می کند و برنامه الگویی پیشنهاد می دهد.وی ادامه 
داد: در حال حاضر برنامه هایی را برای دستگاه های دولتی در این رابطه فرستاده ایم 
و 24 دستگاه اقدامات خود در رابطه با اوقات فراغت را آغاز کرده و وزارت ورزش و 
جوانان هم بر آنها نظارت دارد همچنین هر سال اقدامات پژوهشی در این رابطه انجام 
می گیرد ولی در یک سال گذشته هنوز چنین پژوهشی انجام نداده ولی در دستور کار 
داریم.مشاور وزیر ورزش و جوانان با تاکید بر اینکه باید شرایط را برای حضور اجتماعی 
افراد بویژه جوانان افزایش دهیم، افزود: جوانان هنرمند در حوزه موسیقی و هنر باید 
با آزادی و در چارچوب قانونی در پارک ها حضور یابند و مردم اجرای آنها را تماشا 
کنند، این موضع بر خلاف فعالیت زیرزمینی رشد اجتماعی جوانان را به همراه دارد.

طرحی برای برخورد با تبلیغات فروش عضو؛
 رضایت به اهدای عضو 

 به کارت های ملی می آید 
ایمان: رییس اداره پیوند و بیماری های خاص وزارت بهداشت از مذاکرات 
در حال انجام جهت درج "رضایت افراد به اهدای عضو" در »کارت های ملی« 

خبر داد. 
پیش از این واحد فراهم آوری اعضای پیوندی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی 
در جهت ترویج فرهنگ اهدای عضو پس از مرگ مغزی، طرحی را مبنی بر "درج 
رضایت افراد به اهدای عضو در گواهینامه های رانندگی" ارایه و این موضوع چند سالی 
در وزارت بهداشت، پلیس راهور ناجا و کمیسیون های تخصصی مربوطه به بررسی و 

امکان سنجی گذاشته شد، اما گویا مذاکرات انجام شده به نتیجه ای نرسید. 
دکتر کتایون نجفی زاده که از طراحان این طرح در بیمارستان مسیح دانشوری 
بود، اکنون که در سمت رییس اداره پیوند و بیماری های خاص وزارت بهداشت قرار 
گرفته  می گوید که این طرح را قوی تر پیگیری می کنیم.  وی ادامه می دهد: در این 
مسیر حتی پا را فراتر گذاشته و پیگیرهایی در حال انجام است که این رضایتمندی 
بر روی کارت ملی افراد درج شود.  نجفی زاده می گوید: اکنون در حال مذاکره با 
افراد مختلف هستیم تا مسیر صحیح این موضوع را پیدا کنیم تا به این ترتیب این 
امکان وجود داشته باشد که افراد بتوانند به نوعی علاقه مندی خود به اهدای عضو 
را اعلام کنند.  وی در عین حال درباره اقدامات در دست انجام جهت برخورد با 
تبلیغات فروش اعضا در فضای مجازی، می گوید: پس از جلسه شورای عالی پیوند 
اعضا در 23 مردادماه، فعالیت کارگروه ها ادامه یافت و یکی از مهم ترین کارگروه ها 
اصلاح روند پیوند ایرانی به ایرانی را بررسی می کند. به این ترتیب سعی می شود 
امکان تخلف در این عرصه کم و حتی از آن جلوگیری شده و بخش هایی از کار که 

مشکل دارد، اصلاح شود. 

چرا در زندگی آرامش ندارم؟!
اگر سری به کتاب فروشی ها بزنید خواهید دید که یکی از موضوعاتی که کتاب 
های زیادی را به خود اختصاص داده است و در بازار فراگیر شده است، کتاب هایی 
با این موضوع است؛ آرامش، مبارزه با اضطراب، راه موفقیت، حالا چه دانشمندان 

غیرمسلمان نوشته باشند، چه مسلمان نوشته باشند. 
بعضی از کتاب هایی که در غرب هم نوشته شده، میلیون ها چاپ خورده و دلیلش هم همین 
عنوان و بحث آرامش است. از این معلوم می شود که یک نیاز ضروری است. این یک ضرورت 
است که همه دلشان می خواهد آرام باشند، وقتی انسان آرام باشد، جسمش هم سالم است. 

در گزارشی خوانده ام که 75 مریض زخم معده را که بررسی کردند، گفتند: 65 نفر به 
خاطر استرس و مشکلات روحی و روانی است. به همین دلیل هم هست که ما می بینیم در 
منابع دینی و در آیات و روایات ما روی این بحث خیلی تأکید شده است. وقتی آرامش نباشد، 
طرف کارگر و کارمند خوبی نیست، مدیر خوبی نیست. مرد خوبی نیست، زن خوبی نیست، 
دانش آموز خوبی نیست. نمی تواند درس خوب بخواند. و لذا می بینیم که افرادی می گویند: 
مشکل مالی ندارم، همسر هم دارم ولی به هم ریخته هستم. احساس به هم ریختگی می کنم. 

چرا ما به هم ریخته هستیم و در زندگی آرامش نداریم؟ 
احساس گناه و معصیت 

خیلی ها به خاطر گذشته نادرستشان ناراحت هستند. مثلاً فحشایی مرتکب شده است، 
گناه زشتی مرتکب شده است، دروغی گفته و سر کسی کلاه گذاشته است، حتی گذشته ی 
خطرناکی داشته باشد. قرآن کریم طبیعتاً برای این مطلب پاسخ دارد: »قُلْ یا عِبادِیَ الَّذینَ 
ِ«)زمر/53( به امام کاظم)علیه السلام( گفتند:  أسَْرَفُوا عَلی  أنَفُْسِهِمْ لاتقَْنَطُوا مِنْ رحَْمَةِ اللهَّ
فلانی ماه رمضان روزه نمی گیرد. ظهرها ناهار می خورد. به او می گویند: چرا روزه نمی گیری؟ 
می گوید: من خیلی جنایت کردم. برای چه روزه بگیرم؟ من آب از سرم گذشته است، چه یک 
وجب، چه صد وجب! آقا فرمودند: من اینقدری که از یأسش می ترسم، از گناهش نمی ترسم. 

 راه غلبه بر احساس گناه چیست؟ 
اگر حق الناس است، خرد خرد بپردازید. اگر حق الله است، یواش یواش ادا کنید. اگر 
گناهانی است که قابل جبران نیست. مثلاً کسی می گوید: آقا من یک فحشایی مرتکب شدم. 
بروم به مردم بگویم، خوب نیست. بروم به قاضی بگویم، آبروریزی است و جایز نیست. بروم به 
خانواده طرف بگویم، یک خانواده ای به هم می ریزد. نه! این طور جاها جای همان استغفار و 
توبه و بیان نکردن مطلب است. البته نقطه مقابلش را باید انجام داد. تویی که این کار را کردی، 

دیگر به نامحرم نگاه نکن. تو که این کار را کردی، دیگر فکر گناه را هم نکن.
احساس نارضایتی 

اینکه شما ماشین داری، من ندارم. شما فرزند داری، من فرزند ندارم. فلانی سالم است، من 
بیمار هستم. این حسی که مرتب مقایسه می کنیم، قرآن کریم در سوره  فجر می فرماید: وقتی 
ُّهُ فَأکَْرَمَهُ  ا الْنِسْانُ إذِا مَا ابتَْلاهُ ربَ به انسان نعمت می دهیم، می گوید: خوب خدایی است. »فَأمََّ
ِّی أکَْرَمَنِ« )فجر/15( اما وقتی به او سخت می گیریم، »فَیَقُولُ ربَیّ ِ أهََاننَِ«  مَهُ فَیَقُولُ ربَ وَ نعََّ
هُ  )فجر/16( می گوید: خدا ما را فراموش کرد. در جای دیگر هم گله می کند، می فرماید: »إذَِا مَسَّ

هُ الخْیرْ مَنُوعًا« )معارج/20 و21( رُّ جَزُوعًا، وَ إذَِا مَسَّ الشَّ
در کتاب کامل الزیارات روایتی نقل شده: شب معراج خدا به پیغمبر فرمود: پیامبر من سه 
جا می خواهم تو را امتحان کنم. »إن الله تبارک و تعالی یختبرک فی ثلاث « )کامل الزیارات/

ص332( پیغمبر اکرم به خدا عرض کرد: این سه تا چیست؟ فرمود: »الجوع و الأثرة علی 
نفسک « اولی گرسنگی و ایثار بر خود است. حضرت سه سال در شعب ابی طالب از گرسنگی 
سنگ به شکم می بست. اولی گرسنگی است. پیغمبر عرض کرد: »قبلت یا رب و رضیت و 

سلمت« قبول کردم، راضی و تسلیم هستم. 
دومین مورد »فالتکذیب و الخوف الشدید« تکذیب می کنند، دیوانه و مجنون می گویند. 
کاهن و ساحر می خوانند. باز عرض کرد »قبلت یا رب و رضیت و سلمت  و منک التوفیق و 
الصبر « توفیق را تو باید بدهی.  اما سومین مورد که بسیار سخت است، ما اگر بشنویم تحمل 
نمی کنیم، خطاب شد پیامبر سومی اش حوادثی است که برای عترتش پیش می آید. »أما 

أخوک علی « برادرت امیرالمومنین کشته می شود. دخترت فاطمه اینطور می شود. 
پیامبر یک جمله اضافه کرد و فرمود: »إنا لله و إنا إلیه راجعون  قبلت یا رب و سلمت و منک 
التوفیق و الصبر«  ما فکر می کنیم همه ی اولیاء و انبیاء در رفاه بودند. در حالی که این طور 

نیست؛ داغ دیده اند، مریضی دیده اند، سختی دیده اند.
پس دومین مورد احساس نارضایتی است. راه حلش هم همان است که راضی باشید. گله 

 مند نباشید. 
احساس ناکارآمدی و شکست

یکی رفته ازدواج کرده، منجر به طلاق شده است. حالا افسرده و به هم ریخته شده است. در 
کنکور شرکت کرده، رتبه لازم را نگرفته است. یک جایی برای شغلی نیرو می خواستند، همه 

قبول شدند، ایشان قبول نشدند.
در زمان امام صادق یک کاسبی بود، ورشکست شده بود، به هم ریخته بود. خدمت 
امام صادق)علیه السلام( آمد. آقا فهمید مشکلش چیست؟ ورشکستگی یک وضع است، 
خودباختگی یک بحث دیگری است. آقا به او فرمود: بلند شو برو وضو بگیر، دو رکعت نماز 

بخوان، در مغازه ات را باز کن. رفت و کارش هم درست شد.
یأس و ناامیدی 

احساس یأس و ناامیدی ممکن است در زمینه های مختلفی باشد. همین طور ناامید است، 
مثلاً احساس می کند که به خیلی از خواسته هایش نرسیده است.

آیت الله مکارم جمله ی قشنگی را می فرمود: بشر آنچه را مصرف می کند، بیست درصدش 
نیاز است و بقیه تابع هوی و هوسمان است و همین هوس ها منجر می شود گاهی اوقات به 

خواسته هایش نتواند پاسخ دهد و ناامید می شود.
اگر همین الان به وسایل زندگیمان نگاهی بیاندازیم خواهیم دید که وسایلی که در خانه 
است چند موردش نیاز است. چند موردش مطابق میل است، چند موردش مطابق هوس 

است؟ انواع و اقسام چینی ها، کریستال ها، لباس ها، فرش ها در خانه است. 
یک دختر خانمی که پدرش با هزار مکافات و قرض این یخچال دوقلوی هفت، هشت 
میلیونی را برای این خریده است، واقعاً نیاز این زوج جوان است یا نیازش با آن یخچال ساده 

هم برطرف می شود؟! بعضی اوقات این اضطراب ها به خاطر بلند پروازی های ما است.
کمی به خاطر خودمان مراقب رفتارهایمان باشیم.

عذر خواهی کردن،چگونه عذرخواهی کنیم؟ 

گاهی رفتاری از ما سرمی زند و یا محاوره ای انجام می دهیم که مجبور به 
عذرخواهی می شویم. در این صورت اگر واژه هایی نظیر »ببخشید«، »متأسفم« 
را به کار ببریم غافل از این که ندانیم چگونه عذرخواهی کنیم، نمی توانیم امیدوار 
باشیم آسیبی را که به طرف مقابل خود وارد کرده ایم، رفع شود. برای معذرت 

خواهی کردن باید به نکاتی توجه کنیم که در زیر می آید:
گام اول:

عذرخواهی کردن کار هرکس نیست چون جرأت می خواهد؛ بنابراین طلب پوزش کار 
انسان های شجاع است و بس؛ زیرا برای همه ی ما آسیب پذیر نشان دادن خود، مواجهه 
با فردی که ممکن است به ما آسیب بزند، پذیرفتن مسئولیت گفته ها و اعمال خود و به 
عهده گرفتن عواقب و پیامد رفتارهایمان در بیشتر مواقع کار سختی است؛ به ویژه اگر حق 

با ما نباشد.
دومین نکته:

عذرخواهی کردن جبران لطمه ای است که به فرد مقابل وارد کرده ایم نه این که از طریق 
آن بخواهیم احساس گناه خود را کمتر کنیم. اگر فکر کنیم که عذرخواهی به ما برمی گردد، 
در واقع کار چندانی نکرده ایم بلکه فقط سعی کرده ایم احساس رنج، گناه و شرمندگی خود 
را کمتر کنیم. اما اگر اعتقاد داشته باشیم که عذرخواهی کمک به فرد صدمه دیده است، 
هدفمند حرکت کرده ایم، زیرا می دانیم عذرخواهی کردن اولین گام در مسیری است که طی 
آن می خواهیم لطمه به دیگری را جبران کنیم. بنابراین نیازی نیست که چیزی را از طرف 
مقابل پنهان کنیم. متواضعانه برخورد کنیم اما درباره ی کار خود اعتماد به نفس داشته باشیم.

اقدامات اساسی برای عذرخواهی:
موضوع عذرخواهی را به طور ویژه و شفاف مطرح کنید.

نگویید »متاسفم اگر چیزی باعث ناراحتی ات شده است« یا »می دانم چیزهایی گفتم که 
نباید می گفتم«. زیرا طرف مقابل تک تک جملات و کلمات شما را زیر نظر دارد و صداقت 
یا عدم صداقت را در آن حدس می زند و از طرفی آن چه را باعث ناراحتی اش شده است نیز 
به خوبی به یاد دارد. بنابراین به یاد داشته باشید که دقیقاً آن چه را که باعث ناراحتی اش 
شده است ذکر کنید. هر قدر صداقت بیشتری داشته باشید، احتمال این که در عذرخواهی 
موفق شوید، بیشتر است. می توانید بگویید »می فهمم که کارم باعث شد شما...« با این 
جمله به طرف مقابل می فهمانید که احساسی را که به وی دست داده است را می پذیرید. 
این بار هم به جزئیات و به طور واضح درباره ی کار خود فکر کرده اید و می دانید که پس 
از برخورد شما چه احساسی پیدا کرده و احتمالاً چه تغییراتی کرده است. و یا بگویید »ای 
کاش در عوض...« با بیان این جمله به وی نشان می دهید که آگاهانه درباره ی ماهیت رفتار 
خود فکر کرده اید و کارهایی را که می توانستید انجام ندهید را از نظر گذرانده اید. و اما جمله 
ی کارساز »می دانم که نمی توانم گذشته را تغییر دهم اما آماده ام که جبران کنم« با این 
جمله به وی ثابت می کنید که برای ترمیم روابط تخریب شده ی خود تصمیم جدی گرفته 
اید. این جمله یکی از بهترین روش های عذرخواهی است که بسیار کارآمد است و باعث از 

بین رفتن دلخوری می شود

شایعه به عنوان معضلی اجتماعی که از آبشخور 
می کند،  تغذیه  شهروندان  اطلاعی  بی  و  ناآگاهی 
می تواند آثار مخربی در جامعه به همراه داشته باشد؛ 
آثاری که با احیای کارکرد رسانه های جمعی مبنی بر 
اطلاع رسانی و شفاف سازی به حداقل خواهد رسید.

خبرهای بی اساسی چون احتمال وقوع سیل، سونامی، 
 ... و  مسوولان  فساد  واگیردار،  بیماری های  شیوع  زلزله، 
نمونه هایی از شایعه هایی هستند که هر از گاهی به واسطه   
ناآگاهی و اطلاع کم مردم در جامعه رواج می یابند و آرامش 
می زنند.  برهم  هفته ها  شاید  و  روزها  برای  را  شهروندان 
دیگر  مانند  »شایعه«  ی  پدیده  تعریف  در  کارشناسان 
پدیده های اجتماعی اختلاف نظر دارند؛ برخی کارشناسان 
شایعه را مقوله یی جامعه شناسانه و برخی دیگر آن را 
به حساب  اجتماعی  روان شناسی  پدیده یی در حوزه ی 
می آورند. آنچه مسلم است اینکه شایعه خبری از نوع ابتدایی 
ترین خبرها است که بر پایه  هیاهویی بی اساس پدید می آید. 
»گُردِن آل پُورت« نویسنده   کتاب »روان شناسی شایعه« 
تعریفی دقیق تر از این پدیده   اجتماعی ارایه داده است. 
بر اساس تعریف او »شایعه یک موضوع ویژه گمانیِ بدون 
وجود ملاک های اطمینان بخش رسیدگی است که معمولا 
به صورت شفاهی، از فردی به فرد دیگر انتقال می یابد«. از 
نظر جامعه شناسی، شایعه فرایندی است که از طریق آن 
اخباری انتشار پیدا می کند، بدون آنکه از مجراهای رایج و 
رسمی باشد. شایعه می تواند از یک اطلاع نادرست سرچشمه 
بگیرد یا آنکه منبع آن اطلاعی درست ولی اغراق آمیز و در 
هم باشد. دامن زدن به شایعه رفتاری غیر اخلاقی است که 
در آموزه های مذهبی عملی نکوهیده تلقی می شود. مقابله 
نکردن با رواج این پدیده در جامعه نیز به نوعی مشارکت 
در جرم و دوستی با مجرم اولیه محسوب می شود. »امان الله 
قرایی مقدم« جامعه شناس و استاد دانشگاه  شایعه را مانند 
موج آبی دانست که هر لحظه تلاطم آن بیشتر می شود تا 
جایی که در موجهای آخر خبرهای اولیه که موجب شایعه 
شده فراموش و حرف های جدیدی در جامعه شکل می گیرد. 

 زمینه های شگل گیری شایعه 
هر پدیده ی اجتماعی برای پیدایی و رواج در جامعه، 
نیازمند فراهم بودن زمینه ها و بسترهای ویژه یی است. 
شایعه نیز به عنوان یک پدیده ی اجتماعی برای انتشار و 

پذیرش، نیازمند تحقق شرایطی است. 
سید هادی معتمدی  کارشناس آسیب شناسی اجتماعی  
با اشاره به زمینه های شکل گیری شایعه در سطح جامعه، 
گفت: شایعه مانند دیگر مسایل اجتماعی نمی تواند معلول 
عوامل  در  را  آن  ریشه های  باید  و  باشد  یک علت خاص 
مختلف و تاثیر گذار بررسی کرد.اولین زمینه ی شکل گیری 
شایعه را باید در نداشتن اطلاعات کافی از رخداد یا مساله 
یی از طرف مردم یک ناحیه یا جامعه جستجو کرد؛ به عنوان 
نمونه زمانی که در سال 2011 در کشور ژاپن سونامی رخ 
داد، برخی از شهروندان مناطق ساحلی کشور بدون اطلاع 
از چگونگی شکل گیری پدیده ی سونامی و شرایط وقوع 
آن، دچار ترس و دلهره شدند. اهمیت زیاد یک مساله برای 
شهروندان و حساسیت آنها در مورد آن از دیگر دلایل رواج 
شایعه در جامعه محسوب می شود. بر اساس نظر برخی از 
کارشناسان اجتماعی شایعه در شرایطی بروز می کند که 
موضوعی برای افکار عمومی مهم باشد، ولی اطلاعات کافی 
در باره ی آن وجود نداشته باشد یا اطلاعات موجود مبهم، 
ناقص و ناکافی باشد. معتمدی در ادامه ی گفت و گو با 
پژوهشگر ایرنا ناآگاهی و بی اطلاعی مردم نسبت به یک 
پدیده را عامل تشدید شایعه دانست و گفت: تا زمانی که 
ما درباره ی مسایل مهمی چون »ایدز« و »فحشا« آمار و 
اطلاعات دقیقی به مردم ندهیم، شکل گیری شایعه در 
جامعه در مورد این مسایل دور از انتظار نیست. قرایی مقدم 

نیز در ادامه بر رابطه ی عکس سطح دانش و اطلاعات افراد 
یک جامعه و زمینه های شکل گیری شایعه تاکید کرد و با 
اشاره به وجود دو نوع شناخت احساسی )مبتنی بر احساس( 
و ادراکی )مبتنی بر منطق( در جامعه گفت: نبود اطلاعات 
زمینه های رواج شناخت احساسی را در جامعه گسترش 
می دهد و در صورت برتری این شناخت بر شناخت ادراکی، 
ویژگی های  از  کارشناسان  می شود.  تر  گرم  شایعه  بازار 
فرهنگی نیز به عنوان یکی از زمینه های شکل گیری شایعه 
در جامعه نام می برند. »حمید عضدانلو« در کتاب آشنایی با 
»مفاهیم اساسی جامعه شناسی« تاکید می کند که یکی از 
عوامل شایعه پراکنی در ایران را می توان در مشخصه   بارز 
فرهنگی مردم ایران از گذشته تا کنون جست و جو کرد.

به نوشته ی عضدانلو ایرانیان از گذشته های دور تاکنون، به 
منظور انتقال فرهنگ، آداب و رسوم و اطلاعات و اخبار، به 
طور برجسته یی از عامل »زبان« بهره می جسته اند. همین 
امر، موجب کثرت و شیوع فراوان قصه و اسطوره در فرهنگ 
»انتقال  معنای  به  فرهنگ شفاهی  و  است  ایرانیان شده 
فرهنگ به نسل های بعدی از طریق کلام« رواج پیدا کرده 
است. این فرهنگ شفاهی خود زمینه ی شکل گیری و رواج 
شایعه را فراهم می کند.کم کاری و اطلاع رسانی نادرست 
رسانه ها یکی دیگر از مهمترین عوامل زمینه ساز رشد شایعه 
در کشور محسوب می شود. باوجود اینکه شفاف سازی و 
آگاهی بخشی یکی از مهمترین وظایف و کارکرد رسانه ها 
است، اما برخی از رسانه های داخلی با فراموش کردن رسالت 
خود، درگیر بازی های سیاسی و تجاری شده و از احوال 
و اتفاقاتی که ممکن است در جامعه رخ دهد غافل مانده 
اند. این امر سبب بی اعتمادی مخاطبان به این دسته از 
رسانه های داخلی شده است، به طوری که مردم به جای 
توجه به اخبار پخش شده از رسانه های خودی به رسانه های 
خارجی روی می آورند و اخبار مورد نیاز خود را از منابع غیر 
قابل استناد در سطح جامعه به دست می آورند. معتمد در 
ادامه ی گفت و گو با ایرنا با اشاره به آفت سیاسی کاری 
رسانه ها در جامعه، گفت: ورود رسانه ها به حوزه ی سیاست 
و سیاسی کاری، موجب شده است که آنها رسالت اصلی 
خود را فراموش کرده و مردم نسبت به آنها کم اعتماد شوند. 
قرایی مقدم نیز در ادامه با اشاره به رشد فضاهای رسانه یی 
و مجازی در دنیا گفت: یکی از مهمترین زمینه های رشد 
شایعه در کشور، رسانه های دشمن )معاند( است که سعی 
در تخریب نظام و بر هم زدن انسجام کشور دارند. حرف 
و حدیث هایی که ممکن است درباره ی یک مقام ملی یا 
محلی در سطح جامعه مطرح شود نیز یکی دیگر از مهمترین 
زمینه های شکل گیری شایعه است. این مساله درکشورهای 
جهان سوم رواج بیشتری دارد زیرا در این کشورها بسیاری 
از مقام ها با استفاده از قدرت و جایگاه خود اقدام به کارهایی 
البته  در خلاف جهت قوانین و مقررات جامعه می کنند. 
این شایعه تا زمانی ادامه می یابد که فرد مورد اتهام نتواند 
روشنگری هایی درباره ی خود انجام دهد و این امر خود 
فراهم  را  تر  گسترده  شایعه های  گیری  زمینه های شکل 
این دست در جامعه ی ما فراوان  از  می کند. نمونه هایی 
است که با نگاهی گذرا به عنوان روزنامه ها و رسانه ها می توان 
به آن پی برد. حس بی اعتمادی یکی دیگر از مهمترین 
زمینه های پذیرش شایعه درباره ی مسوولان است. تا زمانی 
که میان مردم و مسوولان حس اعتماد متقابل وجود نداشته 
باشد، نمی توان از رواج شایعه جلوگیری کرد. شفاف سازی 
نکردن برخی دستگاه ها در مورد عملکرد خود نیز از دیگر 
زمینه های شکل گیری شایعه محسوب می شود.قرایی مقدم 
در ادامه ی با بیان اینکه امروزه برخی از دستگاه ها در مورد 
وظایف و عملکرد خود برای مردم شفاف سازی نمی کنند 
گفت: با نگاهی به برخی از پرونده ها مانند پرونده ی معاون 
اول دولت پیشین و پرونده »سعید مرتضوی« قاضی تعلیق 

شده ی کهریزک و تاخیر در اجرای احکام آنها، مردم نسبت 
به این امر شک کرده و شایعه سازی درباره ی احکام آنها 

بیشتر می شود. 
 پیامدهای نامطلوب شایعه 

رواج شایعه در جامعه پیامدهای نامطلوب بی شماری 
به همراه دارد، اگرچه در مواردی مسوولان با به کارگیری 
هدفمند آن به عنوان ابزاری برای دستیابی به پیامدهای 
مطلوب ملی استفاده می کنند. یکی از آثار مخرب شایعه 
ایجاد فضای ناسالم و انحراف افکار عمومی از اهداف اصلی 
در  تایلور«  است.ادموند  تفرقه  و  جزیی  اهداف  سوی  به 
کتاب خود به نام »راهبُرد وحشت« توضیح می دهد که در 
جریان جنگ دوم جهانی، چگونه آلمان ها هنگام آماده شدن 
برای حمله، قربانیان خود را در داستان های وحشت آور و 
مطالب القا کننده ی احساس شکست، غرق می کردند. آنها 
با استفاده از رادیو، شایعاتی را در کشورهای هدف، پخش 
می کردند. این نوع داستان ها هم زمان با طرح قریب الوقوع 
بودن تهاجم نظامی، خبر نزدیک بودن مذاکرات صلح را 
نیز پخش می کردند. شایعات با توجه به ماهیت و قدرت 
تاثیرگذاری آن می توانند اضطراب اجتماعی را افزایش داده 
و میزان بهره وری و تولید را کاهش دهد. این کارکرد منفی 
در زمان بحران های اقتصادی بیشتر خودنمایی می کند و بازار 
اقتصادی در این شرایط زیر تاثیر شایعه قرار می گیرد. قرایی 
مقدم بر این باور است که رواج شایعه در زمان بحران های 
اقتصادی خود یک بحران محسوب می شود، تا جایی که 
برخی از شایعه ها در اثر تکرار به جزیی از زندگی تبدیل 
از  دیگر  یکی  می گیرد.  خود  به  واقعیت  رنگ  و  می شود 
پیامدهای شایعه خارج شدن کنترل امور از دست مسوولان 
است. در برخی از مواقع شایعه آنچنان در سطح یک جامعه 
یا کشور رواج پیدا می کند که با بیانیه های رسمی مقام های 
ملی و یا محلی نیز نمی توان آن را کنترل کرد. در این پیوند 
قرایی مقدم با تاکید تاثیر منفی شایعه بر نظام های سیاسی 
گفت: آثار تخریبی شایعه در جامعه به قدری زیاد است که در 
بسیاری از مواقع موجب برهم زدن نظم سیاسی حکومت ها 
می شود و این پدیده برای کشورهای جهان سوم که رفتار 
احساسی بر ادراکی آنها غلبه دارد بیشتر به چشم می آید. 
در کنار کارکردهای منفی رواج شایعه در جامعه، گاهی از 
این پدیده ی اجتماعی به عنوان ابزاری برای پیشبرد اهداف 
معین استفاده شود.  برخی از اندیشمندان حوزه ی رفتار 
شناسی از شایعه به عنوان پادزهری برای کنترل استرس 
یاد می کنند. در زمان بحران های اجتماعی و اقتصادی که 
است،  جامعه  افراد  برای  زیادی  روانی  فشارهای  موجب 
شایعه های امیدوار کننده می توانند نقش مهمی در افزایش 
امید به زندگی افراد داشته باشند. یکی دیگر از کارکرد های 
مثبت شایعه، سنجش میزان محبوبیت مسوولان کشور و یا 
سازمان ها میان افکار عمومی است؛ برخی از مدیران از ایجاد 
شایعه در مورد استعفای خود به عنوان ابزاری برای سنجش 

میزان محبوبیت خود استفاده می کنند.
 راهکارهای رویارویی با شایعه 

در  آن  گستردگی  و  ماهیت  به  توجه  با  شایعه  قدرت 
میان گروه های مختلف مردم به گونه یی است که می تواند 
اضطراب اجتماعی را افزایش و میزان بهره وری و تولید را 
کاهش دهد. شایعه همچنین می تواند چرخه ی اقتصاد 
را فلج کند و اعتبار اجتماعی افراد یا نهادها و سازمانها و 
موسسات را خدشه دار سازد؛ بنابراین مسوولان و نخبگان 
جامعه وظیفه دارند با ارایه ی راهکارهای مناسب، زمینه های 
شایعه سازی و شایعه پراکنی را از بین برده و پیامدهای آن 
را خنثی کنند.  نخستین اقدام برای رویارویی با هر خبر بی 
اساس یا شایعه یی پیشگیری است؛ روزنامه ها و رسانه های 
نوشتاری و دیداری باید از انتشار اخبار بدون منبع و به نقل 
از افراد غیر مطلع خودداری کنند تا جامعه از خطر شایعه 
مصون بماند. آگاه نگاه داشتن اقشار مختلف مردم نسبت 
به رویدادهای گوناگونی که از نظر آنها بسیار مهم بوده و به 
گونه یی با زندگی روزمره و آینده شغلی و حرفه یی و حیات 
اجتماعی آنها مرتبط است از دیگر راهکارهای رویارویی با 
ایجاد شایعه محسوب می شود. به سخن دیگر تقویت اطلاع 
رسانی صحیح و به موقع در جامعه، اصلی ترین زمینه برای 
پیش گیری از فرایند شایعه سازی و شایعه پردازی است. 
امروزه یکی از سیاست های مهمی که از طرف برخی رسانه ها 
طرح می شود بحث شبهه افکنی درباره ی مسوولان است؛ 
یکی از مهمترین راهکارها برای خنثی سازی این ترفند 
رسانه یی، ایجاد اعتماد دوسویه میان مردم و مسوولان است. 
قرایی مقدم  ایجاد اعتماد عمودی میان مردم و مسوولان 
نیز  ژاپنی  نظریه ی »فوکویاما« جامعه شناس  در  را که 
به آن اشاره شده است، برای جلوگیری از رواج شایعه در 
جامعه ضروری دانست.شفاف سازی دستگاه های حکومتی 
چون دستگاه قضایی در مورد عملکرد خود نیز یکی دیگر از 

راهکارهای رویارویی با رواج شایعه در جامعه است.

آگهی افراز
احتراما نظر به اینکه محمد و محمد حسین نائیجی از مالکین مشاعی پلاک 11117 
اصلی بخش یک ثبت قم تقاضای افراز سهم خود و صدور سند مالکیت افرازی را نموده اند 
و از آنجا که دسترسی به نشانی مالکین مشاعی مقدور نبود فلذا بدینوسیله اعلام میگردد 
جهت انجام عملیات افراز نماینده و نقشه بردار این اداره روز دوشنبه مورخه 93/06/17 از 
ساعت 9 الی 12 در محل وقوع ملک خیابان هنرستان 16 متری بهار حاضر میشوند از کلیه 
مالکین مشاعی دعوت میگردد درموعد مذکور در محل حضوربهم رسانید تا حقی از کسی 

ضایع نگردد ضمنا عدم حضور مانع از افراز نخواهد بود.
کاظمی � رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم 

آگهی تحدید حدود  اختصاص 
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان به پلاک 9/129 فرعی از 10929 
اصلی واقع در بخش یک ثبت اراضی 20 متری امام حسین – مفتح  جنوبی ک 7 پلاک 
41 که بنام اصغر داوری قمی فرزند عباس میباشد ، در جریان ثبت است که بعلت تبصره 
واحده ماده 13  قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از 
طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به  تقاضای کتبی نامبرده 
طی وارده 10442- 93/6/9 تحدید حدود مذکور پلاک در روز یکشنبه مورخ 93/7/6 
ساعت 8/5  الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام می گیرد بدینوسیله به اطلاع ا هالی  
و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام می دارد که درروز و ساعت مقرر 
درمحل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس  بمدت یک 
ماه خواهد بود واعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد 
شد ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25  معترض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض 
با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره 

ارائه نماید.
 ـ رئیس اداره ثبت ا سناد واملاک منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی تحدید حدود  اختصاص 
چون تحدید حدود ششدانگ یک قطعه زمین به پلاک 1 و 2 فرعی از 10176 اصلی 
واقع در بخش یک ثبت اراضی خیابان 19 دی – روبروی کوچه 2 که بنام سید علی آبیار 
حسینی  فرزند آقا اسمعیل میباشد ، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده 13  
قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق 
ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به  تقاضای کتبی نامبرده طی وارده 
1/1572- 93/6/10 تحدید حدود مذکور پلاک در روز یکشنبه مورخ 93/7/6 ساعت 8/5  
الی 12 صبح در محل وقوع ملک انجام می گیرد بدینوسیله به اطلاع ا هالی  و خصوصا 
به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی آنها اعلام می دارد که درروز و ساعت مقرر درمحل 
مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس  بمدت یک ماه خواهد 
بود واعتراضات مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا 
تبصره ماده مصوب 73/2/25  معترض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت 

میبایست گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید.
 ـ رئیس اداره ثبت ا سناد واملاک منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی تحدید حدود  اختصاص 
چون تحدید حدود ششدانگ یک بابت مسجد موقو فه موسوم به مسجد امام سجاد از 
 ـک 11که بنام اداره  9711-9712 اصلی واقع در بخش یک ثبت اراضی خیابان باجک 
اوقاف و امور خیریه شهرستان قم  میباشد ، در جریان ثبت است که بعلت عدم حضور 

نماینده اداره اوقاف بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، 
لذا بنا به  تقاضای کتبی اداره اوقاف و امور خیریه طی وارده 1/931- 93/6/6 تحدید حدود 
مذکور پلاک در روز یکشنبه مورخ 93/7/6 ساعت 8/5  الی 12 صبح در محل وقوع ملک 
انجام می گیرد بدینوسیله به اطلاع ا هالی  و خصوصا به مالکین مجاور و یا نماینده قانونی 
آنها اعلام می دارد که درروز و ساعت مقرر درمحل مذکور حضور بهم رسانند. مهلت قانونی 
از تاریخ تنظیم صورتمجلس  بمدت یک ماه خواهد بود واعتراضات مجاورین طبق ماده 20 
قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده مصوب 73/2/25  معترض 
ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست گواهی تقدیم دادخواست 

بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید.
 ـ رئیس اداره ثبت ا سناد واملاک منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی تحدید حدود  اختصاص 
چون تحدید حدود ششدانگ یک باب ساختمان  به پلاک437 فرعی از10473  اصلی 
 ـک 10 پ 9  که بنام خانم سیده زهرا حسینی فرزند  واقع در بخش یک ثبت اراضی نوبهار 
سید محسن میباشد ، در جریان ثبت است که بعلت تبصره واحده ماده 13  قانون تعیین 
تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی بعمل نیامده از طرفی مطابق ماده 15 قانون 
ثبت نیز نمیتوان عمل نمود، لذا بنا به  تقاضای کتبی نامبرده طی وارده 1/1432- 93/6/9 
تحدید حدود مذکور پلاک در روز یکشنبه مورخ 93/7/6 ساعت 8/5  الی 12 صبح در 
محل وقوع ملک انجام می گیرد بدینوسیله به اطلاع ا هالی  و خصوصا به مالکین مجاور 
و یا نماینده قانونی آنها اعلام می دارد که درروز و ساعت مقرر درمحل مذکور حضور بهم 
رسانند. مهلت قانونی از تاریخ تنظیم صورتمجلس  بمدت یک ماه خواهد بود واعتراضات 
مجاورین طبق ماده 20 قانون ثبت پذیرفته و رسیدگی خواهد شد ضمنا تبصره ماده 
مصوب 73/2/25  معترض ظرف مدت یکماه پس از تسلیم اعتراض با اداره ثبت میبایست 

گواهی تقدیم دادخواست بمرجع ذیصلاح قضائی را نیز به این اداره ارائه نماید.
 ـ رئیس اداره ثبت ا سناد واملاک منطقه یک قم  جعفر کاظمی 

آگهی ابلاغ اخطار ماده )101(
بدین وسیله به آقایان حسین گائینی و پروین گائینی و عباس گائینی و حیدر گائینی 
و حسن گائینی و محمد گائینی و توران گائینی و خانمها مهری گائینی و کبری گائینی 
رسمی152355-  اسناد  بدهکار  گائینی  عربعلی  مرحوم  وارث  عباسی  بس  دختر  و 
قم  دفتر 18   1383/12/26 – و 156263  و 134113- 1377/7/28   1382/10/25
ابلاغ می گردد درخصوص پرونده اجرایی کلاسه 9200656 له بانک کشاورزی گازران 
قم ) جعفریه( علیه شما و وراث مرحوم عربعلی گائینی طبق گزارش مورخ 1393/3/18 
کارشناس رسمی دادگستری  پلاک ثبتی شماره 79 فرعی از 1912 اصلی واقع در بخش 
2  شهرستان قم مورد وثیقه اسناد رهنی فوق به مبلغ 2/954/500/000 ریال  ارزیابی  
گردیده است . چون ابلاغ واقعی به شما میسر نشده است و بستانکار نیز نتوانسته شما را 
معرفی نماید  لذا حسب درخواست بستانکار  و طبق ماده 18 آئین نامه اجرای مفاد اسناد 
رسمی  اجرائیه  فوق در روزنامه منتشر می شود ) که به منزله اخطاریه است (  لذا چنانچه 
به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشید اعتراض کتبی خود را ظرف مدت پنج روز 
از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدید نظر  به مبلغ 
6/000/000 ریال به دفتر این ا جرا تسلیم نمایید . ضمنا به اعتراضی که خارج ا ز موعد 
یا فیش بانکی دستمزد کارشناس تجدید نظر باشد ترتیب اثر داده نخواهد شد . در غیر 
اینصورت عملیات اجرایی تعقیب خواهد شد و مورد وثیقه ششدانگ پلاک ثبتی شماره 79 
فرعی  از 1912 اصلی واقع در بخش دو شهرستان قم به مزایده گذاشته خواهد شد . این 

آگهی یک نوبت منتشرو  آگهی دیگری جز مزایده منتشر نخواهد شد.
 ـمسئول واحد اجرای اسناد رسمی قم  مهدی روز خوش  
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ایمان: نایب رییس اول مجلس خبرگان رهبری با بیان 
این که خبرگان رهبری جمع جمهوریت و اسلامیت نظام 
است، گفت: هم اسلامیت و هم جمهوریت نظام وابسته به 
این مجلس است و به همین دلیل مجلس خبرگان رهبری در 

هندسه جمهوری اسلامی ایران جایگاه خطیری دارد.
آیت الله »سید محمود هاشمی شاهرودی« صبح سه شنبه در 
آغاز شانزدهمین اجلاس مجلس خبرگان رهبری افزود: هندسه بی 
بدیل نظام اسلامی و مردم سالاری دینی همه اسلوب های غرب و 
شرق را با چالش های اساسی مواجه کرد و کلیدواژه جدیدی را در 

واژگان سیاسی وارد کرد.
وی ادامه داد: جمهوری اسلامی ایران علاوه بر بیداری مردم 
نخبگان را به تعقل واداشت و آنها را از خواب غفلت بیدار کرد و به این 
ترتیب جنبش نرم افزاری شگرفی در حوزه علوم اجتماعی، سیاسی 

و حقوقی بوجود آورد.
نایب رییس اول مجلس خبرگان رهبری همچنین در بخش 
دیگری از سخنان خود با اظهار تاسف از این که »به واسطه کسالت 
سنگینی که بر آیت الله محمد رضا مهدوی کنی ریییس مجلس 
خبرگان عارض شده است«، یادآور شد: این اجلاس بدون حضور 
ایشان برگزار می شود و همه می دانیم که جناب آقای مهدوی کنی 

سوابق درخشانی قبل و بعد از پیروزی انقلاب اسلامی داشته است.
نایب رییس مجلس خبرگان رهبری همچنین اظهار داشت: آیت 
الله مهدوی کنی هم در رکاب امام عظیم الشان و هم در کنار رهبر 
معظم انقلاب اسلامی در عرصه های خطیر و فعالیت های علمی و 

عملی چهره ای موجه و مقبولی را از خود به یادگار گذاشته است.
آیت الله هاشمی شاهرودی از خداوند متعال درخواست کرد این 
چهره خدوم را به عرصه سیاسی - اجتماعی برگرداند و لباس عافیت 
بر ایشان بپوشاند. وی همچنین ارتحال چهار نفر از اعضای مجلس 
خبرگان رهبری را تسلیت گفت و برای آنان از درگاه خداوند متعال 

علو درجات را خواستار شد.
نظام سلطه هرگز دست از دشمنی 

با ملت های مسلمان برنخواهد داشت
گفت:  همچنین  رهبری  خبرگان  مجلس  اول  رییس  نایب 
جمهوری اسلامی ایران قله های عزت و استقلال را در هم می نوردد 
و با شکوه و صلابت در برابر نظام سلطه مردم مظلوم و ستمدیده را در 
همه جای جهان حمایت کرده و از نیروهای مومن و مجاهد در برابر 

این نظام رهبری، مدیریت و حمایت می کند.
آیت الله هاشمی شاهرودی افزود: آنچه این روزها در سوریه، عراق، 
لبنان، یمن و فلسطین ملاحظه می شود این است که استکبار و 
قدرت های شیطانی با همه قدرت آمده اند اما کار به جایی نبرده اند 
و پیروزی مقتدرانه جهاد اسلامی و حماس در برابر یکی از پنج قدرت 
برتر نظامی دنیا یعنی اسراییل خبیث همه شعاعی از مشعل فروزان 
امامت و ولایت فقیه است که در منطقه و جهان برجسته شده است.

وی ادامه داد: اینکه امروز رژیم سفاک و فاسد اسراییل در نظام 
همه جهانیان رژیم نفرت انگیز تلقی می شود که از شدت ضعف به 
کودک کشی و نسل کشی روی آورده و پس از 50 روز مقاومت و 
ایستادگی و رشادت افتخارآفرین، مردم مظلوم غزه و مقاومت اسلامی 
فلسطین پیروز می شوند از برکات غیرقابل انکار انقلاب اسلامی است 

و خود مقاومت فلسطین نیز به آن اذعان می کند.
نایب رییس اول مجلس خبرگان رهبری ادامه داد: البته نظام 
سلطه و غرب هرگز دست از دشمنی با ملت های مسلمان برنخواهد 
داشت و هر روز تلاش می کند چراغ بیداری و نظام اسلامی را 

خاموش کرده و پرچم برافراشته شده نظام سلطه را به زیر بکشد.
آیت الله هاشمی شاهرودی یادآور شد: نظیر آن، طرح شوم ایجاد 
گروه های تکفیری و تجهیز و تسلیح آنان برای تخریب وجهه و چهره 
نورانی اسلام و تضعیف انقلاب اسلامی در منطقه و جهان است که 
به اعتراف جاسوسان خودشان، آمریکای جنایتکار و اسراییل خبیث 
و انگلیس مکار در طرح شومی به نام لانه زنبور گروه های تکفیری 
را آموزش داده و وارد منطقه کردند و با جنایت های آنها بازار فتنه و 

اختلاف قومی و مذهبی را گرم کردند.
وی همچنین گفت: آنها تلاش می کنند اتحاد و یکپارچگی 
مسلمانان را از بین برده و با متوقف کردن بیداری اسلامی هم چهره 
اسلام را مشوح کنند و هم چنبره و سلطه مستکبران و دست اندازی 

آنان بر منابع و ثروت منطقه بیشتر شود.
فتنه های قومی و مذهبی 

ساخته و پرداخته نظام سلطه است
نایب رییس مجلس خبرگان رهبری در ادامه تاکید کرد: فتنه های 
مذهبی، قومی و گروه های تکفیری خارج از اسلام همه ساخته و 
پرداخته دست نظام سلطه و آمریکای جنایتکار و اسراییل غاصب 
و همپیمانان آنها در منطقه است و این مطلب ضرورت ورود علما 
و روحانیون شیعه و سنی و دانشمندان و نخبگان جهان اسلام به 
میدان رویارویی به آنان را بیش از پیش می طلبد. آیت الله هاشمی 
شاهرودی ادامه داد: نخبگان و عالمان و دانشمندان باید با روشنگری، 
صداقت، صراحت و قاطعیت جلوی تحقق اهداف شوم آمریکا و 
همپیمانان آن را بگیرند و اجازه ندهند قدرت های استکباری با دروغ 

پردازی چهره ای مشوه از اسلام عرضه کنند. 
وی خاطرنشان کرد: نخبگان و دانشمندان جهان اسلام باید برای 
فهم صحیح، جامع و کامل از اسلام و جهاد اسلامی برپایه قرائت 
شایسته از دین، جوانان را آگاه کنند تا جوانان در دام هر مدعی اسلام 
خواهی جهاد دروغین و انحرافی گرفتار نشوند و میراث غنی فقه 

اسلامی را از منابع دقیق و رسمی و آگاه اخذ کنند.
عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری افزود: امروز شیطان 
بزرگ با به کارگیری سناریوی خبیثی سعی در فتنه گری و تفرقه 
و نابودی امت اسلامی دارد که باید مورد توجه همه علمای وارسته 
جهان اسلام قرار گیرد و برای مقابله با آن طرح های دقیق برنامه 
ریزی شود تا رسالت پرافتخارآفرین مسوولیت حفظ اسلام راستین از 
تحریف و همچنین حفظ امت اسلامی از انحراف توطئه های دشمن 

را نقش برآب کنند.
ایران اسلامی به قدرت فرامنطقه ای تبدیل شده است

آیت الله هاشمی شاهرودی در بخش دیگری از سخنانش گفت: 
اکنون به لطف خداوند و عنایات خاصه حضرت بقیه الله اعظم )عج( 
ایران اسلامی به قدرت منطقه ای و فرامنطقه ای تبدیل شده که در 
حمایت از مردم مظلوم فلسطین، رژیم غاصب صهیونیستی را درهم 
کوبیده است و اقتدار مردمی نظام جمهوری اسلامی ایران به قدرت 

بازدارند و مستحکمی بدل شده است.
وی با یادآوری این که پهپاد رادارگریز رژیم صهیونیستی چندی 
پیش وارد آسمان کشور اسلامی ایران شد و توسط نیروهای مومن و 
مجاهد سپاه پاسداران ساقط شد، گفت: خبر غرورآفرین اسقاط پهپاد 
رادارگریز دوستان را خوشحال و دشمنان را ناامید کرد و به لطف الهی 
هرگونه تعدی و تجاوز و دست اندازی به تمامیت ارضی و کیان انقلاب 

و منافع نظام با شدت و قوت پاسخ داده خواهد شد.
نایب رییس اول مجلس خبرگان رهبری همچنین پیروزی 

غرورآفرین مقاومت را به ملت فلسطین به ویژه مردم بی دفاع غزه 
تبریک گفت و اظهار داشت: مقاومت غرور آفرین ملت فلسطین 
به خصوص مردم بی دفاع غزه در برابر صهیونیست های روسیاه با 
حداقل تسهیلات و با تکیه بر نیروی ایمان و همچنین تقدیم بیش 
از دو هزار شهید، 12 هزار مجروح و ویرانی خانه ها و بیمارستان ها 
و مدارس ایستادگی کردند و یاد شهدای گلگون کفن که اکثر آنان 
از زنان و کودکان بودند گرامی می داریم و مراتب سپاس و تشکر 
خبرگان رهبری از حمایت های رهبر معظم انقلاب و همچنین 
حضور چشمگیر و موثر امت حزب الله در راهپیمایی های اعلام شده 

قدردانی می کنیم.
مسوولان با تعمیق همدلی در مسیر 

اجرای کامل رهنمودهای رهبری قدم بردارند
آیت الله هاشمی شاهرودی در بخش دیگر از سخنان خود ضمن 
تبریک هفته دولت گفت: دولت خدمتگزار گزارش فعالیت یک ساله 
خود را به ملت بزرگوار ارایه کرد و توفیقات خوبی در زمینه ای مختلف 

کسب شده است.
وی ضمن گرامیداشت یاد شهدای دولت بویژه شهیدان رجایی و 
باهنر، به حجت الاسلام و المسلمین حسن روحانی رییس جمهوری 
و همکاران وی خسته نباشید گفت و توفیق روز افزون دولت یازدهم 
را در تحقق اهداف عالیه نظام و منویات رهبر معظم انقلاب از خداوند 
مسالت کرد. نایب رییس اول مجلس به همه مسوولان نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران در سطوح مدیریت به ویژه در قوای سه گانه 
توصیه کرد که با تعمیق همدلی و مودت در مسیر پیروی و اجرای 
کامل رهنمودها و فرامین رهبری قدم بردارند. آیت الله هاشمی 
شاهرودی ادامه داد: رهنمودها و توصیه های 15 گانه اخیر رهبر 
معظم انقلاب که نشات گرفته از درایت، دقت نظر، اشراف کارشناسی 

و عالمانه و مدبرانه ایشان است باید سرلوحه کارها قرار گیرد.
ما از تیم مذاکره کننده هسته ای ایران حمایت می کنیم

وی همچنین درباره مذاکرات هسته ای ایران گفت: همانطور 
که رهبر معظم انقلاب اسلامی بارها فرمودند در مذاکرات با دولت 
مستکبر آمریکا امیدی نبوده و نیست و در برابر زورگو سخن و مذاکره 
نتیجه ای ندارد و تحریم های جدید آمریکا این مطلب را ثابت می کند. 
عضو هیات رییسه مجلس خبرگان رهبری اضافه کرد: البته ما از تیم 
مذاکره کننده حمایت می کنیم و برای آنان آرزوی توفیق می کنیم 
و تاکید می کنیم در این مذاکرات باید عزت و اقتدار و استقلال 
کشور حفظ شود و پیش شرط آن عدم زورگویی و زیاده خواهی و 
لغو تحریم ها است که تجاوزی آشکار به حقوق ملت ما است و البته 
اهتمام تیم مذاکره کننده نیز همین است.وی در پایان برای شفای 

آیت الله مهدوی کنی رییس مجلس خبرگان رهبری دعا کرد.

نیاز اصلی کشورهای اسلامی 
بازگرداندن اخلاق به بطن جامعه است

حجت الاسلام والمسلمین حسن نمازی به عنوان اولین سخنران 
پیش از دستور پشت تریبون قرار گرفت.

نماینده مردم آذربایجان غربی در مجلس خبرگان رهبری تاکید 
کرد: امروز، نیاز جهان اسلام و کشورهای اسلامی برگردانندن اخلاق 
اسلامی به بطن جامعه است و اگر این امر صورت نگیرد شاهد 

استبداد فرهنگی در جوامع اسلامی خواهیم بود.
نماینده مجلس خبرگان رهبری در بخش اول نطق خود با تشکر 
از توصیه های داهیانه رهبر معظم انقلاب به دولت محترم برای رئیس 
جمهور و هیئت دولت در اجرای مسائل مطرح شده از سوی مقام 

معظم رهبری آرزوی موفقیت نمود.
نماینده مردم استان آذربایجان غربی در مجلس خبرگان در 
ادامه، با بیان روایاتی از حب دنیا و مذموم بودن آن سخن گفت و 
تصریح کرد: »طبق فرمایش امیرالمؤمنین علیه السلام، وقتی حب 
دنیا در رأس امور انسان قرار گرفت انجام هر عملی برای حفظ جایگاه 
دنیایی، توجیه پذیر خواهد شد!« وی فساد، رکود، تورم، عدم بهره وری، 
اعتیاد، رشوه و خود محوری را محصول حب دنیا دانست و افزود: 
»دنیا، امروز گرفتار دنیاپرستانی است که ثمره و محصول حب دنیا و 
توجیه منکرات برای دستیابی به اهداف شوم است«. حجت الاسلام 
والمسلمین نمازی گفت: امروز، نیاز جهان اسلام و کشورهای اسلامی 
برگردانندن اخلاق اسلامی به بطن جامعه است و اگر این امر صورت 

نگیرد شاهد استبداد فرهنگی در جوامع اسلامی خواهیم بود«

انتقاد نماینده خبرگان از بی توجهی 
به معماری اسلامی در ساخت و سازها

نماینده مردم گلستان در خبرگان رهبری یکی از ناطقین پیش از 
دستور بود که پیرامون مسائل فرهنگی و دغدغه های مومنین در این 
زمینه سخن گفت و اظهار داشت: یکی از مسائل اساسی در فرهنگ 
اسلامی، معماری اسلامی است که متأسفانه امروزه در ساخت و سازها 
به آن توجه نمی شود. حجت الاسلام و المسلمین سید عبد الهادی 
حسینی شاهرودی تصریح کرد: یکی از مسائل اساسی در فرهنگ 

اسلامی ، معماری اسلامی است که متأسفانه امروزه در ساخت و 
سازها به آن توجه نمی شود.

نماینده مردم استان گلستان در این مجلس در بخش دیگری از 
نطق خویش ، با اشاره به مسأله تفکیک جنسیتی در شهرداری تهران 
این اقدام کاری ارزشمند ارزیابی و دست اندرکاران اجرای این طرح 

، تشکر و قدردانی کرد.
وی همچنین موضوع حجاب و عفاف را مورد اشاره قرار داده و از 
بروز برخی ناهنجاری ها در جامعه انتقاد و ارائه طرحها و مدل های 
اسلامی متناسب با فرهنگ ایرانی – اسلامی ، ضروری دانست و ادامه 
داد:»بسیار خوب و ضروری است که مسؤولان فرهنگی برای احیای 
ارزشهای اسلامی در جامعه با حوزویان همکاری و مشورت نمایند«.

یکی دیگر از نکاتی که ایشان به آن اشاره کرد، مسأله تکثیر نسل و 
ضرورت آینده نگری در این زمینه را مورد تأکید قرار داد و افزود:»امروز 
کاهش جمعیت مسلمانان یکی از نگرانی هایی است که احساس 
می شود؛ مسأله ای که با آموزه های دینی و توصیه بزرگان به ویژه مقام 
معظم رهبری سازگاری نداشته و باید برای آن فکری اساسی کرد و 

دولت محترم نیز بسترهای لازم برای این امر را فراهم آورد«.
حجت الاسلام والسملمین حسینی شاهرودی در پایان یکی از 
مسائل مهم و ضروری که باید مورد توجه قرار گیرد رفع بیکاری به 
خصوص بیکاری جوانان است که اگر به این مسأله توجه جدی شود 

قطعاً زمینه ازدواج و فرزندآوری جوانان مهیا خواهد شد.

رییس جمهور اجازه ندهد وزرا از مسیر اعتدال خارج شوند
نماینده مردم فارس در مجلس خبرگان رهبری به عنوان دومین 
سخنران پیش از دستور اجلاسیه شانزدهم خبرگان، تاکید کرد: 
رییس جمهور محترم همان گونه که خود در شعارهای انتخاباتی 
خود فرموده اند به تناسب اعتدال حرکت کرده و اجازه ندهند برخی 

وزیران به بهانه اعتدال از مسیر اعتدال، خارج شوند.
آیت الله احمد بهشتی نماینده مردم استان فارس در مجلس 
خبرگان رهبری، به حوادث مهم نیمه شهریور و شهادت شهیدان 
رجایی و باهنر اشاره و ضمن مسئلت علو درجات برای این شهیدان 

عزیز ، برای دولت تدبیر و امید آرزوی موفقیت نمود.
آیت الله بهشتی سپس با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در 
دیدار هیئت دولت با ایشان ، دولت محترم را به عمل به منویات 
رهبری معظم ، توصیه کرد و در ادامه ، 15 توصیه راهبردی رهبر 
معظم انقلاب را یاد آور و از دولت و رئیس جمهور محترم خواست این 
موارد را سرلوحه عملکرد خود قرار دهد و تأکید کرد: رئیس جمهور 
محترم هماهنگونه که خود در شعارهای انتخاباتی خود فرموده اند 
به تناسب اعتدال حرکت کرده و اجازه ندهند برخی وزیران به بهانه 

اعتدال از مسیر اعتدال، خارج شوند.
وی همچنین پیرامون دغدغه های فرهنگی مقام معظم رهبری 
سخن گفت و از مسؤلان فرهنگی خواست برای نگرانی های معظم 
له و جامعه متمدین جامعه بیش از پیش کوشیده و نگذارند جامعه 
اسلامی گرفتار اندیشه های فرهنگی غربی که توأم با بی بند و باری 
و لا ابالی گری است، شود. آیت الله بهشتی در پایان به جریانات 
تروریستی و تکفیری در منطقه اشاره و اقدامات وحشیانه این گروهک 

های افراطی را به شدت محکوم کرد.

پیامدهای تحدید نسل غیر قابل جبران خواهد بود
نماینده مجلس خبرگان نیز به عنوان آخرین سخنران پیش از 
دستور تاکید کرد: یکی از مسائلی که آثار و تبعات آن نه امروز ، بلکه 
در سالهای آینده خود را نشان خواهد داد کاهش جمعیت است و این 
مسأله پیامدهایی در پی دارد که برخی از آنان غیر قابل جبران خواهد 
بود. حجت الاسلام و المسلمین محمد بهرامی خوشکار ، پیرامون 
مسأله تکثیر نسل و نرخ پایین باروری در جامعه ایران نکات و آماری 
را ارائه داد و افزود: یکی از مسائلی که آثار و تبعات آن نه امروز ، بلکه 
در سالهای آینده خود را نشان خواهد داد کاهش جمعیت است و 
این مسأله پیامدهایی در پی دارد که برخی از آنان غیر قابل جبران 
خواهد بود. اساساً هر کشوری که از نرخ باروری مناسب برخوردار 
است در همه عرصه ها موفقیت های کمی و کیفی خوبی را دارا 
خواهد بود. بی شک کنترل جمعیت به بهانه مثلاً رفع بیکاری و 
بهانه های مشابه نمی تواند رفع مشکلات را درپی داشته باشد. آنچه در 
این مسأله ضروری به نظر می رسد طراحی و اجرای برنامه های صحیح 
و متناسب است«. خوشکار همچنین مسأله اسراف و توزیع نامتوازن 
منابع بین غنی و فقیر را یکی دیگر از دغدغه های اساسی دلسوزان 
نظام دانست از دولتمردان خواست تا برای رفع این نگرانی برنامه ریزی 
و در راستای بهره وری بیشتر و پرهیز از اسراف اقدامات مناسبی را 
انجام دهند. وی خاطر نشان کرد: اگر نیروهای اجرایی، کشاورزی را 
رونق دهند آبها را کنترل نمایند توزیع ثروت و غذا را مدیریت نمایند، 
از اسراف جلوگیری کنند به توزیع صحیح نیروهای کاری در سطح 
جامعه بپردازند ثروتهای کلان را آنچنان هدایت نمایند که همه مردم 
از آنها بهره مند گردند در آن صورت نیازی چندان به کنترل جمعیت 

نخواهد بود بلکه ازدیاد جمعیت باعث تحصیل قدرت و ثروت هم 
می گردد این امر فقط و فقط در گرو یک مدیریت جهادی و علمی با 

عزم ملی محقق خواهد گشت.
گفتنی است، پس از پایان نطق های پیش از دستور نمایندگان، 
آقای دکتر مخبر دزفولی دبیر محترم شورای عالی انقلاب فرهنگی 
به عنوان شخصیت مدعو درباره مسائل فرهنگی و فعالیت های این 

شورا گزارشی ارائه داد

حاشیه های شانزدهمین اجلاس خبرگان رهبری؛ 
از غیبت رییس تا یادمانی برای چهار عضو

افتتاحیه شانزدهمین اجلاس مجلس خبرگان رهبری صبح  
روز سه شنبه در حالی آغاز شد که آیت الله »سیدمحمود هاشمی 
شاهرودی« به دلیل کسالت طولانی آیت الله »محمد رضا مهدوی 

کنی« ریاست اجلاس را برعهده داشت.
* زنگ افتتاحیه اجلاس شانزدهم مجلس خبرگان رهبری حدود 

ساعت 8/45  دقیقه با رسیدن به حد نصاب نواخته شد.
* هیات رییسه شانزدهمین اجلاس مجلس خبرگان رهبری با 
اجلاس دوره های گذشته متفاوت بود، چرا که رییس این مجلس به 
دلیل کسالت طولانی حضور نداشت و به همین دلیل ریاست جلسه 
را آیت الله هاشمی شاهرودی که نایب رییس اول است، عهده دار شد.

* آیت الله »محمد یزدی«، آیت الله »سید احمد خاتمی« و 
آیت الله »قربانعلی دری نجف آبادی« دیگر اعضای هیات رییسه در 
کنار آیت الله هاشمی شاهرودی در جایگاه هیات رییسه مستقر شده 

بودند.
* آیت الله محمدی گیلانی، آیت الله معصومی زرندی، آیت الله 
سید جابر جباری و ماموستا مجتهدی چهار عضو مجلس خبرگان 
رهبری بودند که در طی 6 ماهه گذشته دار فانی را وداع گفتند و به 
جای آنها در ردیف نخستین، دسته های گل به همراه عکس آنها بر 

صندلی سیاه پوش شده قرار گرفته بود.
* از حدود ساعت 7,30 صبح، هر یک از اعضای مجلس خبرگان 
رهبری خود را به سالن اجلاس که در ساختمان قدیم مجلس شورای 
اسلامی است، رساندند که در این بین آیت الله احمد جنتی از درب 
شورای نگهبان با پای پیاده به این اجلاس آمد و در صندلی خود که 
همیشه کنار درب ورودی اجلاس است مستقر شد، کمی آن طرف تر 

هم، آیت الله »محمد تقی مصباح یزدی« نشسته بود.
* به هنگام ورود آیت الله »اکبر هاشمی رفسنجانی« از اعضای 
مجلس خبرگان رهبری به اجلاس که پیش از تلاوت آیاتی از کلام 
الله مجید بود، تعدادی از اعضا از جای برخاستند و با ایشان احوال 
پرسی کردند، هاشمی رفسنجانی هم رو به اعضا ایستاد و با بلند کردن 
دو دست خود به آنها سلام کرد، دری نجف آبادی از هیات رییسه هم 

به هنگام ورود هاشمی رفسنجانی از جای برخاست.
*هاشمی رفسنجانی پس از نشستن بر صندلی خود که در ردیف 
نخستین بود، رو به هیات رییسه که نگاه هایشان متوجه وی بود کرد 
و با بلند کردن دست راست خود به آنها سلام داد و هیات رییسه که 

چهار نفر بودند هم متقابلا به او سلام کردند.
* قاری جلسه، کریم منصوری بود که در بین تلاوت قرآن مجید، 
آیت الله محمد صادق لاریجانی رییس قوه قضاییه وارد شد و در 
ردیف میانی اجلاس نشست. حجت الاسلام و المسلمین سید ابراهیم 
رییسی دادستان کل کشور هم که در صندلی جلوتر از رییس قوه 
قضاییه نشسته بود، با نیم خیز شدن به رییس خود سلام و ادای 

احترام کرد.
* با پایان یافتن تلاوت قرآن و آغاز سخنان آیت الله هاشمی 
و  الاسلام  خبرگان، حجت  مجلس  اول  رییس  نایب  شاهرودی 
المسلمین حسن روحانی رییس جمهوری و از اعضای مجلس 
خبرگان رهبری وارد جلسه شد که صدای شاتر دوربین های عکاسی 

گروه خبری قابل توجه بود.
* سخنرانی آیت الله هاشمی شاهرودی که از روی متن مکتوب 
آن را قرائت می کرد، در دو بخش تنظیم شده بود؛ بخش اول آن به 
مبانی قرآنی نظریه ولایت فقیه اختصاص داشت و بخش دوم، درمورد 
اوضاع سیاسی کشور ومنطقه همچون خطر افراط گرایی، جنگ 51 
روزه غزه، ساقط کردن پهپاد رادار گریز صهیونیست ها در آسمان 
یکی از سایت های هسته ای، توصیه های 15 گانه رهبر معظم انقلاب 

اسلامی در دیدار اعضای دولت تدبیر و امید بود.
* بعد از سخنرانی نایب رییس اول مجلس خبرگان، آیت الله 
دری نجف آبادی با اعلام محرمانه بودن ادامه اجلاس، از خبرنگاران 

خواست تا جلسه را ترک کنند.
مردم  نماینده  نمازی  المسلمین حسن  و  الاسلام  * حجت 
آذربایجان غربی در مجلس خبرگان رهبری که جوان ترین عضو این 
اجلاس است، نخستین سخنران پیش از دستور شانزدهمین اجلاس 

خبرگان رهبری اعلام شد.
*تعداد زیاد خبرنگاران و یک دستگاه تلفن ثابت برای انتقال اخبار 

هم قابل توجه بود.

ایمان: معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی رییس 
جمهوری گفت: دولت تدبیر و امید با مدیریت جهادی 
و  کارآفرینان  امید  تقویت  دنبال  به  محور،  برنامه 

برطرف کردن مشکلات عرصه تولید است.
محمدباقر نوبخت روز سه شنبه در نشستی با فعالان 
صنعتی و اقتصادی استان گیلان در شهر صنعتی رشت اظهار 
کرد: دولت یازدهم با کاهش تورم، بستر لازم برای اجرای 

سیاست های خروج از رکود را آماده کرده است.
وی دو مشکل بزرگ دولت در ابتدای فعالیت خود را رکود 
و تورم عنوان و بیان کرد: برای خروج از رکود ابتدا لازم بود 
که تورم در کشور کاهش یابد که خوشبختانه این پیش نیاز با 
برنامه ریزی دقیق و انضباط مالی و بودجه ای، به انجام رسید.

به  تورم  با  مقابله  برای  دولت  افزود:  دولت  سخنگوی 
دنبال مدیریت تخصیص بهینه و تزریق اعتبارات در بخش 
عمرانی است و مصمم هستیم برای خروج از رکود، پروژه 
های عمرانی با پیشرفت فیزیکی بالا را در اولویت قرار دهیم.

وی به اعتبار 35 میلیارد دلاری منابع ارزی فاینانس 
اشاره و اضافه کرد: این اعتبار در میان استان ها برای استفاده 
پروژه های بخش دولتی و خصوصی توزیع شده و معاونت 
برنامه ریزی و نظارت راهبردی رییس جمهوری اختیار دارد 
تا بودجه هر استانی را که به خوبی از این محل بهره نبرد، در 

اختیار استان موفق دیگر قرار دهد.
نوبخت ادامه داد: 170 فعالیت اجرایی برای خروج از رکود 
تورمی و تبدیل رشد منفی به رشد مثبت اقتصادی در کشور 

در بسته حمایتی دولت در نظر گرفته شده است.
وی گفت: برای اجرای 30 فعالیت این بسته حمایتی، نیاز 
به قانون است که بر این اساس؛ لایحه خروج از رکود تورمی 
تقدیم مجلس شورای اسلامی شد و فعالیت های باقیمانده 
را می توانیم بر اساس قوانین موجود و هماهنگی های داخل 

قوه مجریه انجام دهیم .
نوبخت با بیان میزان وصول درآمدهای دولت تا ششم 
شهریورماه جاری، 77 درصد بوده؛ گفت: این آمار 150 درصد 

بیشتر از مدت مشابه سال گذشته است . وی خاطرنشان کرد: 
در همین مدت، دولت سه و هفت دهم برابر نسبت به سال 

گذشته اعتبارات عمرانی را پرداخت کرده است.
معاون رییس جمهوری همچنین به اعتبارات صندوق 
توسعه ملی اشاره و اضافه کرد: به رغم تنگناهای بودجه 
ای، دولت 31 درصد از درآمد نفتی را برای استفاده بخش 
خصوصی به این صندوق واریز می کند. نوبخت استفاده از 
یارانه تولید را راهکار دیگر دولت برای حمایت از کارآفرینان 
ذکر کرد و افزود: دولت منابع کافی برای حمایت از بخش 
تولید را در اختیار دارد اما این منابع را دقیق و براساس برنامه 

در جامعه تزریق می کند.
وی در بخش دیگری از سخنانش به تدوین بودجه سال 
94 از ابتدای امسال اشاره و اظهار کرد: بودجه سال 94 ، سر 
وقت به مجلس شورای اسلامی ارائه می شود. نوبخت افزود 
: این بودجه، با نگاه عملیاتی و بدون تبصره های تکراری 

آماده می شود.

آیت الله هاشمی شاهرودی: 

مجلس خبرگان جمع جمهوریت و اسلامیت نظام است
اخبــار

رییس جمهوری در دیدار 6 سفیر جدید ایران مطرح کرد:

تعامل سازنده، رویکرد اصلی دولت 
در عرصه دیپلماسی 

ایمان: رییس جمهوری در دیدار 6 سفیر جدید ایران گفت: تعامل سازنده در 
مناسبات بین المللی در چارچوب راهبردهای سیاست خارجی و تامین حداکثری 

منافع ملی رویکرد اصلی دولت تدبیر و امید در عرصه دیپلماسی است.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست جمهوری، سفرای جدید ایران در 6 کشور 
آلمان، چین، رومانی، تونس، بولیوی و کلمبیا، ظهر سه شنبه پیش از عزیمت به محل 
ماموریت خود با حجت الاسلام والمسلمین »حسن روحانی« رییس جمهوری دیدار و 
گفت وگو کردند.روحانی در این دیدارها بر تلاش سفرا برای توسعه روابط در حوزه های 
مختلف به ویژه در حوزه های علمی و اقتصادی تاکید کرد .رییس جمهوری برای سفرای 
جدید ایران در 6 کشور آلمان، چین، رومانی، تونس، بولیوی و کلمبیا آرزوی موفقیت کرد. 
»علی ماجدی«، »حمید معیر«، »بروجردی«، »سید رضا طباطبایی شفیعی«، »علی اصغر 
خاجی« و »علی اکبر رضایی« که به ترتیب سفرای جدید ایران در آلمان، رومانی، تونس، 
بولیوی، چین و کلمبیا هستند نیز با تشریح دیدگاه های خود درباره فرصت های توسعه 

روابط با این کشورها، خواستار حمایت رییس جمهوری در انجام ماموریت محوله شدند.

دبیر شورای عالی اطلاع رسانی؛ 

حوزه علمیه قم با فناوری مخالف نیست 
ایمان: دبیر شورای عالی اطلاع رسانی با اشاره به اینکه فناوری ذاتا ارزشمند 
است، گفت: حوزه علمیه قم با فناوری مخالف نیست ولی معتقد است فناوری این 

توانایی را دارد که به ضد خود تبدیل شود. 
حجت الاسلام والمسلمین حمید شهریاری روز سه شنبه در نشست خبری، افزود: 
شریعت اسلام فناوری را ارزش تلقی می کند چرا که فناوری یک صنعت، دانش و دارای 
ویژگی توانمندسازی است.وی با اشاره به اینکه برجسته ترین فناوران تاریخ بشریت انبیاء 
بوده اند، ادامه داد: در علوم دینی موظف هستیم فناوری را علیه دشمنان اسلام به کار 
ببریم.عضو حقیقی شورای عالی فضای مجازی، اظهار داشت: فناوری دارای ارزش اقتضایی 
است که توانایی دارد به ضد خود تبدیل شود و همین ابزار توانمندساز اگر در اختیار افراد 
فاسد، فاجر و کافر قرار گیرد به ضد خود تبدیل خواهد شد.وی با طرح این سوال که عده 
ای مطرح کرده اند که حوزه علمیه قم با توسعه پهنای باند، فناوری و تیری جی مخالف 
است باید بگویم که این چنین نیست ولی اگر این ابزار در شرایطی حاصل شود که به ضد 
خود تبدیل گردد، مناسب نیست. وی تصریح کرد: این فناوری می تواند در کاربردهای 
ترویج فساد، فحشا و منکرات، فساد به معنای عام کلمه و اعمال خلاف امنیت ملی و نظام 
اسلامی به ضد خود تبدیل شود که در آن صورت اگر صدایی از حوزه علمیه قم بلند شود، 
نشانگر آن است که این نگرانی وجود دارد.دبیر شورای عالی اطلاع رسانی تصریح کرد: راه 
اندازی شبکه ملی اطلاعات، احراز هویت با حفظ حریم خصوصی و پالایش محتوای فاسد 
راهکارهای جلوگیری از تبدیل شدن این فناوری به ضد خود است. شهریاری خاطرنشان 
کرد: اگر تاکنون این فناوری توسعه نیافته چنین برنامه هایی نبوده بنابراین اگر این راهکارها 
به عنوان مصادیق گفته شده رعایت شود، هیچ مشکلی با توسعه فناوری وجود ندارد.وی 
گفت: بعضی ها مایلند پهلوان پنبه ای بسازند و بگویند که عده ای با توسعه فناوری مخالف 
هستند ولی به این افراد باید گفت که یا آنان غافل هستند یا خودشان را به غفلت زده اند و 

ما با کسانی که خود را به غفلت زده اند مخالف هستیم.

فرمانده سپاه استان قم:

دفاع مقدس نماد غلبه اراده ملت 
و نقشه راه آزادیخواهان جهان است

ایمان: فرمانده سپاه استان قم با اشاره به اینکه دفاع مقدس نماد غلبه اراده مردم 
ولایتمدار بر دشمنان است، گفت: حماسه هشت سال دفاع مقدس همچون تابلوی 

زرینی نقشه راه و راهنمای آزادیخواهان و مسلمانان جهان می باشد.
سردار مهدی مهدوی نژاد در جلسه ستاد بزرگداشت هفته دفاع مقدس که در محل 
استانداری قم برگزار شد، طی سخنانی با گرامیداشت یاد و خاطره 6 هزار شهید استان قم 
بخصوص شهدای پدافند هوایی در سالروز تشکیل قرارگاه پدافند، ابراز نمود: تبیین ارزش 
های والای دفاع مقدس و آموزه های بسیار زیبا و درخشان این قطعه طلایی از تاریخ 
انقلاب اسلامی مسئولیتی همگانی است.وی با اشاره به نقش مردم در هشت سال دفاع 
مقدس گفت:  دشمنان با تمام وجود تلاش کردند اراده خود را بر ما تحمیل کنند اما مردم 
با ایستادگی و مقاومت جانانه خود اجازه ندادند اراده دشمنان تحمیل شده و عزت و شرف و 
آزادگی میهن اسلامی به چالش کشیده شود.فرمانده سپاه استان قم با بیان اینکه دشمنان 
در جنگ، از آنچه که بدنبال آن بودند، نتیجه عکس گرفتند، ابراز کرد: ما در جنگ شاهد 
بودیم که مردم با هدایت پیامبرگونه حضرت امام)ره( با قامتی استوار و پرصلابت در مقابل 
شرق و غرب ایستادند.وی افزود: حضرت امام)ره( تهدیدهای دوران جنگ را به فرصت 
تبدیل کرده و پیام انقلاب اسلامی را به تمام دنیا صادر نمودند.مهدوی نژاد ادامه داد: هشت 
سال دفاع مقدس به عنوان تابلویی بسیار زرین و درخشان و نقشه راهی گویا در معرض 
دید همه آزادیخواهان و مسلمانان جهان قرار گرفت که با درس آموزی از آن، راه و مسیر 
خود را پیدا کنند و با مقاومت و ایستادگی نشات گرفته از دفاع بزرگ ملت ایران اسلامی، 
ادامه مسیر دهند.وی نقش همسنگران شهدا و کسانی که از قافله شهادت جا ماندند، را مهم 
توصیف کرد و افزود: همه ما وظیفه داریم در هر جایی که خدمت می کنیم، آن روزهای 
بسیار حساس، نورانی، پرمخاطره و فراموش نشدنی را که بر رزمندگان اسلام گذشت، 
تبیین نماییم.فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( با بیان این جمله گهربار مقام معظم 
رهبری که دفاع مقدس گنجینه ای باارزش است، گفت: این هنر ماست که از همه ظرفیت 
ها استفاده کنیم و گنجینه پربرکت دوران دفاع مقدس را استخراج کنیم.وی در پایان به 
تمهیدات صورت گرفته در سپاه استان به منظور گرامیداشت هفته دفاع مقدس اشاره کرد 
و  برگزاری رژه 31 شهریور، نمایشگاه دفاع مقدس، رزمایش عملیات عاشورای 2 مربوط 
به منطقه عمومی مهران و اجرای بیش از یکصد موضوع دیگر را از جمله برنامه های پیش 

بینی شده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( در طول هفته دفاع مقدس نام برد.

مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم:

دشمن به دنبال تنزل دادن 
بعد حماسی دفاع مقدس است

ایمان : مدیرکل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم گفت: 
دشمن به دنبال نهادینه کردن نگاه نتیجه گرا و تنزل دادن بعد حماسی دفاع 

مقدس است.
احمد حسینی در جلسه ستاد گرامیداشت ایام هفته دفاع مقدس در استانداری قم طی 
سخنانی با تبریک ایام دهه کرامت ابراز کرد: امروز دشمنان ما با اتخاذ چهار رویکرد به رویارویی 
به مقوله دفاع مقدس پرداخته اند. وی اولین رویکرد دشمنان را تنزل دادن بعد حماسی دفاع 
مقدس خواند و ادامه داد: نهادینه کردن نگاه نتیجه گرا به جریانات دفاع مقدس به جای نگاه 
تکلیف گرا و تبیین موضوع خسارات و ... از جمله نگاه های دشمن به این مقوله است.دبیر 
ستاد گرامیداشت ایام هفته دفاع مقدس در استان قم افزود: روایت قصه گونه دفاع مقدس 
نیز سومین رویکرد دشمن است چرا که در این رویکرد احتمال تشکیک در اصل واقعیت 
جریانات و افسانه بودن ماجرا  می رود ضمن آنکه در بیان قصه نیز احتمال تحریف دور از انتظار 
نیست.وی چهارمین نگاه معارض با مقوله دفاع مقدس را حذف و خرد کردن اسطوره های 
دفاع مقدس و تبدیل به شخصیت محوری است در حالی که شخصیت ها ممکن است در 
گذر زمان تغییر کنند اما اسطوره ها همواره الگو و جاودانند.حسینی در ادامه به نعمت امنیت، 
سرافرازی و عزت ملت بزرگ ایران در پرتو حماسه ماندگار دفاع مقدس اشاره کرد و افزود: 
کمترین تکلیف ما در قبال این نعمت بزرگ، گرامیداشت ایام هفته دفاع مقدس و بزرگداشت 
آن حماسه سازی ها و ایثارگری هاست که نظام و جامعه اسلامی را در برابر هجمه های سخت 
و نرم دشمنان بیمه خواهد کرد.وی در بخش دیگری از سخنان خود به  مطالبه و تاکید مقام 
معظم رهبری در خصوص فهرست کردن هزاران هزار حادثه در دفاع مقدس اشاره کرد و 
عنوان نمود: این مطالبه توجه بیش از پیش به دفاع مقدس را می طلبد.مدیرکل حفظ آثار و 
نشر رزش های دفاع مقدس استان قم در ادامه به روند تشکیل ستاد بزرگداشت حماسه دفاع 
مقدس در استان های کشور پرداخت و گفت: این جلسه، اولین جلسه استانی ستاد است اما 
فعالیت کمیته هایی مثل نیروهای مسلح در سپاه استان از قبل آغاز شده است.وی با بیان 
شکل گیری کمیته های دیگری چون کمیته نمایشگاه هفته دفاع مقدس و بازسازی عملیات 
عاشورای 2، کمیته شهرداری، کمیته فرهنگی هنری، کمیته روابط عمومی و اطلاع رسانی، 
کمیته شاهد و ایثارگران و کمیته بانوان تصریح کرد: طبق آیین نامه های ابلاغی، همه سازمان 
ها و نهادهای استان ستاد بزرگداشت هفته دفاع مقدس را به منظور اجرای باشکوه مراسم 
مربوطه در تشکیلات خود دارند.حسینی با بیان این نکته که شعار هفته دفاع مقدس امسال، 
ایستادگی دیروز، عزت امروز و تعالی فردا انتخاب شده است، یادآور شد: همه طیف ها، گروه ها 
و سازمان ها در دفاع مقدس نقش داشته اند و ضرورت دارد برای تبیین جریان این قطعه مهم 
از تاریخ حماسی ملت سرافراز ایران نیز نقش آفرینی کنند.وی در پایان با اشاره به اجرای پنج 
برنامه شاخص استانی در هفته دفاع مقدس، خاطرنشان ساخت: برپایی نمایشگاه هفته دفاع 
مقدس از جمله برنامه های شاخصی است که به همت سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( اجرا می 
شود و حدود یک پنجم جمعیت استان از آن بازدید می کنند.فرمانده سپاه استان قم نیز در این 
جلسه طی سخنانی با گرامیداشت دهم شهریور سالروز تشکیل پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص(  
ابراز داشت: هشت سال دفاع مقدس تابلوی زرینی شد برای تمام آزادیخواهان جهان که مسیر 
صحیح حرکت را گم نکنند.سردار مهدی مهدوی نژاد گفت: ایستادگی روزافزون آزادیخواهان 
جهان ناشی از حماسه بزرگ هشت سال دفاع مقدس است و ما امروز مسئولیت داریم آنچه را 
که در آن روزهای حساس و پرمخاطره گذشت با همه ظرفیت های موجود به جامعه و نسل 
های آینده منتقل نماییم.یادآور می شود در این جلسه، مدیران دستگاه های اجرایی استان، 
دیدگاه های خود را در مورد اجرای بهتر برنامه های هفته بزرگداشت دفاع مقدس ارائه دادند.

 نوبخت سخنگوی دولت: 

دولت با مدیریت جهادی برنامه محور
دنبال تقویت بخش تولید است



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری

eimannews@yahoo.comwww.emandaily.com

چهارشنبه - دوازدهم شهریورماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3526

خوش بخت ترينِ مردم كسى است 
كه فضل و مقام ما را بشناسد و به وسيله ما به خدا نزديك شود 

و در دوستى ما يكدل و مخلص باشد و به آنچه ما بدان فرا خوانديم 
عمل كند و از آنچه ما نهى كرديم دست بردارد. چنين كسى از ماست 
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

انتصاب حضرتعالی را به سمت
ریاست سازمان نظام مهندسی 

کشاورزی، محیط زیست 
و منابع طبیعی استان قم 

صمیمانه تبریک عرض نموده، آرزوی 
توفیق روزافزون برای جنابعالی دارم.

جناب آقای 

مهندس عباس خرمی

شرکت فراراه

عقده استیضاح کردن نداریم
گفته می شود: غلامعلی حداد عادل رییس کمسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی  گفته است: 
برای حفظ آرامش فرهنگی در جامعه نباید جلوی ماهواره و اینترنت رها شده و فیس بوک و تویتر آزاد شود. 
حداد عادل افزوده است: استیضاح فرجی دانا وزیر سابق علوم، تحقیقات و فناوری برای ما سخت بود و عقده 
استیضاح کردن نداریم.وی افزوده است: برخی اشخاص عنوان کردند که علت استیضاح فرجی دانا ممانعت 
وی از استفاده برخی از خویشاوندان نمایندگان مجلس از بورسیه های تحصیلی بود در صورتی که این مساله 
صحیح نیست.وی ادامه داده است : اگر قرار باشد پرونده افرادی که از بورسیه استفاده کرده اند، دوباره بازخوانی 

شود باید به سال ها قبل بازگردیم و دوباره آنها را بازخوانی کنیم.

توفیقی: نجفی سیاست ها را ادامه می دهد 
گفته می شود: جعفر توفیقی مشاور سابق فرجی دانا با بیان اینکه وزارت علوم به سیاست های خود ادامه 
می دهد و من قصد دارم به فعالیت های علمی بپردازم، گفته است: در صورت پیشنهاد نجفی به وزارت علوم 
برنمی گردم زیرا وظیفه خود را انجام داده ام و باید به کارهای علمی خود رسیدگی کنم. وی در رابطه با شایعه 

استعفای 5 مشاور فرجی دانا از سمت خود گفته است: فرجی دانا در ساختار وزارت علوم 5 مشاور نداشت.

عربستان با طرح وهابیون برای نبش قبر پیامبر)ص( برخورد کند 
گفته می شود: اسماعیل کوثری عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس با اشاره به طرح 
وهابیون برای نبش قبر پیامبر )ص( و انتقال پیکر ایشان به بقیع، گفته که اگر مسئولین سیاسی عربستان 
با این مسئله مخالفند باید با چنین مساله ای به شدت برخورد کنند. به گزارش ایسنا روزنامه ایندیپندنت در 
گزارشی اعلام کرده است :وهابیان عربستان سعودی طرحی مبنی بر نبش قبر پیامبر)ص( و انتقال پیکر ایشان 
به قبرستان بقیع را در دست دارند.دکتر عرفان العربی، مدیر مرکز میراث اسلامی به روزنامه ایندیپندنت گفته 
است: هدف وهابی ها ممانعت از حضور زائران در اطراف بارگاه پیامبر است چرا که آن ها معتقدند این کار شرک 
و ممنوع می باشد و تنها راه برای ممانعت از حضور مردم در بارگاه پیامبر انتقال پیکر ایشان به قبرستانی دیگر 
است. العربی  افزوده است: اگر چنین اتفاتی رخ دهد مسلمانان سراسر جهان شوکه خواهند شد و بی تردید 

خشم عمومی را شاهد خواهیم بود.

آمریکائی ها مجبورند به ایران امتیاز بدهند 
گفته می شود: سردار سرلشکر سید یحیی رحیم صفوی دستیار و مشاور عالی فرماندهی معظم کل 
قوا  اظهار داشته است: جمهوری اسلامی ایران توانسته است، تاثیرگذار اصلی در منطقه غرب آسیا باشد و 
آمریکائیها مجبور هستند به ایران قدرتمند امتیاز بدهند،چرا که دست برتر با ایران است. سرلشکر صفوی با 
اشاره به پیام نیروهای مسلح جمهوری اسلامی ایران به متجاوزان،گفته است:آمریکائی ها علت شکست خود را 
در صحنه های مختلف، به خوبی درک می کنند و همچنین اسرائیلی ها می دانند هواپیمای بدون سرنشینی 
که در جهت اهداف خود به خاک جمهوری اسلامی ایران ارسال کردند و نیروی هوافضای سپاه با اقتدار و با 
اولین موشک آن را منهدم کرد، این اقدام پیام آور عزت و آمادگی همه جانبه نیروی هوا فضای سپاه است که 

در آینده برای هرگونه تهدیدی، بدون اتلاف وقت با پاسخی کوبنده و قاطع روبرو خواهند بود.

بازگشت احمدی نژاد؛ آری یا خیر؟
گفته می شود: در جدیدترین تحول شنیده شده است که نزدیکان سیاسی  احمدی نژاد تصمیم 
گرفته اند بصورت رسمی و با تابلوی احمدی نژاد وارد فعالیت های سیاسی و انتخاباتی نشوند. بنا بر آخرین 
رایزنی های تشکیلاتی تصمیم بر این شده است که ورود حامیان احمدی نژاد به فضای انتخاباتی در قالب 
گروه های اصولگرا باشد و پس از تشکیل مجلس جدید فراکسیون احمدی نژادی ها را بوجود آورند.اظهارات 
اخیر سقای بی ریا، سخنگوی جبهه پایداری در مورد اینکه "احمدی نژاد دیگر مورد حمایت ما نخواهد بود" 
نشان داد که کار طرفداران احمدی نژاد برای ائتلاف با گروه های اصولگرا چندان هم ساده نیست.هفته گذشته 
هنگامی که از سقای بی ریا پرسیدند "نظر شما درباره بازگشت احمدی نژاد چیست؟" و "آیا شما حاضرید از 
او حمایت کنید؟"، چنین پاسخ داده بود: »هر فردی حق دارد به عنوان شهروند فعالیت سیاسی داشته باشد. 
البته مقرراتی وجود دارد و پرونده افراد برای تصدی پست ها بررسی می شود و نظام باید صلاحیت را تأیید کند. 
اگر به سال 84 برگردیم و احمدی نژاد همان ویژگی هایی که باعث شد به او رأی بدهیم را داشته باشد دوباره به 
او رأی خواهیم داد ولی در این مدت دیده ایم که او تغییراتی داشته و راهش عوض شده است. صریحاً می گویم 
در حال حاضر نه حمایتی از او داریم و نه همکاری می کنیم.«در تحولی دیگر شنیده شده است که محمود 
احمدی نژاد در جلسه ای که به تازگی با حامیان و نزدیکان خود داشته، در مورد دانشگاه ایرانیان چنین گفته 
است: »سریعاً پذیرش دانشجو را آغاز کنید. موانع ایجاد شده در این رابطه غیرقانونی است و کسی نمی تواند 

مانع فعالیت ما شود«.

کفاشیان: اگر حق پخش ندهند لیگ را تعطیل می کنیم
گفته می شود:  علی کفاشیان رییس فدراسیون فوتبال در باره حق پخش تلویزیونی لیگ گفته است:اگر 
نمی خواهندحق پخش تلویزیونی را بدهند لیگ را تعطیل می کنیم زیرا بدون پول و امکانات نمی توان بهترین 
بود کفاشیان در جمع خبرنگاران در مقابل فدراسیون فوتبال، در مورد حق پخش تلویزیونی، گفته است: سالانه 
بیش از دو هزار و 500 بازی در رده بزرگسالان برگزار می شود و این جدا از مسابقات مربوط به رده های پایه 
است.رییس فدراسیون فوتبال هزینه های فوتبال را سالانه 330 میلیارد تومان خواند و گفته است:ازاین مبلغ 
160میلیارد تومان ازمحل اسپانسرهای محیطی تامین می شود و 180 میلیارد تومان نیز از صدا و سیما می 
خواهیم.کفاشیان گفته است:اگرنمی خواهند حق پخش بدهند لیگ باشگاهی را تعطیلی می کنیم.رییس 
فدراسیون فوتبال ادامه داد: آقایان می گویند می خواهیم بهترین در سطح آسیا باشیم اما بدون پول و امکانات 
نمی توان بهترین بود.کفاشیان با بیان اینکه از طریق وزیر ورزش پیگیر موضوع حق پخش تلویزیونی است، 
افزوده است: ما فقط از وزارت ورزش انتظار حمایت مالی داریم. رئیس فدراسیون فوتبال همچنین درباه 
احتمال حضور کی روش درتیم ملی گفته است: هنوز هم می گویم 99 درصد احتمال دارد زیرا ما شرایط 
را اعلام می کنیم و او اگر دوست داشت می آید.وی در پاسخ به این سئوال که مردم دوست دارند کی روش 
بماند گفته است: به رای فدراسیون، کمیته فنی ومردم احترام می گذاریم وهیات رئیسه هم گفته کی روش 

را بیاوریم و تاکنون با هیچ مربی دیگری مذاکره نداشته ایم.

اخبـــار
استاندار قم :

کاروان هاي حج استان قم 
باید الگو باشند

ایمان: استاندار قم گفت: کاروان هاي حج استان قم باید الگو و 
معرف جایگان مذهبي این شهر باشند.

حجت الاسلام والمسلمین صالحي منش در دیدار مدیران حج و زیارت 
استان قم طي سخناني با اشاره به ساخت کعبه توسط حضرت ابراهیم )ع( 
گفت: پیامبر اسلام به عنوان اشرف مخلوقات به حضرت ابراهیم )ع( مباهات 
مي ورزیدند. استاندار قم اضافه کرد: همه ي ادیان الهي به این مکان شریف 
نظر دارند و این نشان از آن است که مکه قلب عالم امکان است. حجت 
الاسلام والمسلمین صالحي منش با اشاره به حضور میلیوني حجاج در مکه 
و مدینه در ایام حج گفت: در این روزها چشم همه ي دنیا به سمت زوار 
خانه ي خداست و افتخار مسلمین این است که همگي به دور از هر گونه 
تفرقه به عبادت پروردگار مي پردازند.وي جایگاه استان قم به عنوان ام 
القراي جهان تشیع را بسیار مهم بر شمرد و افزود: کاروانهاي قمي باید در 

همه ي زمینه ها الگو و معرف جایگاه مذهبي شهر قم باشند.

مدیر کل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان

60 درصد دانش آموزان شاهد و 
ایثارگر  استان قم ممتاز هستند

ایمان: مدیر کل بنیاد شهید وامور ایثارگران استان قم گفت: 
استان قم تنها استانی است که  بیش از 60درصد دانش آموزان 

شاهد و ایثارگر آن ممتاز می باشند.
سردار سید جواد هاشمی افزود: هم اکنون 2500دانش آموز در مدارس 
شاهد و در قالب طرح پراکنده مشغول به تحصیل هستند که 60درصد این 
دانش آموزان جز داشن آموزان ممتاز می باشند. وی ادامه داد: هم اکنون دانش 
آموزان طرح شاهد 1750 دانش آموز) دانش آموزان شاهد و فرزندان جانبازان 
50درصد و بالاتر( هستند و فرزندان جانبازان 25 تا 49درصد نیز 750 نفر 
هستند که در مجموع استان قم در طرح شاهد و طرح پراکنده 2500دانش 
آموز شاهد و ایثارگر را تحت پوشش دارد.  وی اضافه کرد: این دانش آموزان 
در 20مدرسه شاهد استان و سایر مدارس استان در مقاطع مختلف مشغول 
تحصیل هستند. هاشمی   افزود: امسال از دانش آموزان شاهد و ایثارگر ممتاز 
استان قم به جهت شناساندن دانش آموزان ممتاز ، تقدیر و تشویق دانش آموزان 

و تقویت بنیه علمی دانش آموزان شاهد وایثارگر تقدیر بعمل خواهد آمد. 

خادمان افتخاری حرم مطهر
حضرت معصومه)س( تجلیل شدند 

ایمان: همزمان با دهه کرامت، خادمان و پیرغلامان افتخاری حرم 
مطهر حضرت معصومه)س( طی مراسمی مورد تجلیل قرار گرفتند. 

در این مراسم که دوشنبه شب در سالن همایش های شهرداری قم 
ترتیب یافته بود، معاون سیاسی امنیتی استانداری قم در سخنانی با اشاره 
به دو واژه کریم و لئیم در قرآن مجید، تصریح کرد: این دو کلمه با دو بار 
معنایی کاملا متفاوت در مقابل یکدیگر قرار گرفته اند.حجت الاسلام و 
المسلمین علی بنایی افزود: کریم به شخصی گفته می شود که رفتار و 
گفتارش حاکی از بزرگ منشی و تربیت است و در مقابل، لئیم بیانگر رفتار 
فردی است که مدام کارهای دون و ناصوابی را انجام می دهد.وی همچنین 
دهه کرامت را مورد اشاره قرار داد و گفت: از آنجا که این دو شخصیت 
بزرگوار یعنی حضرت معصومه)س( و امام رضا)ع( از نمونه های بارز کرامت 
به شمار می آیند و این ویژگی را به صورت کامل در رفتار و منش خود 
دارند، این هفته به عنوان هفته کرامت نامگذاری شده است.بنایی اضافه 
کرد: در روایتی از امام حسن مجتبی)ع( نقل است که کریم به کسی گفته 
می شود که در کار خیر و نیکو همواره پیش قدم است.معاون استاندار قم 
همچنین با بیان اینکه شیعیان واقعی پیرو و دوستدار اهل بیت)ع( هستند، 
افزود: باید با آشنا کردن هر چه بیشتر جامعه با معارف اهل بیت)ع(، زمینه 

پیروی و تاسی افراد جامعه از این بزرگان را بیش از پیش فراهم کنیم.

ایمان: مدیر مجمع عاشقان حضرت محسن )ع(  
گفت: آمادگی داریم از معلولین، سالمندان  و کودکان 

ایزوله بدون هیچ قید و شرطی پرستاری کنیم.
سید مجید رضوی عصر دوشنبه در حاشیه بازدید از 
آسایشگاه معلولین و سالمندان قم اظهار داشت: انسان ها در 
برخی اوقات نیاز دارند کمی فکر کنند که از کجا آمده و به 
کجا می خواهند بروند، لذا این حرکت های مهرورزانه تلنگری 
است تا به خاطر بیاوریم که خداوند نعمت سلامتی را به ما 

عنایت کرده و باید قدردان لحظه لحظه های آن باشیم.
وی افزود: حضور در این مراکز و بازدید از معلولین و 
سالمندان واقعا برای انسان واجب است، چرا که وقتی در 
امور روزمره خودمان قصد داریم برخی رفتارها و کارهایی 
که مورد رضای خدا نیست را انجام دهیم، به یاد آخر و 
عاقبتمان و نعمت سلامتی که خداوند به ما عطا کرده، می 

افتیم و این بهترین نیروی بازدارنده از گناه است.
رضوی با اشاره به اینکه متاسفانه امروز مردم درگیر 
روزمرگی شده اند، بیان داشت: در روایات زیادی از ائمه 
معصومین )ع( به صله ارحام و بازدید از بیماران تاکید شده 
و از طرف دیگر در جامعه نیز به عنوان یک عمل نیکو و 
پسندیده یاد می شود، پس تلاش کنیم که از قافله خیر 

عقب نمانیم.
وی با تاکید بر اینکه دست اندرکاران این مراکز به واقع 
کار بزرگی انجام می دهند، گفت: در روزگاری که شاهد 
هستیم رژیم نسل کش اسرائیل و سگ هار صهیونیست 
به راحتی کودکان و خردسالان را در سکوت جوامع مدعی 
حقوق بشر، کشتار می کند، در این مراکز نگهداری کودکان 
ایزوله کودکانی تحت مراقبت هستند و که به لطف خدا 
و کمک خیرین روزی با صحت جسم و روان به آغوش 

خانواده و جامعه اسلامی برگردند. 
وی در بخش دیگری از سخنان خود اضافه کرد: اعضای 
مجمع عاشقان حضرت محسن )ع( حمایت همه جانبه 
خود را از معلولین، سالمندان و کودکان ایزوله اعلام نموده 
و بدون هیچ قید و شرطی حاضر هستند پرستاری از این 
پاکان روزگار را بر عهده بگیرند و از اجر اخروی آن بهره مند 

شوند. 
رضوی ادامه داد: واحد خیریه مجمع آماده است هر دو 
ماه یک بار از این مراکز بازدید نموده و کمک های مردم 

خیر و افراد نیکوکار را در این محل هزینه نماید.
مسئولان از مهدهای قرآنی حمایت کنند

مدیر مجمع عاشقان حضرت محسن )ع( همچنین در 
حاشیه بازدید از مهد قرآنی کوثر النبی گفت: مسئولان 

فرهنگی باید از مهدهای قرآنی حمایت کنند. 

سید مجید رضوی اظهار داشت: کار فرهنگی را باید از 
سنین پایه شروع کرد تا تأثیرگذاری لازم را داشته باشد.

وی افزود: مجمع عاشقان حضرت محسن )ع( در همین 
راستا از دو سال پیش با تأسیس مهد قرآنی اقدام به جذب 
کودکان به این مرکز پرداخته و توانسته در یک فضای 
معنوی؛ بچه ها را با معارف و مفاهیم قرآن آشنا کند که 
به حمدالله در حال حاضر این مرکز موردتوجه خانواده ها 

قرارگرفته است.
وی اضافه کرد: متأسفانه مسئولان فرهنگی حمایت 
لازم را از این مراکز ندارند و بعضاً شاهد هستیم که با 
سنگ اندازی و ایجاد بروکراسی اداری، کار را برای متصدیان 

این مجموعه ها سخت می کنند.
رضوی ادامه داد: مهدهایی که در شهر مقدس قم در 
حال آموزش زبان های خارجی هستند به راحتی فعالیت 
می کنند و مجوز می گیرند؛ ما در این مجموعه قرآن، حدیث 
و معارف دینی را به بچه ها آموزش می دهیم ولی متأسفانه 
از سوی برخی از مراکز در این مسیر سنگ اندازی هایی 

می شود که آن شورونشاط را از انسان می گیرد.
وی گفت: امروز می بینیم که بچه ها زبان های انگلیسی، 
آلمانی، فرانسوی و یا هر زبان دیگر را یاد می گیرند ولی بلد 
نیستند قرآن بخوانند، این واقعاً زیبنده جامعه ما نیست، 

کودک همانند یک لوح سفیدی است و اگر در این لوح 
ما  نبندد؛ مقصر خود  نقش  و معارف دین  قرآن  سفید 

هستیم که در این زمینه اهتمام لازم را نداشته ایم.
مدیر مجمع عاشقان حضرت محسن )ع( اضافه کرد: 
من مخالف یادگیری زبان های خارجی نیستم که البته 
دین،  معارف  و  قرآن  با  آشنایی  ولی  است،  لازم  آن هم 
کودکان ما را در مقابل آسیب ها بیمه می کند؛ امروز وقتی 
در این مهد حضور پیدا کردم و دیدم که یک کودک خیلی 
از سوره ها را حفظ کرده و با لحن بسیار زیبایی می خواند، 

واقعاً لذت بردم.
وی افزود: بالاخره باید حواسمان جمع باشد و ببینیم که 
بچه هایمان دارند به چه سمت و سویی می روند، اینکه فقط 
بگوییم باید کار فرهنگی انجام دهیم کافی نیست، وضعیت 
فرهنگی امروز جامعه ما نتیجه عملکرد بد ما درگذشته بوده 
است، باید چشم هایمان را بازکنیم و بر اساس واقعیت ها 

برنامه ریزی نمائیم.
رضوی در پایان خاطرنشان کرد: مجمع عاشقان حضرت 
محسن )ع( نشر معارف قرآن و اهل بیت )ع( را وظیفه خود 
می داند و در این راه از هیچ کوششی دریغ نخواهد کرد و 
به رغم همه نامهربانی ها و سنگ اندازها با جدیت به کار خود 

ادامه خواهد داد.

مدیر مجمع عاشقان حضرت محسن )ع(:

آماده پرستاری از معلولین و سالمندان هستیم

در نظر دارد امور حمل و نقل دانشجویی 

به   93  -  94 تحصیلی  سال  در  را  خود 

واگذار  صلاحیتدار  خدماتی  شرکت های 

واجد شرایط جهت  متقاضیان  لذا  نماید؛ 

دریافت اسناد و مدارک مناقصه از تاریخ 

دبیرخانه  به   93/6/15 لغایت   93/6/10

دانشگاه واقع در جاده قدیم قم - تهران، 

بعد از دانشگاه پردیس )دانشگاه تهران(، 

جنب هلال احمر مراجعه نمایند.

اسناد  و  مدارک  عودت  مهلت  آخرین 

مناقصه به دانشگاه و شرکت در مناقصه 

مورخه  شنبه  سه  روز  اداری  وقت  پایان 

93/6/25 می باشد.

زمان بازگشایی پاکت ها روز چهارشنبه 

مورخ 93/6/26 ساعت 10 صبح می باشد. 
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دانشگاه صنعتی قم جهت سال تحصیلی 
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